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آیت الله صافی در دیدار استاندار قم تأکید کرد:

جایگاه وی ژه قم در برنامه ریزی ها 
مورد توجه باشد

حفظ شئونات اسلامی در قم ضروری است
ایمان: یکی از مراجع تقلید شیعیان با اشاره به موقعیت مذهبی استان قم گفت: این جایگاه باید در برنامه ریزی ها مورد 

توجه قرار گیرد. 
آیت الله گلپایگانی صبح چهارشنبه در دیدار استاندار قم، طی سخنانی جایگاه ویژه استان قم به عنوان مرکز علم، فقاهت و حدیث را مورد 
تاکید قرار داد.وی با اشاره به سوابق درخشان تاریخی قم از جمله وجود بارگاه کریمه اهل بیت)س(، حوزه های علمیه و بزرگان دینی این استان 

گفت: توقعات مراجع عظام و مردم از مسئولان قم خاص و بسیار زیاد است.....

ایمان: شهردار قم با اشاره به آخرین وضعیت پروژه های 
مترو و منوریل گفت: هیچ یک از پروژه های قطار شهری 

قم تعطیل نشده است.
محمد دلبری در جلسه علنی صبح چهارشنبه شورای اسلامی 
شهر قم با اشاره به تغییر ترکیب هیئت رئیسه شورای اسلامی 
اظهار  معرفی،  فرصت  در  عابدینی پور  محسن  و سخنان  شهر 

داشت: قصد پاسخگویی به صحبت های مطرح شده را ندارم اما 
هیچ یک از پروژه های مترو و منوریل تعطیل نشده است.وی این 
صحبت ها را فرافکنی و دور از اخلاق دانست و افزود: قطار شهری 
از تکالیف دولت است و سهم شهرداری و دولت در این زمینه 
مشخص است.وی با اشاره به خشکسالی مالی دولت ابراز داشت: 

قم تنها شهری است که دو خط قطار شهری دارد و ...

استاندار قم در جلسه شورای آموزش و پرورش استان تاکید کرد:

ضرورت توجه جدی به سلامت و ایمنی دانش آموزان

شهردار قم:

پروژه های قطار شهری قم 
تعطیل نشده است

مدیرکل ثبت احوال استان قم اعلام کرد :

تغییر نام به رضا ومعصومه 
در دهه کرامت

رییس پلیس آگاهي استان قم : 

کلاهبرداران سکه هاي تقلبي نقره داغ شدند
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با برگزاری انتخابات هیئت رئیسه: 
بیاتی رئیس شورای اسلامی 

شهر قم  شد

 سخنگوی دولت اعلام کرد؛
دستور رییس جمهوری 

برای اجرای منویات رهبر معظم انقلاب
ایمان: با برگزاری انتخابات هیئت رئیسه شورای چهارم، ولی الله 

بیاتی به عنوان رئیس و حسن بختیاری، نایب رئیس شورای شهر 
قم شدند.

انتخابات هیئت رئیسه شورای شهر قم در دوره چهارم 
صبح دیروز  در قالب هشتاد و چهارمین جلسه رسمی و علنی 

شورای شهر برگزار شد. پس از شمارش آراء، ولی الله بیاتی 
با 12 رأی و محسن عابدینی پور و ناصر رعیت پور هر 

یک چهار رأی کسب کردند ....

با یادآوری دیدار هفته گذشته  ایمان: سخنگوی دولت 
رییس  گفت:  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  با  وزیران  هیات 
جمهوری، معاون اول خود را مامور پیگیری اجرای این منویات 

در همه دستگاه های اجرایی کرد.
پایان  از  پس  چهارشنبه  روز  نوبخت«  باقر  »محمد 

جلسه هیات دولت در نشست خبری به همراه »محمود 
گودرزی« وزیر ورزش و جوانان و »عبدالرضا رحمانی 

فضلی« وزیر کشور، افزود: هیات دولت مراتب ....

ایمان:  سه شنبه شب طي مراسمي باحضور  استاندار،  شهردار،  رییس و اعضاي شوراي شهر  و 
دیگر مسولان شهري  و استاني  و جمع کثیري از مردم تقاطع غیرهمسطح یادگار امام به صورت 

رسمي افتتاح شد.
شهردار منطقه دو قم در این مراسم به ارائه گزارشي از اقدامات صورت گرفته در خصوص افتتاح تقاطع 
غیرهمسطح یادگار امام)ره( پرداخت و اظهار کرد: این پروژه به نام یادگار امام راحل)ره( مزین گردیده و امیدواریم 

که بتوانیم همچنان در خدمت مردم شهر قم به ویژه مردم منطقه دو باشیم. 
سجاد خدایي با تبریک دهه کرامت و فرا رسیدن سالروز تشکیل شوراهاي اسلامي شهر و روستا اظهار کرد: 
خداوند را شاکریم که توفیق خدمت به مردمي نجیب نصیب ما شده است و تا پایان عمر به این افتخار به خود 

مي بالیم. 
شهردار منطقه دو قم با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب در سفر به شهر مقدس قم بر خدمت رساني به این 
منطقه تاکید داشتند افزود: در طراحي پروژه تقاطع غیرهمسطح یادگار امام)ره( گزینه هاي مختلفي مورد بررسي 

قرار گرفت و با توجه به شرایط موجود گزینه زیرگذر به مرحله تصویب رسید. 

وي با اشاره به وجود موانع و معارضات اجراي پروژه یک سال به تعویق افتاد گفت: با حضور مهندس دلبري در 
منصب شهرداري قم این پروژه از خرداد ماه سال ۹1 عملیاتي شد و این تقاطع با طول ۵۵۰ متر در مدت 2۶ ماه 
با صرف هزینه اي معادل 11۰ میلیارد ریال و با تلاش شبانه روزي همکاران و همکاري مردم به سرانجام رسید. 

خدایي به اقدامات صورت گرفته در خصوص رفع معارضات به ویژه در بخش دکل هاي برق خاطرنشان کرد: 
با حمایت همه جانبه شهردار قم این پروژه با اقتصادي ترین شیوه ممکن به سرانجام رسید. 

وي با تقدیر از زحمات اعضاي شوراي اسلامي شهر قم در طول یک سال گذشته اظهار کرد: از تلاش 
پیمانکاران، مشاوران، سازمان هاي تابعه، شهرداري هاي مناطق و.... که در اجرا و تکمیل این پروژه همکاري 
داشته اند تشکر مي کنم.  شهردار منطقه دو قم گفت: با ادامه مسیر این پروژه و اتصال آن به میدان ارتش و بلوار 
فردوسي میتوان شاهد ایجاد یکي از رینگ هاي اصلي شهر در این منطقه باشیم و امیدواریم که از سوي مسئولان 

امر موافقت لازم صورت گیرد. 
وي با اشاره به اینکه منطقه نیروگاه نه تنها از محرومیت فاصله گرفته بلکه جزو مناطق در حال توسعه است، 

گفت: از مردم مي خواهیم خدمت گذاران خود را در اجراي وظایف همانند گذشته حمایت کنند....

بازدید تولیت آستان مقدس امام حسین )ع( 
 از کارگاه ساخت ضریح امامین عسگریین )ع( در  قم

با حضور مسئولان استانی و شهری:

تقاطع غيرهمسطح يادگار امام)ره( افتتاح شد
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ایمان : استاندار قم با اشاره به کاربرد 
مفهوم جهان شهر در مورد قم گفت: 
باید با رعایت معیار ها و قوانین جهانی و 
توسعه فرهنگی مطابق با استاندارد های 
بین المللی شرایط جهان شهر شدن قم 

را ایجاد کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق 
صالحی منش در جلسه شورای آموزش و 
پرورش استان قم با اشاره به اهمیت آموزش 
بعنوان شاخص مهم توسعه و پیشرفت در 
سطح جهان گفت: تعلیم و تربیت دانش 
آموزان و کمک به رشد فرهنگی و تحصیلی 
آن ها در هر دوره ای نیازمند برنامه ریزی و 
توجه ویژه است.وی با تأکید برحساسیت کار 
آموزش و پرورش و نقش بارز آن در توسعه 
کمی و کیفی وضعیت علمی و فرهنگی 
کشور افزود: باید با تأمین منابع و امکانات 
مورد نیاز و رفع موانع، زمینه تحقق اهداف 
و برنامه های آموزش و پرورش را فراهم کرد.

حجت الاسلام صالحی منش تلاش برای 
ارتقاء بیش از پیش جایگاه علمی استان 
را ضروری عنوان و تأکید کرد: استان قم 
باید در زمینه کسب مدارج بالای علمی و 
رتبه های بر تر کشوری پیشرو باشد و این 
مسئله عزم مدیران استانی و خیرین فعال 
در این عرصه را می طلبد.وی همچنین با 
اشاره به نقش و جایگاه ویژه قم در اجرای 
پرورشی  و  فرهنگی  کلان  سیاست های 
افزود: قم با پیشینه درخشان در عرصه های 
مذهبی و دینی وظیفه مهمی را در پیشبرد 
و  پرورش  و  آموزش  فرهنگی  برنامه های 
تهذیب جوانان بر عهده دارد.استاندار قم با 
اشاره به کاربرد مفهوم جهان شهر در مورد 
قم اذعان داشت: باید با رعایت معیار ها و 
قوانین جهانی و توسعه فرهنگی مطابق با 

جهان  شرایط  المللی  بین  استاندارد های 
شهر شدن قم را ایجاد کنیم.رئیس شورای 
آموزش و پرورش استان با تأکید بر کارکرد 
مهم شورای آموزش و پرورش در توسعه 
کمی و کیفی تحصیل و تهذیب اضافه کرد: 
استان در تحول فرهنگ و  نخبه  جوانان 
پیشرفت آموزشی با ایده ها و افکار خود نقش 
فعالی دارند و باید در راستای رشد فرهنگی 
بگیریم. بهره  توان  پر  این قشر  از  جامعه 

حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش 
وظیفه همگانی نهاد های دولتی و غیر دولتی 
در مقوله آموزش و پرورش را یادآور شد و 
گفت: تمام ادارات و سازمان های استان باید 
با تمام توان در همکاری با آموزش و پرورش 
و همیاری مدارس و مؤسسات آموزش عالی 
بکوشند.استاندار قم همچنین با تأکید بر 
اهمیت سلامت و ایمنی دانش آموزان به 
عنوان یک موضوع مهم تصریح کرد: موضوع 
سرویس های  و  آموزان  دانش  وآمد  رفت 
حمل و نقل آن ها بسیار حائز اهمیت است 

و باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.

قدرت دفاعی ایران عاملی 
در پیشبرد مذاکرات هسته ای است

استاندار قم همچنین در دیدار با فرمانده 
مرکز پدافند حضرت معصومه )س( قدرت 
دفاعی جمهوری اسلامی ایران را مهمترین 
عامل در پیشبرد مذاکرات هسته ای دانست. 
صالحی منش با اشاره به مذاکرات هسته ای 
ایران با گروه 1+۵ اظهار کرد: اگر آمریکا و 
کشورهای غربی قدرت حمله به تاسیسات 
به  حاضر  گاه  هیچ  داشتند  را  ای  هسته 
شدند.  نمی  مذاکرات  میز  پای  نشستن 
وی خاطرنشان کرد: سامانه های قدرتمند 
دفاعی ایران در کنار پشتیبانی نیروی عظیم 
مردمی موجب اقتدار بیش از پیش نظام 
شده است.وی همچنین موقعیت استان قم 
و اهمیت امنیت قم را مورد توجه قرار داد 
و افزود: پدافند هوایی حضرت معصومه)س( 
استان  این  به عنوان حافظ حریم هوایی 
مسوولیت خطیری را به عهده دارد.استاندار 
بحث  استان  مسوولان  اینکه  بیان  با  قم 

پدافند را جزء اولویت های خود می دانند 
در  موظفند  ها  کرد: همه دستگاه  اضافه 
حفظ حریم استان پدافند هوایی حضرت 

معصومه)س( را حمایت کنند.

دولت توجه ویژه دولت به تکریم مردم 
و ارتقاي حقوق شهروندي 

استاندار قم همچنین در جلسه ستاد 
های  دستگاه  در  مردم  حقوق  از  صیانت 
اجرایی استان، گفت: تکریم مردم و ارتقاي 
اساسي  اولویت هاي  از  حقوق شهروندي 
دولت یازدهم است. صالحی منش با اشاره 
امید،  و  تدبیر  دولت  آمدن  کار  روي  به 
تکریم مردم و ارتقاء حقوق شهروندي را 
از اولویت هاي مهم دولت دانست. استاندار 
قم رفع مشکلات مردم را مهم ترین دغدغه 
ي مسولان برشمرد و گفت: مدیران باید 
خود را در برابر مشکلات و نیازهاي مردم 
مسئول دانسته و براي رفع آن تلاش جدي 
را داشته باشند. حجت الاسلام والمسلمین 
صالحي منش با اشاره به اهمیت تکریم مردم 
در آموزه هاي دیني تصریح کرد: در دین 
اسلام و احادیث و روایات دیني نیز به بحث 
احترام به مردم و حفظ حقوق ایشان تاکید 
بسیاري شده است. وي الکترونیکي نمودن 
خدمات را یکي از راه هاي خدمات رساني 
موثر و رضایت بخش به مردم دانست و افزود: 
مردم باید بتوانند از راه دور و با استفاده از 
بستر هاي جدید، خدمات مورد نظر خود را 
دریافت کنند. استاندار قم همچنین مسئله  
حجاب و عفاف را مورد توجه قرار داد و با 
اشاره به تاکید مراجع عظام بر حفظ جایگاه 
قم در این مسئله است گفت: دستگاه هاي 
استان باید ضمن توجه به ترویج فرهنگ 

عفاف و حجاب در این زمینه الگو باشند. 

ایمان: معاون امور عمرانی استانداری قم گفت: 
در  که  شفاالدوله  مطب  ارزشمند  و  تاریخی  اثر 
مقابل حرم مطهرحضرت معصومه)س( قرار دارد، 

حفظ و بازسازی می شود. 
جواد دلاوری در جلسه هماهنگی احیا و مرمت اثر 
تاریخی مطب شفاء الدوله، افزود: در سال های گذشته 
این مرکز در طرح توسعه صحن شرقی حرم مطهر قرار 

گرفته بود و کتیبه سر درب این مرکز جهت حفظ به 
و  منتقل  معصومه)س(  حضرت  مقدس  آستانه  موزه 
نگهداری می شد.وی اضافه کرد: به علت تاریخی بودن 
توسعه  طرح  از  مکان  این  شد  مقرر  مطب،  و  اثر  این 
حرم مطهر خارج و پس از مرمت و بازسازی، حفظ و 
نگهداری شود.وی بیان کرد: کتیبه شعری که با کاشی 
کاری هنرمندان بر سر درب این مرکز نقش بسته بود، 

مجددا نصب و بنای این اثر مرمت و بازسازی خواهد شد 
و کاربری آن نیز همان مطب و یا مرتبط با مراکز درمانی 
ترین  ماند.مطب شفاالدوله نخستین و قدیمی  خواهد 
محل طبابت در شهر قم بوده که اواخر دوره قاجار بنا 
شده و بیش از 1۰۰ سال قدمت دارد.این مطب مقابل 
معصومه)س(  حضرت  مطهر  حرم  چهار  شماره  درب 

واقع شده است. 

استاندار قم در جلسه شورای آموزش و پرورش استان تاکید کرد:

ضرورت توجه جدی به سلامت و ایمنی دانش آموزان

ایمان: شهردار قم با اشاره به آخرین 
وضعیت پروژه های مترو و منوریل گفت: 
هیچ یک از پروژه های قطار شهری قم 

تعطیل نشده است.
صبح  علنی  جلسه  در  دلبری  محمد 
با  قم  شهر  اسلامی  شورای  چهارشنبه 
اشاره به تغییر ترکیب هیئت رئیسه شورای 
اسلامی شهر و سخنان محسن عابدینی پور 
قصد  داشت:  اظهار  معرفی،  فرصت  در 
شده  مطرح  صحبت های  به  پاسخگویی 
مترو  پروژه های  از  یک  هیچ  اما  ندارم  را 
این  است.وی  نشده  تعطیل  منوریل  و 
صحبت ها را فرافکنی و دور از اخلاق دانست 
و افزود: قطار شهری از تکالیف دولت است 

و سهم شهرداری و دولت در این زمینه مشخص است.وی با اشاره به خشکسالی مالی 
دولت ابراز داشت: قم تنها شهری است که دو خط قطار شهری دارد و خود این موضوع 
هم مورد بحث است که آیا کارشناسی بوده یا نه.شهردار قم اضافه کرد: حتی در بودجه 
هم سال گذشته یک خط قطار شهری را در مجلس حذف کردند و بودجه قطار شهری 
قم به این خاطر به یک سوم کاهش پیدا کرد.وی با اشاره به وضعیت پروژه منوریل گفت: 
توافقات خوبی با پیمانکاران صورت گرفته تا اقدامات خوبی از سوی استاندار در ارتباط با 
ترخیص ناوگان از گمرک انجام دهند و با هم سهم خود را در منوریل ایفا کنیم.دلبری 
افزود: پس از این جلسه هم پیمانکار نیروهای خود را افزایش داده تا پروژه وضعیت 

بهتری داشته باشد.
3 کیلومتر حفاری تا پایان سال

وی با اشاره به وضعیت متروی قم گفت: از ابتدای اسفند قرارگاه با تغییر فرمانده 
قرب نوح که پیمانکار ما است، کار را متوقف کردند. ما هم بخشی از تعهدات خود را 
به بعد موکول کردیم.شهردار قم اضافه کرد: الان کار را دوباره آغاز کرده اند اما با یک 

شیفت کاری. تی بی ام امکان حفر روزانه 
1۵ متر را دارد اما در حال حاضر تنها روزی 
پنج متر حفر می کند.وی ادامه داد: قرار بود 
با اخذ تسهیلاتی از بانک شهر بخشی از 
تعهدات خود به پیمانکار را پرداخت کنیم 
و پیمانکار را تا پایان سال ظرفیت خود را 
به حداکثر برسانند و تا پایان سال حفاری 
به سه کیلومتر برسد.محسن عابدینی پور در 
پاسخ به سخنان دلبری گفت: آنچه که ما 
فرافکنی  بود و هیچ  واقعیت  گفتیم عین 
وجود ندارد.وی ادامه داد: اینکه بودجه یکی 
از خطها قطع شده نشان می دهد ما پیگیر 
نبوده ایم و از ظرفیت ها استفاده نکرده ایم 
وگرنه کلان شهرها بیش از یک خط ریلی 

دارند و از ما جلوتر هستند.
اعتبار منوریل غیر نقد و ریالی تامین می شود

در ادامه محمود مسگری، دیگر عضو شورا از محل تامین اعتبار منوریل پرسید. 
دلبری پاسخ داد که اعتبار این پروژه غیر نقد و ریالی تامین می شود.در ادامه مصطفی 
سعادت طلب، رئیس کمیسیون امور زیربنایی لایحه اخذ تسهیلات ۵۰ میلیارد تومانی از 
بانک شهر برای مترو را مطرح کرد. اعضای شورای شهر در واکنش به این لایحه خواستار 
ایجاد یک توافق محکم شدند تا ضمانت انجام تعهدات وجود داشته باشد.قرار است با 
دادن این مبلغ برای پیمانکار تعهد ایجاد شود که تا آخر سال بابت این ۵۰ میلیارد تومان 
3 کیلومتر حفاری صورت بگیرد.وحید شایسته نیک با اشاره به بدهی هایی که شهرداری 
به پیمانکار پروژه مترو دارد گفت: این مبالغ به این خاطر است که پروژه زنده بماند و 
پیمانکار هم می خواهد تی بی ام را از زیر زمین رها کند و به نفع خودش است تا کار را با 
قوت پیش ببرد.در نهایت این لایحه با شرط اعضای شورا یعنی تنظیم صورت جلسه ای 

برای ایجاد تعهد در پیمانکار برای حفاری سه کیلومتر تا پایان سال تصویب شد.

و  فنی  آموزش  مدیرکل  ایمان: 
حرفه ای استان قم از راهیابی 24 نفر 
از نخبگان مهارتی استان قم به مرحله 
کشوری پانزدهمین دوره مسابقات ملی 

مهارت خبر داد.
از  نفر  راهیابی 24  به  عطارنیا  احمد 
نخبگان مهارتی استان قم به مرحله کشوری 
پانزدهمین دوره مسابقات ملی مهارت اشاره 
و اظهار کرد: این افراد در چهل و سومین 
 2۰1۵ برزیل  مهارت  انتخابی  مسابقات 
که از ۹ تا 1۵ شهریور ماه سال جاری در 
استان البرز برگزار می شود شرکت خواهند 
کرد.وی هدف از برگزاری این مسابقات را 
شناسایی استعدادهای برتر و نخبه با هدف 
حضور در مسابقات جهانی برشمرد.عطارنیا 
خاطرنشان کرد: نفرات برگزیده استان قم 
در 18 رشته که شامل آشپزی، الکترونیک، 

تهویه،  و  تبرید  الکتریکی،  تاسیسات 
جوشکاری،  جواهرسازی،   ،CNC تراش 
رباتیک) تیمی دو  خیاطی) فناوری مد(، 
نفره(، طراحی فضای سبز)تیمی دو نفره(، 
طراحی مهندسی مکانیک، طراحی وب، فرز 
CNC، فناوری اتومبیل، فناوری طراحی 
گرافیک، قنادی)شیرینی پزی(، کاشی کاری 
لوله کشی  صنعتی،  کنترل  کف،  و  دیوار 
و گرمایشی و ساخت و تولید می شود به 
مرحله کشوری این دوره از مسابقات که 
در استان البرز در حال برگزاری است اعزام 
شده اند.وی گفت: شرکت کنندگان این دوره 
از مسابقات ملی مهارت شامل کارآموزان 
و  فنی  آموزش  مراکز  آموزش دیدگان  و 
حرفه ای، هنرجویان آموزش و پرورش در 
رشته های کار و دانش، فنی و حرفه ای و 
نظری، دانشجویان آموزشکده های فنی و 

حرفه ای، آموزش عالی و همچنین کارگران 
واحدهای صنعتی و صنفی می شود.مدیرکل 
آموزش فنی و حرفه ای استان قم این المپیاد 
توانمندی  ارائه  برای  مناسبی  فرصت  را 
جوانان ایرانی در عرصه بین المللی دانست 
و تصریح کرد: این امر زمینه آشنایی افراد 
را با تجارب بین المللی فراهم می کند.عطارنیا 
با بیان اینکه بیشترین کاربرد مهارت این 
کارآموزان در بخش های تولیدی و صنعتی 
مورد استفاده قرار می گیرد بیان کرد: در این 
راستا باید از حضور نیروی جوان و نخبه در 
واحدهای تولیدی و صنعتی استقبال شود.

نهایی  برگزیدگان  کرد:  خاطرنشان  وی 
چهاردهمین و پانزدهمین دوره مسابقات 
اردوهای  در  شرکت  از  پس  مهارت  ملی 
آماده سازی در چند رشته منتخب، به چهل 
و سومین مسابقات جهانی مهارت که در 

سال 2۰1۵ در کشور برزیل برگزار می شود، 
فنی  آموزش  شد.مدیرکل  خواهند  اعزام 
و حرفه ای استان قم یادآور شد: در چهل 
مهارت)آلمان  جهانی  مسابقات  دومین  و 
2۰13( که تیر ماه سال گذشته در لایپزیک 
آلمان برگزار شد تیم ملی مهارت کشورمان 
توانست با کسب مدال نقره در رشته های 
رشته  در  برنز  و  جواهرسازی  و  رباتیک 
طراحی وب و همچنین 8 مدالیون افتخار 
در رشته های مکاترونیک، طراحی مهندسی 
الکترونیک، جوشکاری،   ،CAD مکانیک
فناوری  نرم افزار،  در  تجاری  راهکارهای 
اتومبیل، مدیریت سیستم های تحت شبکه 
و فناوری طراحی گرافیک با 2 رتبه ارتقاء 
نسبت به دوره قبل در رتبه بندی میانگین 
امتیازات تیمی در میان ۵2 کشور جهان، 

مقام چهارم جهانی را کسب کند.

شرکت  مدیرعامل  ایمان: 
شهرک های صنعتی قم با بیان اینکه 
شهرک های صنعتی قم رو به رشد و 
تکامل است گفت: شهرک های صنعتی 
چاپ ، فناوری اطلاعات و ارتباطات و 
قنوات در آینده نزدیک به قطب های 

صنعتی قم تبدیل خواهند شد.
مهندس روح الله ابراهیمی با اعلام اینکه 
سازمان صنایع کوچک از سال 43 شکل 
ارزش  گرفته اند، گفت: در شرایط کنونی 
سرمایه  به  نیاز  دلیل  به  کوچک  صنایع 
گذاری کم ، ریسک پذیری پائین و اشتغال 
زایی مناسب و ارزش افزوده بالا دوچندان 
شرکت  اینکه  بیان  با  است.وی  شده 
فعالیت  سال ۶4  از  شهرک های صنعتی 
این  داشت:  اظهار  کرده اند،  آغاز  را  خود 
شرکت برای تامین زیرساخت ها و مدیریت 
و انجام برنامه های سخت افزاری شهرک های 
شرکت  گرفت.مدیرعامل  شکل  صنعتی 
شهرک های صنعتی با تاکید براینکه صنایع 

افزود:  است،  مادر  صنایع  مکمل  کوچک 
سازمان صنایع کوچک از سال 83 با شرکت 
تحت  و  شد  ادغام  صنعتی  شهرک های 
سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی 
ایران مدیریت می شود. وی با تأیید اینکه بین 
برخی از کارهای سازمان صنعت و شرکت 
می شود،  مشاهده  موازی کاری  شهرک ها 
گفت: اما عملکرد طرفین می تواند مکمل 
یکدیگر بوده و جهت حل مشکلات موجود 
رضایت  سبب  و  مؤثر  صنعت  بخش  در 
صنعتگران و کارآفرینان حوزه صنعت باشد.

ابراهیمی درباره اختصاص یارانه صنعت به 
شرکت شهرک های صنعتی قم با توضیح 
این مطلب که دولت در این باره بودجه ای 
است ،  نکرده  تعیین  و  تکلیف  مشخص 
گفت: از ابتدای سال تاکنون 3۰۰ میلیون 
تومان از محل اعتبارات ملی برای تکمیل 
زیرساخت های صنعتی اختصاص داده شده 
که این مبلغ را جهت تکمیل پست های برق 
در شهرک های صنعتی صرف کرده ایم.وی 

یکی از بزرگ ترین مشکلات شهرک های 
صنعتی را تامین برق کافی دانست و گفت: 
با توجه به اینکه ظرفیت های پست برق 
در شهرک های صنعتی تکمیل و از طرفی 
است،  پرهزینه  موارد  از  یکی  برق  تامین 
توافق نامه ای را با شرکت برق منطقه ای امضا 
کرده ایم تا بتوانیم ظرفیت های جدیدی برای 

متقاضیان تامین کنیم.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
قم با اشاره به اینکه در دو سه سال اخیر 
شرکت  این  به  دولتی  بودجه  تزریق 
کاهش یافته است، گفت: با اینکه شرکت 
کاملا  شرکت  یک  صنعتی  شهرک های 
دولتی است و بصورت خودگردان )درآمد 
- هزینه( اداره می شود. اما تخصیص منابع 
دولتی برای تکمیل زیرساخت ها می تواند 
دهد.  کاهش  را  شده  تمام  هزینه های 
ابراهیمی از اشتغال بیش از 18 هزار نفر در 
شهرک های صنعتی قم تا پایان خردادماه 
مجموعاً  گفت:  و  داد  خبر  جاری  سال 

شامل بیش از 1۶۰۰ قرارداد هستند که 
تاکنون بیش از هزار واحد به بهره برداری 
اشتغال  آمار  معیار  درباره  وی  رسیده اند. 
ارایه  آمار های  تا چه حد  اینکه  و  صنایع 
شده مستند و واقعی است گفت: معمولا 
آمارهای اشتغال در صنایع بر سه پایه آمار 
مندرج در پروانه بهره برداری و یا در جواز 
از واحدهای  بازدید می دانی  یا  تاسیس و 
شرکت  می شودمدیرعامل  اعلام  صنعتی 
شهرک های صنعتی بیان داشت: صندوق 
ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک با 
دریافت کمترین وثایق مبادرت به صدور 
ضمانت نامه برای دریافت تسهیلات مالی از 
سایر بانک های عامل برای صنعتگران و تولید 
کنندگان می کند.ابراهیمی درباره بلاتکلیفی 
وضعیت شهرک فناوری و اطلاعات گفت: 
متولی  که  است  این  است  مسلم  آنچه 
اصلی بحث های فناوری و اطلاعات وزارت 
ارتباطات است و فقط تامین نیازهای سخت 
افزاری و زیر ساختی شهرک به عهده ماست.

شهردار قم:

پروژه های قطار شهری قم تعطیل نشده است

اخبـــار 

اخبـــار

دل نــوشته
بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر قم شد

ایمان: با برگزاری انتخابات هیئت رئیس شورای چهارم، ولی الله بیاتی به عنوان 
رئیس و حسن بختیاری، نایب رئیس شورای شهر قم شدند.

انتخابات هیئت رئیسه شورای شهر قم در دوره چهارم صبح دیروز  در قالب هشتاد و 
چهارمین جلسه رسمی و علنی شورای شهر برگزار شد. پس از شمارش آراء، ولی الله بیاتی با 
12 رأی و محسن عابدینی پور و ناصر رعیت پور هر یک چهار رأی کسب کردند و یک رأی 
سفید هم وجود داشت.به این ترتیب بیاتی به عنوان دومین رئیس شورای شهر قم در دوره 
چهارم انتخاب شد.همچنین حسن بختیاری و الهام ارجمند کاندیدای نایب رئیسی شورای 
شهر بودند که پس از شمارش آراء، بختیاری حائز 1۵ رأی و ارجمند هم حائز پنج رأی شدند و 
یک رأی سفید هم توسط یکی از اعضا وجود داشت.براین اساس، حسن بختیاری نایب رئیس 
شورای شهر قم شد. نکته قابل توجه عدم کاندیداتوری حجت الاسلام آتش زر برای ریاست 

شورا و سایر سمت ها بود.

شهردار منطقه 4 قم به عنوان 
برترین مدیر بسیجي سال انتخاب شد

ایمان: موسي حاتمي فرد شهردار منطقه 4 قم طي مراسمي به مناسبت روز 
بسیج کارمندي به عنوان برترین مدیر بسیجي سال انتخاب شد.

در این مراسم که جمعي از مدیران ارشد استاني و فرماندهان بسیج و سپاه پاسداران حضور 
داشتند فرمانده سپاه علي بن ابي طالب به شرح اقدامات بسیج کارمندي پرداخت و بر سخن 
مقام معظم رهبري )مدظله العالي( مبني بر بسیجي بودن تمامي آحاد جامعه تاکید کرد.در 
ادامه سردار کریم پور مشاور فرمانده نیروي قدس سپاه طي سخناني به دستاورد هاي غرور 
آفرین ایران اسلامي در عرصه هاي علمي پرداخت و اظهار داشت: استفاده از گزینه نظامي 
علیه ایران یکي از آرزوهاي آمریکایي هاست اما آن ها از تسلط جمهوري اسلامي بر طبیعت 
در هراسند.وي با بیان اینکه عقاب شیعیان داراي دو بال است گفت: این دو بال یکي مهدویت 
است و دیگري شهادت که دومي براي تحقق مهدویت به کار مي رود.مشاور فرمانده نیروي 
قدس سپاه پاسداران اظهار داشت: روي کره زمین تنها ایران است که تمام مساحت کشورش را 
تبدیل به پازل هایي سراسر از پدافند کرده تا هیچ هواپیمایي بدون هماهنگي وارد ایران نشود، 
و اگر موشکي به داخل کشور پرتاب شود به طور خودکار موشک هاي ما تمام توان نظامي 

مهاجم را از بین خواهند برد.

رییس پلیس آگاهي استان قم : 

کلاهبرداران سکه هاي تقلبي نقره داغ شدند
ایمان: رییس پلیس آگاهي استان قم  گفت :با تلاش ماموران آگاهي استان قم 
دو تن از کلاهبرداراني که سکه هاي طلا تمام بهار آزادي تقلبي را به جاي سکه 

اصلي مي فروختند، دستگیر شدند. 
سرهنگ "مهدي قدمي در تشریح  این خبر افزود: در پي شکایت سه تن از شهروندان 
مبني بر اینکه فردي ناشناس سکه طلاي تقلبي را با برچسب و آرم یکي از طلا فروشي هاي 
استان به فروش رسانده، شناسایي وي در دستور کار ماموران آگاهي استان قرار گرفت. به گفته 
سرهنگ "مهدي قدمي" تیم رسیدگي به این پرونده با انجام تحقیقات و اقدامات پلیسي در 
ابتدا همدست متهم را که داراي دو فقره سابقه کیفري بود شناسایي و دستگیر کردند. رییس 
پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم افزود: در ادامه ماموران، متهم اصلي را که وي نیز 
داراي دو فقره سابقه کیفري و اهل یکي از استان هاي همجوار قم بود دستگیر و هر دو متهم 

پس از اعتراف به فروش هشت قطعه سکه طلاي تمام بهار آزادي تقلبي روانه زندان شدند. 

توقیف محموله 300 میلیوني پوشاک قاچاق
ایمان: رییس پلیس آگاهي استان قم در بخش دیگري از سخنان خود از کشف 
یک محموله پوشاک خارجي قاچاق به ارزش300 میلیون ریال در این استان خبر داد. 
سرهنگ "قدمي" اظهارکرد: در پي کسب خبري مبني بر اینکه یک دستگاه اتوبوس اقدام 
به جابجایي و حمل کالاهاي قاچاق مي کند، بلافاصله پس از اعزام چند اکیپ به محورهاي 
مواصلاتي استان، خودرو مذکور در اتوبان قم- تهران شناسایي و توسط ماموران متوقف شد. وي 
گفت: در ادامه و در بازرسي از قسمت هاي مختلف اتوبوس بیش از هزار ثوب انواع پوشاک که 
به طرز ماهرانه اي جاسازي شده بود کشف شد. رییس پلیس آگاهي استان قم ارزش کالاهاي 
مکشوفه را 3۰۰ میلیون ریال عنوان کرد و افزود: با اعتراف راننده به قاچاق کالا پرونده اي در این 

خصوص تشکیل و جهت سیر مراحل قانوني به اداره کل تعزیرات حکومتي استان ارسال شد. 

آغاز به کار اکیپ قرنطینه ای سیار دام در قم
 ایمان : مدیرکل دامپزشکی قم گفت: اکیپ قرنطینه ای سیار دام و فرآورده های 

خام دامی از اوائل شهریورماه آغاز به کار کرد. 
 مهدی رفیعی محمدی افزود: این اکیپ در راستای اجرای طرح تضمین کیفیت 
فراورده های خام دامی و کنترل های بهداشت قرنطینه ای جابجایی دام و فراورده های خام 
دامی فعال شده است.وی اضافه کرد: اکیپ قرنطینه ای سیار متشکل از چهار کاردان و دو 
خودرو می باشد که به صورت شبانه روزی بر مراکز فعال در زمینه دام و طیور مانند کشتارگاه 
ها، مراکز بسته بندی، شهرک شکوهیه و مبادی ورودی و خروجی استان نظارت می کند.

رفیعی درادامه به توقیف فراورده های خام دامی توسط این اکیپ در 1۰ روز نخست شهریورماه 
اشاره و بیان کرد: علاوه بر ضبط هشت هزار و 8۰۰ کیلوگرم مرغ منجمد، هفت هزار و 1۰۰ 
کیلوگرم خمیرمرغ از سه خودرو فاقد مجوز توسط این اکیپ ضبط شده است. به گفته وی، 
ضبط 1۵۰ کیلوگرم اسکلت مرغ غیربهداشتی و یک هزار و 4۰۰ کیلوگرم گوشت قرمز 
ضایعاتی از دیگر کشفیات اکیپ قرنطینه ای سیار بوده است.وی از شهروندان خواست در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی و قرنطینه ای مربوط به فراورده های خام دامی و 

طیور، مراتب را با شماره 1۵12 دامپزشکی در میان بگذارند.

به همت گروه هنری مرصاد:

جشن میلاد حضرت فاطمه معصومه )س(
 و دهه کرامت برگزار شد

ایمان:  مراسم جشنی به مناسبت سالروز میلاد با سعادت کریمه اهل بیت )س( و 
دهه کرامت در مجتمع فرهنگی نور به همت گروه هنری مرصاد و همکاری شرکت 

آذر خودرو نوین و بیمه نوین برپا شد.

در این مراسم که جمعیتی بالغ بر ۵۰۰ نفر حضور داشتند، مجری این مراسم ضمن تبریک 
و تهنیت به مناسبت دهه کرامت و میلاد بی بی فاطمه معصومه )س( گفت:  برپایی چنین 
جشن هایی که به صورت خودجوش و با تلاش های برخی هنرمندان صورت می گیرد،  امری 
ضروری و مفید در راستای شادی بخشیدن و ایجاد شور و نشاط در بین خانواده ها است. وی 
در ادامه به بعد تاریخی و شخصیتی حضرت فاطمه معصومه )س( پرداخت  و از حضور گرم و 
استقبال مردم از چنین مراسم هایی تقدیر نمود. سرهنگ فتحی دیگر سخنران این مراسم بو د 

که دقایقی راجع به موضوع تهاجم فرهنگی کشورهای غربی و استعمارگر بر علیه ایران و نقش 
موثر نوجوانان، جوانان و خانوادها برای مقابله با این موضوع سخرانی کرد. در این مراسم اردلان 
نوبخت به اجرای خوانندگی و ورزشکاران و رزمی کاران نونهال و نوجوان استان به اجرای 
حرکات نمایشی و رزمی پرداختند. یکی از زیباترین بخش های این مراسم اجرای تئاتر شاد 
وطنز)خوابگاه دانشجویی( به کارگردانی محمد جواد فاندر ومهدی مرادی  بود که با استقبال 
ویژه ای روبرو شد. در پایان این مراسم از تمامی هنرمندان و ورزشکاران وعوامل اجرایی این 
مراسم تقدیرو تشکر به عمل آمد. گفتنی است، این جشن با مدیریت محسن علیپور و  مهدی 
مرادی جمکرانی و حمایت های بی دریغ شرکت آذر خودرو نوین و بیمه نوین، مهندس 

محسن عابدینی پور، حبیب آذریار و معاونت اجتماعی نیروی انتظامی استان برگزار کردید.

ای غایب از نظر
روزهای هفته هر چه به جمعه نزدیک تر می شوند، دل ثانیه ها بیش تر می گیرد.

آسمان را ابری می پوشاند خاکستری؛ هجران زده در انتظار سوار سپید پوشی که غبار 
از ابرها برگیرد و آسمان را زلال سازد.

خدایا! دیرزمانی است که منتظرانت چشم بر آستان ظهور دوخته اند. بیش از این در 
انتظارشان مپسند؛ ای آن که مظهر لطف و احسانی!

نوای نای نیستان خدا کند که بیایی
ضمیر روشن باران خدا کند که بیایی
طلوع قدر سپیدی، بلوغ سبز رهایی
معاد روشن انسان، خدا کند که بیایی

به انهدام سیاهی، به انهدام جهالت
سفر ناشر قرآن، خدا کند که بیایی

نماز خالص عشقی، رجای منتظرانی 
زلال چشمه ایمان، خدا کند که بیایی

تو شهر سبز صیامی، طلوع نظر سلامی
هلا تو رمز بهاران، خدا کند که بیایی )1(

)1( اشعار از عزیزالله زیادی

آیت الله صافی در دیدار استاندار قم تأکید کرد:

جایگاه وی ژه قم در برنامه ریزی ها 
مورد توجه باشد

ایمان: یکی از مراجع تقلید شیعیان با اشاره به موقعیت مذهبی استان قم 
گفت: این جایگاه باید در برنامه ریزی ها مورد توجه قرار گیرد. 

آیت الله گلپایگانی صبح چهارشنبه در دیدار استاندار قم، طی سخنانی جایگاه ویژه 
استان قم به عنوان مرکز علم، فقاهت و حدیث را مورد تاکید قرار داد.وی با اشاره به سوابق 
درخشان تاریخی قم از جمله وجود بارگاه کریمه اهل بیت)س(، حوزه های علمیه و بزرگان 
دینی این استان گفت: توقعات مراجع عظام و مردم از مسئولان قم خاص و بسیار زیاد 
است.استاد برجسته حوزه با تأکید بر ضرورت رعایت مسائل دینی و اخلاقی توسط مدیران 
تصریح کرد: مسئولانی که در قم منصوب می شوند باید جایگاه این شهر را شناخته و بر 
اساس شئون این شهر رفتار نمایند.آیت الله صافی گلپایگانی همچنین سرمایه گذاری در 
جنبه های مادی و معنوی مردم را مورد تاکید قرار داد و افزود: فقرا و نیازمندان نباید از چشم 
مسئولان دور بمانند.وی در ادامه با تاکید بر ضرورت حفظ شئونات اسلامی در قم اضافه 
کرد: مسئولان باید با کار فرهنگی زمینه ارتقاء دینی خصوصا در مسئله مهم حجاب را فراهم 
نمایند.این مرجع تقلید شیعیان با بیان اینکه کار باید برای رضای خداوند و امام عصر)عج( و 

خوشحالی مردم باشد، برای مسئولین استان آرزوی توفیق در خدمت رسانی کرد.
مسئله امنیت اولویت اول مسئولان قم است

استاندار قم نیز در این دیدار به بیان گزارشی از فعالیت های خود طی ماه های اخیر پرداخت.
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش با بیان اینکه مسئله امنیت اولویت اول 
مسئولان است گقت: به یاری خداوند، دعای مراجع عظام و کمک مردم شریف استان امروز 
امنیت در استان قم از جایگاه بسیار خوبی برخوردار است.وی با اشاره به برنامه های هفته 
دولت افتتاح بیش از 4۵۰ طرح در این هفته را از خدمات دولت طی یک سال اخیر عنوان و 
خاطرنشان کرد: مسئولان استان بسیاری از مشکلات از جمله انتقال آب از سرشاخه ها، ترافیک 
هسته مرکزی شهر و مشکل سرمایه در گردش واحدهای صنعتی را تا حد مطلوبی مرتفع 
کرده اند.استاندار قم با بیان اینکه رهنمودهای مراجع عظام برای مسئولان استان بسیار مهم 

است، افزود: در رفع دغدغه های این بزرگواران همه تلاش خود را خواهیم نمود.

مدیرکل ثبت احوال استان قم اعلام کرد :

تغییر نام به رضا ومعصومه در دهه کرامت
 ایمان : مدیرکل ثبت احوال قم از تغییر نام اسامی غیر ائمه به نام رضا و 

معصومه به مناسب دهه کرامت در این استان خبر داد. 
ولی الله عسکری  با تبریک میلاد حضرت امام رضا )ع( و خواهرمکرمشان حضرت فاطمه 
معصومه )س( افزود: افرادی که نامشان غیر اسامی ائمه است می توانند به 1۰ دفترپیشخوان 
دارای مجوز از اداره کل ثبت احوال استان مراجعه کرده و اقدام به تغییر نام کنند.وی اضافه کرد: 
این طرح ویژه برای افراد بالای 1۵ سال است که تا 1۶ شهریورماه می توانند از این فرصت بهره 
مند شوند.وی ادامه داد: تغییر نام در چارچوب ضوابط قانونی و در کمترین زمان ممکن انجام 
خواهد شد .وی خاطر نشان کرد: مدارک مورد نیاز برای تغییر نام، در سایت سازمان ثبت احوال 

کشور به نشانی http://www.sabteahval.ir  قابل دسترسی است.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم:
برگزاری دوره های آموزشی صنایع دستی در روستاها

ایمان: مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم از 
برگزاری دوره های آموزش صنایع دستی در روستاهای قم خبر داد.

عیسی رضایی با اعلام این خبر گفت: فاز اول اجرای این طرح روستاهای قبادبزن، 
ویریج، دستگرد و کرمجگان از توابع بخش کهک قم با همکاری کانون فرهنگی کوثر به اجرا 
گذاشته می شود.رضایی با اشاره به اهمیت برگزاری این کلاس ها در راستای اشتغال زایی 
و توسعه مشاغل خانگی گفت: در این طرح رشته های هنری گلیم بافی، سراجی سنتی 
به روستاییان علاقه مند آموزش داده می شود.وی افزود: شرکت کنندگان در این دوره ها 
می توانند با بهره  مندی از این دوره های آموزشی از هنر خود برای کسب درآمد و کمک به 
اقتصاد خانواده استفاده کنند.مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
قم گفت: نمایشگاهی دایمی برای نمایش و فروش محصولات صنایع دستی و تولیدات 
آموزشی به زودی در بخش کهک قم در راستای ترویج و رونق بخشی به فروش صنایع 
دستی روستایی ایجاد می شود.وی در پایان افزود: این طرح در فازهای بعدی در دیگر 

روستاهای استان قم به اجرا در می آید.

رئیس انجمن صنفی راهنمایان گردشگری استان قم خبر داد:
برگزاری دوره های آموزشی تورهای طبیعت گردی 

بیان کرد:  انجمن صنفی راهنمایان گردشگری استان قم  : رئیس  ایمان 
دوره های آموزشی طبیعت گردی و راهنما تور و مدیر فنی در قم برگزار می شود. 
معصومه عسگری گرجی ، عنوان کرد: موسسه فروغ تمدن کویر تنها موسسه برگزار 
کننده دوره های آموزشی تخصصی راهنمایان طبیعت گردی و مدیریت فنی در استان 
قم است. وی با بیان اینکه بیش از 2۵ عنوان درسی طی دوره های طبیعت گردی 
ارائه می شود، اظهار داشت: طول دروره سه تا چهار ماه است و علاقمندان پس از طی 
این دوره ها با شرکت در آزمون جامع کشوری موفق به کسب گواهی نامه رسمی و 
کارت تورلیدری می شوند. مدیرعامل و مدیر آموزشی موسسه فروغ تمدن کویر گفت: 
کلاس های آموزشی در سه دوره تئوری، عملی و کارگاهی برگزار می شود که درس های 
عملی با استقبال بیشتری از سوی متربیان قرار می گیرد. عسگری تصریح کرد: آشنایی با 
جغرافیای جانوری )شناخت پستانداران ایران، خزندگان، پرندگان، ماهی ها، دوزیست ها، 
حشره ها، پروانه ها، اسب ها(، گیاهان )آشنایی با پوشش گیاهی مختلف کشور، شناخت 
گیاهان خاص، حفاظت شده و گیاهان دارویی( یئوتوریزم )کوه ها، غار ها، دره ها، آبشار ها، 
اقوام و عشایر، فرهنگ و آداب و رسوم( و... می شود. وی تاکید کرد: آموزش فن بیان و 
فنون تورگردانی، کمک های اولیه و امداد در سفر، استقرار در طبیعت و شرایط ماندگار 
در شرایط سخت، شیوه نقشه خوانی و کار با قطب نما، نجوم و آسمان شب، عکاسی، 
آشنایی با روحیات ملل در توریزم، هوا شناسی و زبان تخصصی اکوتوریسم از مهم ترین 
آموزش های دوره طبیعت گردی است که در این دوره ها ارائه می شود. رئیس انجمن 
صنفی راهنمایان گردشگری استان قم عنوان کرد: معیار میراث فرهنگی کشور در آزمون 
نهایی دوره ها هفت درس گیاهان، پرندگان، پستانداران، اکوتوریسم، کوه ها، عشایر و زبان 

تخصصی می باشد که طی دوره به شرکت کنندگان آموزش داده می شود. 

بازدید تولیت آستانه مقدس امام حسین)ع( 
از مراحل ساخت ضریح عسکریین)ع( در قم

ایمان: تولیت آستانه مقدس امام حسین)ع(  سه شنبه شب گذشته از مراحل ساخت 
ضریح حرم عسکریین علیهما السلام بازدید کردند. این ضریح با مساعدت و همت حجت 
الاسلام والمسلمین سید جوادشهرستانی نماینده تام الاختیار حضرت آیت الله العظمی 

سیستانی در قم در حال ساخت است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبر داد

راهیابی نخبگان قمی به مرحله کشوری مسابقات ملی مهارت

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم تاکید کرد:

آینده شهرک های صنعتی قم بسیار درخشان است

معاون عمرانی استانداری قم: 

»مطب شفاالدوله« بازسازی می شود 



3 اقتصادی

مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت خبر داد ؛
تعيين فرمول جديد قيمت گذاری سی.ان.جی 

در شورای اقتصاد 

فرمول  تعیین  از  سوخت  مصرف  بهینه سازی  شرکت  مدیرعامل  ایمان: 
قیمت گذاری سی.ان.جی در شورای اقتصاد خبر داد. 

سیفی درباره ورود دوباره ال.پی.جی به سبد سوخت حمل ونقل کشور گفت: درحال 
حاضر شبکه توزیع ال.پی.جی برای بخش حمل ونقل مناسب نیست؛ چرا که تقریباً 

جمع آوری شده است. اگر قرار باشد دوباره پا بگیرد باید مسیر دهه هفتاد طی شود.
وی با تأکید بر اینکه هم اکنون وزارت نفت برنامه ای برای ورود ال.پ.جی به سبد سوخت 
حمل ونقل کشور ندارد گفت: به عنوان کارشناس معتقد هستم که با وجود سی.ان.جی 
و شبکه گسترده توزیع برای آن، دادن سهم به ال.پی.جی در سبد سوخت کار درستی 

نیست.
وی با اشاره به اینکه قیمت ال.پی.جی با قیمت بنزین برابری می کند گفت: اگر چه این 
سوخت مزیت زیست محیطی بهتری دارد اما به دلیل بالا بودن قیمت آن صرفه اقتصادی 

ندارد.
سیفی درمورد این که امکان استفاده از ال.پی.جی در مناطقی که این سوخت تولید 
می شود وجود دارد هم گفت: به طور کل از ال.پی.جی برای برخی از صنایع و کاربردهای 
ویژه می توان استفاده کرد. مانند ترنهای خاص در برخی از مسیرها که شدت انرژی بالاست 
و سوختگیری زیادی لازم نیست و یا استفاده برای حمل ونقل عمومی. اما هم اکنون هیچ 

برنامه ای برای استفاده از این سوخت در بخش حمل ونقل نداریم.
وی در پاسخ به این سؤال که تأکید شما بر سی.ان.جی در حالیست که در حال حاضر 
ایران گران ترین سی.ان.جی را دارد گفت: اگر قیمت هر مترمکعب گاز سی.ان.جی را 4۵۰ 
تومان و متوسط قیمت بنزین ) میانگین قیمت بنزین یارانه ای و آزاد( را 8۰۰ تومان در نظر 

بگیریم، قیمت سی.ان.جی نصف قیمت بنزین است.
مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت با اعلام این که فرمول تعیین قیمت گذاری 
سی.ان.جی در حال بررسی است تا برای تصویب به شورای اقتصاد ارائه شود تأکید کرد: 

قطعاً قیمت سی.ان.جی باید از قیمت بنزین کمتر تعیین شود.

دارندگان بيمه نامه شخص ثالث برای
 الحاقيه ماه های حرام اقدام کنند

ایمان: بیمه مرکزی اعلام کرد: دارندگان وسایل نقلیه موتوری زمینی برای 
افزایش سقفِ پوشش بیمه نامه شخص ثالث و تهیه الحاقیه با توجه به ماه 

ذی القعده که از ماه های حرام محسوب می شود، اقدام کنند.
با توجه به میزان ریالی دیه در ماه های حرام که حداقل 2۰۰ میلیون تومان است، 
دارندگان وسایل نقلیه موتوری لازم است نسبت به افزایش سقف پوشش بیمه نامه شخص 
ثالث و تهیه الحاقیه اقدام نمایند. بنابر تصمیم و اعلام قوه قضائیه، در سال جاری میزان 
ریالی دیه در ماههای عادی1۵2 میلیون تومان و در ماه های حرام 2۰۰ میلیون تومان 
تعیین شده است. رجب، ذی القعده، ذی الحجه و محرم ماههای حرام محسوب می شوند.

گفتنی است در بیمه شخص ثالث، شرکت های بیمه متناسب با سقف تعهد خسارت 
پرداخت می کنند و اگر بیمه گذاری پوشش کافی نداشته و الحاقیه تهیه نکند باید فاصله 
1۵2 تا2۰۰ میلیون تومان را خودش بپردازد.بیمه گذارانی که در سال گذشته )۹2( 
بیمه شخص ثالث تهیه کرده اند سقف تعهد بیمه برای آنها 1۵2 میلیون تومان است و 
اگر امسال الحاقیه تهیه نکنند باید در صورت وقوع حادثه 48 میلیون تومان را خودشان 
بپردازند.براساس قانون اصلاح قانون بیمه شخص ثالث دارندگان وسایل نقلیه موتوری 
زمینی مسئول جبران خسارت های بدنی و مالی در مقابل شخص ثالث هستند و موظفند 
مسئولیت خود را حداقل به میزان دیه مرد مسلمان در ماه حرام بیمه کنند.در صورتی که 
الحاقیه افزایش تعهدات بیمه شخص ثالث تهیه نشود، شرکت بیمه خسارت زیان دیدگان 
را حداکثر تا میزان مندرج در بیمه نامه پرداخت می کند و باقیمانده خسارت را باید مقصر 

حادثه )بیمه گذار( پرداخت کند.

عضو هیأت مدیره انجمن فرآورده های لبنی:
قيمت شير مدارس به سازمان حمايت 

پيشنهاد شد
ایمان: عضو هیأت مدیره انجمن صنایع فرآورده های لبنی از ارائه پیشنهاد 
تولیدکنندگان محصولات لبنی به سازمان حمایت در مورد قیمت و عرضه شیر 

مدارس خبر داد.
محمد فربد اظهار داشت: بررسی ها و کارشناسی لازم در مورد قیمت شیر مدارس از 

سوی تولیدکنندگان انجام شده و پیشنهاد ما به سازمان حمایت ارائه شده است.
وی با بیان اینکه سازمان حمایت در حال بررسی این پیشنهاد است، افزود: هزینه های 
تولید شیر از سوی تولیدکنندگان اعلام شده و برای هر پاکت شیر 4۰ تومان سود 

پیش بینی شده است.
فربد ادامه داد: در صورت تصویب این پیشنهاد، موضوع به سازمان آموزش و پرورش 
اعلام می شود و پس از آ ن، در صورت تأیید نهایی عرضه شیر در مدارس انجام خواهد 

شد.

رئیس انجمن تولیدکنندگان تخم مرغ کشور؛
ساماندهي بازار با چاپ قيمت روي تخم مرغ 

ایمان: رئیس انجمن تولیدکنندگان تخم مرغ کشور با بیان اینکه نوسان قیمت 
هر شانه تخم مرغ به یکهزار تومان در بخش خرده فروشي مي رسد ، گفت: 

ساماندهي بازار با چاپ قیمت روي تخم مرغ امکان پذیر است.
فرزاد طلاکش گفت: ظرفیت تولید تخم مرغ در کشور بیش از سه و نیم میلیون تن در 
سال است و اگر دولت با این طرح چاپ قیمت موافقت کند مي توانیم به تثبیت نرخ ها نیز 
کمک کنیم و دیگر نوسان نرخ ها را هم نخواهیم داشت در حالي که هم اکنون در طول 
یک خیابان هم چند نرخ دیده مي شود. رئیس انجمن تولید کنندگان تخم مرغ کشور 
افزود : هم اکنون هر شانه تخم مرغ 8۵۰۰ تا ۹۵۰۰ تومان فروخته مي شود. طلاکش 
افزود : قیمت تخم مرغ اخیرا در درب مرغداري ها افزایش یافته و در بازار تحت تاثیر عرضه 
و تقاضاست.وي گفت : بازار صادراتي ما هم برغم حمایت هاي دولتي ، سامان ندارد که 
امیدواریم شرایط در عراق بهبود یابد.  رئیس انجمن تولید کنندگان تخم مرغ کشور افزود 
: هم اکنون هر شانه تخم مرغ 8۵۰۰ تا ۹۵۰۰ تومان فروخته مي شود. طلاکش توجه به 
صادرات را بهترین راهکار تنظیم بازار تخم مرغ دانست و اظهار داشت : امسال مي توانستیم 

تا ۵۰ هزار تن هم صادر کنیم که به 1۵ هزار تن رسیده است.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,200,000یک مثقال طلا

969,570یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,458,000سکه بهار آزادی

9,457,000سکه امامی

4,750,000نیم سکه

2,660,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

ایمان: مدیرعامل شرکت سایپا با اعلام اینکه کاهش 
بیشتر قیمت خودرو تا پایان سال به هیچ عنوان در 
دستور کار این شرکت نیست، گفت: به شرط ثبات نرخ 

تورم قیمت خودرو را تا پایان سال تغییر نمی دهیم. 
سعید مدنی در حاشیه چهاردهمین نمایشگاه بین المللی 
خودرو و صنایع وابسته که در مشهد در حال برگزاری است، 
با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشی مبنی بر 
اینکه آیا سایپا قیمت محصولات خود را تا پایان سال کاهش 
خواهد داد یا خیر، اظهار داشت: فعلاً برنامه ای برای افزایش 
قیمت محصولات نداریم، البته این نکته را نیز تأکید می کنم 
که کاهش قیمت خودرو به هیچ عنوان در دستور کار این 

شرکت نیست.
وی در پاسخ به سؤال دیگر مبنی بر "اظهارات شما درباره 
عدم کاهش قیمت محصولات در حالی عنوان می شود که 
نمایندگان مجلس تلاش زیادی بر کاهش قیمت خودرو 
دارند، آیا علی رغم درخواست نمایندگان کاهش قیمت رخ 
با  افزود: طبق قول و قرارهای خودروسازان  نخواهد داد؟" 
شورای رقابت باید تورم بخشی در قیمت خودرو اجرا می شد 
اما بنا به شرایط خاص گاهی خودروسازان محصولات خود را 
زیر نرخ تورم بخشی به فروش می رساندند. حال امیدواریم 
مابقی هزینه های تولید خودرو افزایش پیدا نکرده و ما بتوانیم 

قیمت خودرو را ثابت نگه داریم.
مدیرعامل شرکت سایپا اضافه کرد: دو درصد کاهش قیمت 
خودرو خیلی کمتر از نرخ تورم بخشی بانک مرکزی است 
که باید شورای رقابت براساس آن مجوز افزایش قیمت را به 
خودروسازان می داد در واقع خودروسازان برای همراهی با 
مردم ایران و انجام یک سری از فعالیت ها کاهش قیمت برخی 

از محصولات پرتیراژ خود را لحاظ نموده اند.
وی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه آیا سایپا 
در زمان تحویل خودرو مبالغ اضافی دریافتی از مشتریان را 
براساس کاهش دودرصدی قیمت ها پرداخت خواهد نمود، 
گفت: در زمان تحویل خودرو مابقی پولهای دریافتی از مردم 
براساس کاهش دودرصدی قیمت ها در دو محصول پرتیراژ 

پرداخت خواهد شد.
 قیمت تیبا2 نهایی شد

مدنی در رابطه با قیمت نهایی تیبا2 در شورای رقابت نیز به 
ارائه توضیحاتی پرداخت و تصریح کرد: قیمت تیبا2 با شورای 
رقابت نهایی شده است و طبق نظر این شورا در آینده اعلام 

خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه قیمت پایه تیبا2، 2۶ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان در نظر گرفته شده است، گفت: منتها در این 
خودرو برخی از هزینه های جنبی متوجه خودروسازان نیست 
بلکه متعلق به هزینه های عوارض دولتی است که به محض 
اعلام شورای رقابت و با احتساب هزینه های دولتی اعلام 

خواهد شد.
گذاری  سرمایه  با  رابطه  در  سایپا  شرکت  مدیرعامل 
این شرکت  همکاری  زمینه  و  کشور  در  چانگان  شرکت 
خودروساز چینی با سایپا نیز افزود: چانگان یکی از بزرگ ترین 
خودروسازان چینی است و در همین زمینه درصددیم با 
ارزیابی محصولات تولیدی این شرکت، با همکاری سایپا تنوع 

محصول را در سطح کشور افزایش دهیم.
ساینا و ایلکانی 100درصد ایرانی است

چهاردهمین  در  که  ساینا  خودروی  با  رابطه  در  مدنی 
نمایشگاه بین المللی خودروی مشهد رونمایی شده است 
گفت: این خودرو صددرصد ایرانی است و اواخر امسال به 
تولید انبوه می رسد. ایلکانی دیگر خودروی شرکت سایپا است 
که طرح آن صددرصد ایرانی است و توسط مرکز تحقیقات 
طراحی شده است و طی یکی دو سال آینده در دستور کار 

تولید قرار خواهد گرفت.
وی در ادامه گفت: خط تولید سراتو نیز آماده شده است 
و مشغول تولید آزمایشی این خودرو هستیم به نحوی که در 
اواخر شهریورماه تولید انبوه این خودرو آغاز می شود. حتی 
قطعات مورد نیاز تولید این خودرو نیز وارد کشور شده اما هنوز 

قیمت نهایی آن مشخص نشده است.
 تولید پراید از سال 96 کم می شود

مدیرعامل شرکت سایپا در رابطه با توقف تولید پراید و زمان 
عملیاتی شدن خودروهای جایگزین این محصول در سطح 
بازار هم به ارائه توضیحاتی پرداخت و اظهار داشت: به تدریج 
پلت فورم ایکس2۰۰ که شامل محصولات تیبا، ساینا و تیبا2 
است جایگزین پراید می شود اما باید قبول کنیم پراید محصول 
پرتیراژی است و نمی توان به سرعت آن را با خودروی دیگری 

جایگزین کرد.
وی در خصوص زمان قطعی توقف تولید پراید نیز افزود: 
ظرف سه سال آینده امیدواریم محصولات مذکور جانشین 
پراید شود. در سال ۹۶ تولید پراید را در سبد محصولات سایپا 

کم خواهیم کرد.

به اعتقاد مدنی خودروهای جایگزین پراید تفاوت قیمتی 
چندانی با این محصول نخواهند داشت، البته این شرکت در 
صدد است با کسب رضایت مشتریان خودروهای جایگزین 

پراید را با قیمت مناسبی به مشتریان ارائه نماید.
وی در پاسخ به پرسشی مبنی براینکه شرکت سایپا برای 
توسعه محصولات خود و البته تنوع آنها تا چه میزان به شرکای 
بین المللی توجه می کند، افزود: حدود 7۰ درصد تولیدات 
این شرکت ملی است و 2۵ درصد هم تحت عنوان برندهای 
معروف همانند رنو، کیا و نیسان تولید می شود، در این میان 
تنها ۵ تا 1۰ درصد از محصولات این شرکت خودروهای 
چینی هستند که در صددیم با همکاری با طرف چینی 
محصولات آنها را ارزیابی کنیم و در صورت رضایت سطح 

همکاری های خود را با آنها ارائه دهیم.
مذاکره با رنو علی رغم تحریم ادامه دارد

مدیرعامل شرکت سایپا در رابطه با توافقات صورت گرفته 
با شرکت رنو نیز اظهار داشت: شرکت رنو منتظر است شرایط 
سیاسی کشور در عرصه بین المللی به چه سمتی خواهد 
رفت، اما علی رغم این مسائل در حال مذاکره با طرف رنویی 
هستیم تا برخی مدل های خودرو همانند سندرو و ال۹۰ را که 
درصد ساخت بالایی در داخل دارند جدای از مسائل سیاسی 

و با توافق با این شرکت تولید نماییم.
وی با اشاره به اینکه تولید ال۹۰ همچنان با همکاری رنو 
صورت خواهد گرفت گفت: تولید تندر۹۰ و سندرو همچنان 
با همکاری با شرکت رنو ادامه خواهد داشت حتی در پروژه 

داستر هم در حال مذاکره با رنو هستیم.
مدنی با تأکید بر اینکه از سال گذشته تمام محصولات این 
شرکت مجهز به ایربگ است، افزود: پراید با دو ایربگ تولید 

می شود و حتی پراید وانت هم ایربگ دارد.
وی در رابطه با فعالیت کمرنگ این شرکت در فروش نقدی 
2۰ درصد محصولات خود در هر ماه به ارائه توضیحاتی 
تولید  از  درصد   2۰ تعهدات  براساس  گفت:  و  پرداخت 
محصولات خود را تحت عنوان فروش نقدی هرماه به بازار 
عرضه می کنیم و حتی گزارشاتی نیز در این رابطه به وزارت 
صنعت اعلام می نماییم، حال ممکن است در برخی از ماه ها 
این 2۰ درصد تا ۵ درصد پایین یا بالا شود و یا فروش نقدی 
شرکت یکی دو هفته به تأخیر بیفتد اما در مجموع به تعهدات 
خود در هر ماه برای فروش نقدی درصدی از محصولات خود 

عمل خواهیم کرد.

و  معدن  صنعت،  وزیر  پیش  چندی 
تجارت خبر داد که بانک ها مکلف شده اند 
60 درصد از کل تسهیلات پرداختی خود 
را به تامین سرمایه در گردش واحدهای 
که  اختصاص دهند؛ موضوعی  تولیدی 
اکنون معاون اقتصادی بانک مرکزی بر 
آن صحه گذاشته و بر وظیفه سیستم 
بانکی در زمینه تامین سرمایه در گردش 

واحدهای صنعتی تاکید کرده است.
 همزمان با بهبود نسبی وضعیت بخش 
صنعت و معدن کشور که آمارهای اخیر نیز 
آن  را تائید می کند این انتظار به وجود آمده که 
بانک ها تعامل بیشتری با بخش تولید داشته 
باشند و به ویژه سرمایه در گردش واحدهای 

تولیدی را تامین کنند. 
به تازگی وزیر صنعت، معدن و تجارت خبر 
حداقل 60  شده اند  مکلف  "بانک ها  که  داد 
درصد کل تسهیلات پرداختی خود را به تامین 
سرمایه در گردش واحدهای تولیدی و صنعتی 

اختصاص دهند.
"نعمت زاده این  را نیز گفت که "به خاطر 
عدم کفایت سرمایه، تولید با کاهش مواجه 
شده است و افزایش تامین سرمایه در گردش 
واحد های تولیدی منجر به رونق تولید و صادرات 

خواهد شد." از سوی دیگر به گفته مدیر عامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران "هم اکنون 70 درصد از واحدهای تولیدی 
فعال در شهرک های صنعتی سراسر کشور با 
مشکل کمبود نقدینگی و سرمایه در گردش 
مواجه هستند." در همین حال به تازگی دولت 
بانک ها را مکلف کرده تا ظرف سه سال، مازاد 
دارایی های خود به ویژه املاک و مستغلاتشان 
را بفروشند و درآمد حاصل از این فروش را 
به اعطای تسهیلات به بخش صنعت و تولید 

اختصاص دهند.
 رامین پاشایی فام نیز که چندی پیش 
به عنوان نماینده بانک مرکزی در برنامه 
که  کرده  اعلام  بود  کرده  مناظره شرکت 

"در دنیا بانک ها اصولا به پروژه های ایجادی 
و ساخت کارخانه تسهیلات نمی دهند چون 
ممکن است سرمایه آنها سال ها بلوکه شود، 
در عوض بانک های جهان در زمینه تامین 
واحدهای  نیاز  مورد  گردش  در  سرمایه 
هستند."  فعال  بسیار  صنعتی  و  تولیدی 
اظهارنظری که تاییدکننده وظیفه بانک ها 
در زمینه تامین سرمایه در گردش واحدهای 
اظهارنظر،  تازه ترین  در  اما  است.  تولیدی 
معاون اقتصادی بانک مرکزی با تایید مشکل 
تامین سرمایه در گردش و کمبود نقدینگی 
واحدهای تولیدی خبر داد که "اولویت اصلی 
سیاست های اعتباری بر تامین مالی سرمایه 
در گردش واحدهای تولیدی قرار گرفته و 

گردش  در  سرمایه  تامین  سهم  حداقل 
اعتبارات  مجموع  از  تولیدی  واحدهای 
پرداختی بانک ها معادل 60 درصد تعیین 
شده است." به گفته پیمان قربانی "مجموع 
تسهیلات پرداختی بانک ها در سال گذشته 
به 2362.2 هزار میلیارد ریال بالغ شد که 
حدود 54 درصد آن به تامین سرمایه در 
بوده  مربوط  تولیدی  واحدهای  گردش 

است."
معاون بانک مرکزی این  را نیز گفت که 
از کل  "سهم تسهیلات سرمایه در گردش 
تسهیلات پرداختی به بخش صنعت و معدن 
73.7 درصد بوده که نشان دهنده جهت گیری 
از  بهره برداری  در  بانکی  شبکه  صحیح 

ظرفیتهای خالی اقتصاد است."
مرکزی  بانک  معاون  اخیر  اظهارنظر 
گردش  در  سرمایه  تامین  معضل  درباره 
واحدهای تولیدی نشان می دهد که این نهاد 
سیاست گذار کشور به خوبی متوجه اصلی ترین 
و صنعت کشور شده  تولید  مشکل بخش 
است اما اینکه بانک مرکزی چقدر می تواند 
با سیاست هایش نظام بانکی را به حمایت 
از بخش تولید ترغیب کند دقیقا مشخص 

نیست.

سهم 60 درصدی تامین سرمایه در گردش از کل تسهیلات پرداختی؛

تکلیف جدید بانک ها برای حمایت از تولید

وام 80 ميليونی در بالا بردن قدرت خريد 
تاثيری ندارد

در شرایط فعلی افزایش میزان وام مسکن نه تنها کمکی به بالا رفتن قدرت 
خرید مردم نمی کند که فضای فعالیت دلالان را نیز گسترش می دهد.

یک کارشناس بازار مسکن اظهار کرد: برخلاف بسیاری از کشور های دنیا، در ایران 
مسکن یک کالای سرمایه ای است و این مساله باعث شده دلالانی که نیاز مصرفی ندارند 

نیز در این بازار وارد شوند.
محمدعلی پورشیرازی ادامه داد: در شرایطی که قیمت مسکن تعدیل نشده و کسانی 
که نیاز مصرفی واقعی دارند، توان ورود به بازار را ندارند، افزایش وام تنها فضای فعالیت 

دلالان را باز می کند.
وی با بیان این که کاهش هزینه ی ساخت مسکن بهترین راهکار برای افزایش قدرت 
خرید مردم است، عنوان کرد: از سال 1384 که قیمت خانه ناگهان افزایش یافت، بازار 
وارد رکود شد و پس از آن سیاست های مختلف مانند مسکن مهر نتوانست این معضل 

را حل کند.
این کارشناس بازار مسکن اضافه کرد: اگر دولت سیاست های حمایتی خود را به طرف 
عرضه اختصاص دهد، قیمت تمام شده مسکن کاهش می یابد و با بالا رفتن تقاضا بازار 

تحرک پیدا می کند.
به گفته  پورشیرازی در کنار این معضل، با توجه به سطح درآمد های اقشار مختلف 
جامعه، بازپرداخت اقساط آنها نیز در هاله ای از ابهام قرار دارد و برای بسیاری ممکن نیست.

وی به روش تامین مالی منابع مورد نیاز خریداران مسکن در کشور های خارجی اشاره 
کرد و گفت: در کشور های توسعه یافته بالغ بر ۹۰ درصد از هزینه ی خرید خانه از سوی 
دولت تامین می شود، اما شرایط بازپرداخت اقساط و وام ها به گونه ای است که برای اقشار 

مختلف مردم قابل مدیریت است.
این کارشناس بازار مسکن خاطر نشان کرد: وام 8۰ میلیونی حقی اگر با سود 17 درصد 

نیز ارائه شود، قابل بازپرداخت نیست و بعید است گره خاصی از کار مسکن باز کند.

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000 

 MVM X3377,500,000 جدید اتومات

 مدیرعامل شرکت سایپا؛

کاهش قیمت خودرو منتفی است 

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
موجب اجراییه صادره از شعبه ۵ محاکم حقوقی قم که در ا جرای احکام به شماره 
4/۹3ج/41۵ ثبت گردیده له محمد رضا چکامه  و علیه لیلی منگولیان که محکوم علیه 
محکوم است به فروش ششدانگ پلاک 1۰42۵/3- اصلی ب 1 قم و تقسیم وجه بلامناصفه 

در حق مالکین مشاعی که کارشناس ششدانگ را به شرح ذیل ارزیابی نموده : 
با احترام ، عطف به پرونده کلاسه ۹3۰41۵ در رابطه با ارزیابی یک باب ساختمان به 
پلاک ثبتی 1۰42۵/3 اصلی بخش یک قم واقع در خیابان آذر- کوچه 13- پلاک ۶4 از 

محل آن بازدید بعمل آمد.
ملک فوق به مساحت عرصه ۶۵ مترمربع بصورت شمالی ساز در سه طبقه زیرزمین ، 
همکف و اول با اسکلت باربر و ستون فلزی و سقف طاق ضربی آهنی احداث شده است ، 
طبقه زیرزمین به مساحت اعیانی حدود 3۰ متر مربع بصورت انباری و سرویس حمام و 
طبقه همکف به مساحت اعیانی حدود 4۵ متر مربع شامل سالن نشیمن و آشپزخانه اپن 
و دارای حیاط سازی و سرویس بهداشتی در حیاط و طبقه اول به مساحت اعیانی حدود 
48 متر مربع شامل سالن نشیمن ، یک اتاق و آشپزخانه اپن و سرویس بهداشتی می باشد. 

ملک دارای سرویس پله به بام و دور چینی در بام و انشعابات آب ، برق و گاز می باشد.
ارزش ملک فوق با توجه به موقعیت محلی ، ابعاد ، مساحت و وضعیت موجود به شرح 

زیر ارزیابی می گردد: 
1- عرصه به مساحت ۶۵ متر مربع از قرار هر متر مربع 14/۵۰۰/۰۰۰ ریال جمعا 

۹42/۵۰۰/۰۰۰ ریال 
2- اعیانی طبقات جمعا به مساحت 123 متر مربع از قرار هر متر مربع 4/8۰۰/۰۰۰  

ریال جمعا ۵۹۰/4۰۰/۰۰۰ ریال 
3- انشعابات و حیاط سازی وسرویس پله و دور چینی بام  جمعا 7۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

جمع ارزیابی مبلغ یک میلیارد و ششصد و دو میلیون و نهصد هزار ریال  1/۶۰2/۹۰۰/۰۰۰ 
ریال 

که مقرر گردیده پلاک فوق الذکر در تاریخ ۹3/۶/3۰ ساعت 8/3۰ الی ۹ صبح به آدرس 
قم ، خیابان ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد  بازدید از پلاک مذکور 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و درصورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید 
ده  درصد از ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی ظرف مدت یکماه به حساب سپرده 
دادگستری واریز نماید این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید .
 ـدادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم  حسن کاظمی 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه :139304030011000173   

بدین وسیله به شرکت تعاونی وینا گستر پویه به شماره ثبت ۶2۰۶ بدهکارسند رهنی 
277۹7-13۹1/1۰/1۶  دفترخانه ۵1 قم ابلاغ می گردد بستانکار بانک تجارت قم به 
استناد سند مذکوز  جهت وصول مبلغ 1/3۶8/43۹/8۶۰ ریال تا تاریخ 13۹2/12/13 که 
از تاریخ مذکور تا روز تسویه روزانه مبلغ 11۵۰۶84 ریال به آن اضافه میگردد مبادرت به 
صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه ۹3۰۰173  در شعبه اجرای ثبت قم در جریان 
است چون نشانی شما در متن سند شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را 
معرفی نماید لذا حسب درخواست بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد 
رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر می شود لذا لازم است ظرف ده روز از انتشار این 
آگهی ) که به منزله ابلاغ اخطاریه است ( نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید درغیر 
اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد و مورد وثیقه پلاک ثبتی 1۰۹44/7۰3 مفروز 
شده از ۵۰۵ فرعی از اصلی مذکور پس از ارزیابی به مزایده گذاشته خواهد شد این آگهی 

در یک نوبت منتشر  و آگهی دیگری جز مزایده منتشر نخواهد شد .
 ـمسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم  مهدی روزخوش 

آگهی ابلاغ ماده 101   
بدین وسیله به آقای صفر علی وصالی شجاع ، فرزند :  علی اکبر ، ش ش 372 با کد 
ملی ۵71۹13۹273 راهن سند رهنی 2۰۰1 دفتر 74 قم ابلاغ می گردد درخصوص 
پرونده اجرایی کلاسه ۹2۰۰2۰8، له : موسسه قرض الحسنه مهر بسیجیان ، علیه 
رسمی  کارشناس  مورخ 13۹2/1۰/17  گزارش  قهرمانی طبق  و صادق   ، : شما 
دادگستری ششدانگ پلاک ثبتی به شماره 188 فرعی از 1877 اصلی در بخش 
دو مورد وثیقه سند رهنی فوق به مبلغ 4/۵24/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی گردیده . 
چون نشانی شما در متن سند توسط مامور ابلاغ شناخته نشده است و بستانکار نیز 
نتوانسته شما را معرفی نماید لذا حسب درخواست بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه 
اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر می شود ) که به منزله ابلاغ 
اخطاریه است( لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید ، اعتراض 
کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی 
دستمزدکارشناس تجدید نظر به مبلغ ۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال به دفتر این اجرا تسلیم 
نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا  فیش بانکی دستمزد کارشناس  تجدید 
نظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد . در غیر این صورت عملیات اجرایی تعقیب 
خواهد شد و مورد وثیقه پلاک ثبتی شماره 188 فرعی از 1877اصلی بخش دو 
قم به مزایده گذاشته خواهد شد این آگهی در یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز 

مزایده منتشر نخواهد شد .
 ـمسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم  مهدی روزخوش 
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ورزشی4

 سرمربی تیم فوتسال ماهان تندیس قم:
8 بازيکن اميد ماهان تنديس امسال در ليگ 

بر تر فوتسال بازی می کنند

 ایمان: س�رمربی تیم فوتسال ماهان تندیس قم با بیان اینکه: امسال سطح 
کیفی تیم های حاضر در لیگ بر تر فوتسال به هم نزدیک شده گفت: 8 بازیکن 

امید ماهان تندیس امسال در لیگ بر تر فوتسال بازی می کنند.
ــایی درباره دیدار عصر امروز تیمش برابر شهید منصوری قرچک در هفته  امیر شمس
ــرایط خوبی داریم و تمرینات  ــت لیگ بر تر فوتسال اظهار کرد: به لحاظ بدنی ش نخس
بدنسازی مطلوبی را پشت سر گذاشته ایم و از نظر فنی هم، در شرایط قابل قبولی قرار 

داریم.
وی گفت: خوشبختانه تیم خوبی بسته ایم و نفراتی در اختیار داریم که چندین سال است 
در کنار هم بازی می کنند و حضور این بازیکنان با تجربه در کنار نفرات جوان و جویای نام 

می تواند ترکیبی امید بخش و قدرتمند برای ماهان تندیس باشد.
سرمربی تیم فوتسال ماهان تندیس قم افزود: امسال8 بازیکن از تیم امید ماهان تندیس 
که قهرمان لیگ بر تر فوتسال امید کشور شد به بزرگسالان اضافه شده اند و به مرور و در 

جریان مسابقات می توانیم از نفرات امید استفاده کنیم.
شمسایی بیان کرد: حضور بازیکنان امید و کم سن و سال می تواند انگیزه زیادی در تیم 
ایجاد کند و پشتوانه خوبی برای آینده فوتسال قم باشد البته این نفرات، در کنار بازیکنان 

با تجربه می توانند عصای دست کادر فنی باشند.
وی تصریح کرد: برای دیدار برابر شهید منصوری مصدومی نداریم با توجه به برگزاری 
ــابقه در قرچک، کار سختی در پیش داریم زیرا شهید منصوری از شرایط میزبانی  مس

بهره مند است و تماشاگران پرشوری دارد.
سرمربی تیم ماهان تندیس گفت: شهید منصوری تیمی قدیمی و ریشه دار است اما با 
این اوصاف سعی می کنیم در این مسابقه نتیجه بگیریم و خود را به عنوان تیمی مدعی 

مطرح کنیم.
شمسایی خاطرنشان کرد: امسال سطح کیفی تیم های حاضر در لیگ بر تر فوتسال به هم 
نزدیک شده و 7 الی 8 تیم مدعی قهرمانی هستند با این حال تمام مسابقات ما چه در 

داخل چه در خارج از خانه حکم فینال دارد.

مسابقات ووشوی مردان کشور
 در قم پايان يافت

 ایمان: مسابقات ووشوی سبک فانگ من چوآن مردان کشور با قهرمانی تیم 
میزبان در مجموع مسابقات رده های سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان در 

قم پایان یافت.
ووشکاران قمی در رده سنی بزرگسالان درخشان ترین نتایج تیم منتخب ووشوی قم در 
رده های سنی مختلف را به دست آوردند به ویژه کسب ۵ مدال طلا در رده بزرگسالان، به 

قمی ها کمک کرد در مجموع امتیازات بالا تر از تیم های تهران و زنجان بایستند.
در پیکارهای بزرگسالان قمی ها موفق به کسب ۵ مدال طلا شدند که علی محمدی 
در وزن منهای 48 کیلوگرم، محمدجواد اسم خانی در وزن منهای ۵۶ کیلوگرم، حمید 
کاظمی در وزن منهای 7۰ کیلوگرم، مهرداد کاکاوند در وزن منهای 7۵ کیلوگرم و رضا 
حاجی وند در دسته منهای 8۵ کیلو مدال های خوشرنگ و باارزش طلای این مسابقات را 

برای تیم بزرگسالان قم به ارمغان آوردند.
تیم ووشوی قم در اوزان منهای ۶۰ کیلوگرم، منهای ۶۵ کیلوگرم و منهای 8۰ کیلوگرم 
نیز شانس کسب مدال طلا را داشت اما علی محمدی در منهای ۶۰، محسن منصف در 
منهای ۶۵ کیلوگرم و صادق منتظری در وزن منهای 8۰ کیلو با پذیرش شکست برابر 

حریفان خود در دیدار فینال، به مدال نقره و عنوان نایب قهرمانی قناعت کردند.
ووشوکاران قمی در ادامه این پیکار ها موفق به کسب یک مدال برنز نیز شدند تا با مجموع 
۹ مدال به کار خود در رقابت های بزرگسالان پایان دهند چنان که سید مهدی حسینی در 

وزن به اضافه ۹۰ کیلوگرم حائز رتبه سوم و برنز شد.
این در حالی است که پیش از این، تیم نوجوانان قم در سبک فانگ من چوآن با کسب ۹ 
مدال که یکی از این تعداد، مدال طلا بود عنوان دوم مسابقات رده سنی نوجوانان را پس 
از تیم ووشوی استان تهران به دست آورده بود و جوانان قم نیز با 3 طلا، 2 نقره و 2 برنز 

قهرمانی بخش جوانان را به دست آورده بودند.

تيم فوتسال فريد تغيير نام داد
ایمان: باش�گاه فوتس�ال فرید قم ک�ه از تیم های قدرتمن�د و پرتلاش  

فوتس�ال قم به ش�مار می رود در فصل جدید به نام جدیدی در میادین 
حاضر می شود.

بر اساس اعلام وحید نائینی مدیر این باشگاه، فرید از این پس با نام تجهیزات آشپزخانه 
ایران به میدان می رود و قرار است با همین نام در لیگ های جوانان و بزرگسالان استان 

قم و زیر گروه بزرگسالان کشور شرکت کند.
 

منتفی شدن حضور نماينده قم
 در ليگ دسته 2 فوتبال

ایمان: با وجود تلاش های زیاد هیئت فوتبال قم برای تخصیص امتیاز یک تیم  
دسته دومی کشور ، سازمان لیگ در نهایت دست قمی ها را در پوست گردو 

گذاشت و امتیاز حضور این تیم را به استان قم واگذار نکرد.
این در حالی است که مقدمات کار این تیم فراهم شده بود و این تیم نیز تست گیری 
و تمرینات اولیه خود را با کادر فنی تعیین شده انجام داد اما با نظر سازمان لیگ گویا 
همه چیز منتفی شده است البته گفته می شود هنوز تلاش هایی برای تغییر نظر سازمان 
ــته دوم کند در دست  ــدن از راهی که در نهایت قم را صاحب امتیاز دس لیگ یا وارد ش

انجام است.

 برنامه هفته نخست 
 ليگ های جوانان و نوجوانان قم

ایمان: محل برگزاری همه مسابقات ورزشگاه جهان پهلوان تختی است ضمن  
این که این مسابقات روز چهارشنبه با دیدار تیم های عقاب پردیسان و اتحاد 

شادقلی در رده جوانان و سیاه جامگان و افشید در رده نوجوانان آغاز شد.
پنجشنبه ۹3/۶/13

پیام - افشید -ساعت 1۵:4۵- لیگ جوانان
صبای نوین – ارم ساز-ساعت 17:4۵- لیگ نوجوانان

جمعه ۹3/۶/14
افشین - هنگ -ساعت 13:4۵- لیگ جوانان

ایران جوان – ارم ساز-ساعت 1۵:4۵- لیگ جوانان
اتحاد شادقلی - هنگ – ارم ساز-ساعت 17:4۵- لیگ نوجوانان

شنبه ۹3/۶/1۵
هما - آبادگران -ساعت 1۵:4۵- لیگ جوانان

عقاب پردیسان – خورشید -ساعت 17:4۵- لیگ نوجوانان

دادکان پای سوگندش می ماند؟
مناظره محمد دادکان و امیر خادم در هفته های گذشته به اندازه کافی سوژه بود.امروز  

و با گذشت مدتی از آن مناظره ، یک موضوع دیگر جلب توجه می کند.اظهارات مهدی 
تاج درباره میزان رقم هزینه شده در لیگ برتر همه را به سمت سوگند دادکان در آن 
مناظره سوق می دهد. تاج گفته است»برای رقابت های لیگ برتر چهاردهم فوتبال ایران 
جمعا یکصد و شصت و چهار میلیارد و هفتصد و چهل میلیون تومان هزینه شده است.« 
این یعنی حتی پایین تر از 17۰ میلیارد تومانی که خادم می گفت و البته دادکان ارقامی 
در این حدود را سرگرم کردن مردم می دانست. مرور آن بخش های مناظره می تواند 

جالب باشد:
خادم: من به شما یک نکته دیگر را هم بگویم طبق مستنداتی که مهدی تاج رئیس 
سازمان لیگ اعلام کرده است کل هزینه های در نظر گرفته شده برای باشگاه لیگ برتری 
در امسال 1۵۰ میلیارد تومان است. حال مسائل دیگر را هم به این قراردادها اضافه کنید 
و رقم 17۰ میلیارد تومانی را در نظر بگیرید. برای نمونه می گویم پرسپولیس سال پیش 
3۰ میلیارد و امسال زیر 18 میلیارد، استقلال سال قبل 3۰ میلیارد و امسال رقمی حدود 
نصف این مبلغ و سپاهان 33 میلیارد و امسال حدود 1۵ میلیارد هزینه کرده اند آیا این 

مبالغ نشانه کاهش قراردادها نیست آقای دکتر؟
دادکان: این کاهش قیمت ها سرگرمی ای برای مردم است زیرا اهل فوتبال می دانند نه 

تنها یک ریال هم هزینه ها کمتر نشده بلکه بیشتر هم شده است.
خادم: یعنی همه ما دروغ می گوییم و شما راست می گویید.

دادکان: آقای خادم چیزی را گردن سازمان لیگ نیندازید یک بار به خاطر مردم هم که 
شده از آقای تاج بخواهید تا بیایید و با صراحت اعلام کند، مبلغ هزینه شده در امسال 1۵۰ 
میلیارد تومان بوده است. اگر ایشان چنین چیزی را اعلام کند، من دیگر حرف نمی زنم و 
اگر این موضوع را تایید نکرد، شما و آقای وزیر دیگر صحبت نکنید. به روح رسول الله قسم 
اگر آقای تاج این 1۵۰ میلیارد تومان را قبول کند تا زنده هستم دیگر حرف نمی زنم اما اگر 

فردا مشخص شود این مبلغ بیشتر بوده، شما و وزیر دیگر حرف نزنید.
خادم: من هم قبول می کنم. طبق اعلامی که به ما شده است امسال حدودا 1۵۹ 
میلیارد تومان هزینه شده و همانطور که گفتم با پول هایی که صرف هزینه سفر و موارد 
دیگر می شود، حدود 17۰ میلیارد تومان برای فوتبال هزینه شد. آقای دادکان شما هنوز 
پاسخ من را نداده اید چه راهکاری را پیش روی ما می گذارید که بتوانیم این مشکلات 

را حل کنیم؟
حالا تاج مبلغ را اعلام کرده و معتقد است کاهش هزینه ها وجود دارد.دادکان آیا به 
سوگندش پایبند می ماند یا ممکن است مثلا بگوید منظور من فقط عدد 1۵۰ میلیارد 
تومان بود و عدد اعلام شده به هر حال بیش از 1۵۰ میلیارد است؟! استدلالی که البته 

بعید است مطرح شود زیرا خادم تا 17۰ میلیارد هم گفته و دادکان کوتاه نیامده بود.

بارسلونا و هزينه 157 ميليون يورويی 
در تابستان

ایمان: پس از جنجال هایی که سال گذشته در مورد مبلغ انتقال نیمار به  
بارسلونا ایجاد شد، باشگاه کاتالانی امسال تصمیم گرفت با اعلام رقم دقیق 
هزینه هایش در بازار نقل و انتقالات تابستانی، از هرگونه جنجال احتمالی 

جلوگیری کند.
سال گذشته بارسا اعلام کرد که نیمار را با انتقالی ۵7 میلیون یورویی به خدمت گرفته 
است اما پیگیری های یکی از اعضای باشگاه در مورد رقم دقیق انتقال این ستاره برزیلی، 

در نهایت به استعفای ساندرو روسل از ریاست باشگاه بارسلونا منجر شد.
جوزپ ماریا بارتومئو، رئیس جدید این باشگاه، بعدا فاش کرد که این باشگاه چیزی 
نزدیک به 87 میلیون یورو برای خرید نیمار پرداخت کرده است. آنها برای جلوگیری از 
هرگونه جنجال احتمالی، هزینه های این تابستان شان را هم اعلام کردند.در گزارشی که 
در سایت اختصاصی باشگاه بارسلونا و صفحات این باشگاه در شبکه های اجتماعی منتشر 
شده، مبلغ کل هزینه های آنها در این تابستان، 1۵7.2۵ میلیون یورو اعلام شده است.

البته بارسا مبلغ خرید لوئیس سوارس را 81 میلیون یورو اعلام کرده؛ در حالی که باشگاه 
لیورپول اعلام کرد برای فروش این ستاره اروگوئه ای، ۹4 میلیون یورو دریافت کرده است.

 

مورد جالب باشگاه چلسی
 در فصل نقل و انتقالات

ایمان: باشگاه چلسی در این فصل از نقل و انتقالات، به رکورد جدیدی دست  
یافت. به گزارش دیلی میل، در این تابستان 26 بازیکن از جمع آبی های لندنی 

جدا شدند.
چلسی از بابت فروش یا قرض دادن 2۶ بازیکن خود در این فصل، بالغ بر 12۵ میلیون 
یورو درآمد کسب کرده است.بازیکنانی که راهی تیم های دیگر لیگ برتر انگلستان و نیز 
لیگ های لیگ های ایتالیا-اسپانیا-آلمان-هلند- یونان و فرانسه شدند. با این وجود این تیم 
با خرید های بسیار خوبی که انجام داد هم اکنون یکی از شانس های مسلم قهرمانی در 

لیگ امسال جزیره است
 

سود هنگفت دورتموند
 از بازگشت شينجی کاگاوا

ایمان: کارستن کرامر مدیر بازاریابی باشگاه دورتموند اعلام کرد که بازگشت  
کاگاوا به دورتموند برای این باشگاه از لحاظ مالی سود هنگفتی داشته است.

کاگاوا بین سال های 2۰1۰ تا 2۰12 در دورتموند بازی می کرد و در آن فصل راهی 
یونایتد شد. کاگاوا نتوانست در دو فصل حضورش در یونایتد نمایش های قبلی خود 
در دورتموند را تکرار کند و به باشگاه سابقش بازگشت.این مساله با استقبال هواداران 
دورتموند روبرو شده و تاکنون ۵۰۰۰ پیراهن این بازیکن  به فروش رسیده است. در 
واقع بازگشت این بازیکن با قیمت بسیار کمتری به نسبت زمانی که وی توسط یونایتد 
خریداری شد، صورت گرفته است.به اعتقاد کرامر، حضور کاگاوا در دورتموند از لحاظ 
بازاریابی در کشور ژاپن و نیز دیگر کشورهای آسیای شرقی برای دورتموندی ها بسیار 
پرسود است. این بازیکن 2۵ ساله ژاپنی دو بار با دورتموند بوندس لیگا را فتح کرده است.

 

نگاه منفی هواداران رئال به فصل 2014-15
ایمان: خروج دی ماریا و ژابی آلونسو از رئال مادرید و نتایج ضعیف رئال در  

مسابقات اخیر خود )از دست دادن سوپرجام اسپانیا و مهمتر از آن، شکست 
سنگین 4-2 در مقابل سوسیه داد( باعث شده است که هواداران رئال چندان 

نگاه مثبتی به تیم امسالشان نداشته باشند.
علی رغم اینکه سه بازیکن برتر جام جهانی برزیل در این تابستان به رئال مادرید اضافه 
شده اند : کروس - خامس و ناواس.وبسایت AS از هواداران رئال خواسته بود تا در مورد 
شرایط امسال رئال نظر خود را بیان کنند. اینکه تیم امسالشان بهتر است یا تیم فصل 
گذشته.نتیجه نظرسنجی جالب بود.7۹ درصد اعتقاد داشتند که تیم فصل گذشته رئال 
به مراتب بهتر و قدرتمندتر از تیم این فصل است.جالب است بدانید که در دو فصل اخیر 

بالغ بر 1۰ بازیکن شاخص و ثابت رئال از این تیم جدا شده اند.
 

چيچاريتو دومين مکزيکي تاريخ رئال
ایمان: خاویر هرناندز اولین مکزیکي است که بعد از آخرین حضور هوگو  

سانچز در 22 سال پیش وارد رئال میشود.هوگو سانچز افسانه اي در سال 
1985 میلادي از تیم رقیب اتلتیکومادرید به رئال آمد و دوران بسیار درخشاني 

در این تیم داشت.
این بازیکن مکزیکی 7 فصل پر از گل را در رئال مادرید گذراند و پس از آن عنوان 
بی حرف و حدیث، بهترین فوتبالیست مکزیکی تاریخ را برای خودش رقم زد.او در 283 
بازی برای سفیدها 2۰3 گل به ثمر رساند و تبدیل به ششمین گلزن تاریخ پر افتخارترین 
باشگاه اروپا شد.سانچز در21 سپتامبر سال 1۹۹2 و در حال که 33 ساله بود برای آخرین 
بار برای سفیدها به میدان رفت.از عناوین و قهرمانی هایی که این بازیکن همراه با رئال 
مادرید به دست آورد میتوان به ۵ قهرمانی پیاپی لالیگا،3 سوپرجام اسپانیا،یک قهرمانی 
جام حذفی ،یک قهرمانی اروپا و همچنین 4 بار کسب عنوان بهترین گلزن لالیگا اشاره 
کرد.سانچز بیش از 2۰ سال عنوان بهترین گلزن خارجی لالیگا را داشت تا اینکه لیونل 
مسی این عنوان را به خود اختصاص داد.سانچز و هرناندز تنها مکزیکی های تاریخ رئال 
مادرید نیستند زیرا در دهه ی 4۰ میلادی قرن بیستم دو بازیکن به نامهای خوزه رامون 

سائوتو و خوزه لوییس باربویا در این تیم حضور داشتند.

تورس: از مورينيو چيز های زيادی ياد گرفتم
ایمان:تورس به تمجید از سرمربی پرتغالی پرداخت.

 فرناندو تورس، مهاجم میلان عنوان کرد که در دوران حضورش در چلسی تحت هدایت 
مورینیو، چیز های زیادی از مربی فرانسوی یادگرفته است.

تورس در نقل و انتقالات، به 3 فصل ضعیف در چلسی پایان داد و به صورت قرضی و 
برای دو سال به میلان پیوست تا جایگزین بالوتلی شود. مورینیو از تورس و اتوئو و دمبا با، 

انتقاداتی انجام داد ولی تورس به تمجید از سرمربی پرتغالی پرداخت.
او گفت: " رابطه حرفه ای با او دارم. چیز های زیادی از او یاد گرفتم. وقتی به او گفتم که 
به میلان می روم، برایم آرزوی موفقیت کرد. او درباره شور و شوق فوتبال در ایتالیا برایم 

صحبت کرد. برایش آرزوی بهترین ها را دارم، همانطور که او برای من داشت."

ایمان:  هشت مسابقه هفته هفتم لیگ برتر در روزهای 
پنجشنبه و جمعه برگزار می شود و استقلال صدرنشین 
در شهر مسجد سلیمان به میدان می رود و پرسپولیس 

میزبان تراکتورسازی است.
هفته هفتم لیگ برتر فوتبال در روزهای پنجشنبه و جمعه 
ــده  تیم تازه وارد  ــود، در حالی که پدی این هفته برگزار می ش
به لیگ برتر شانس صدرنشینی دارد. نگاهی به بازی های این 

هفته می اندازیم؛
 گسترش فولاد تبریز- نفت تهران؛ جبران ناکامی

ــته شکست سنگینی را مقابل  ــترش فولاد هفته گذش  گس
ــد و اکنون باید در خانه به دنبال جبران آن  استقلال پذیرا ش
ــد. نفت هم با علیرضا منصوریان اگرچه در رده  ــت باش شکس
ــت اما با تیم دوازدهم جدول که گسترش  ــم جدول اس شش
باشد فقط 2 امتیاز اختلاف دارد و اگر در این مسابقه شکست 
ــقوط می کند. بنابراین  ــه رده های پایین تر جدول س بخورد ب
شاگردان منصوریان برای برد به تبریز می روند. مهدی  تارتار هم 
نمی خواهد در خانه بازنده شود و دو باخت متوالی داشته باشد.

سپاهان - ملوان؛ برد راحت برای زردپوشان؟
 سپاهان که هفته گذشته دو امتیاز حساس در دربی اصفهان 
از دست داد برای اینکه همچنان در کورس قهرمانی بماند باید 
قوی سپید انزلی را قربانی کند هرچند زردپوشان در صورت 
پیروزی در این مسابقه هم در هفته هفتم لیگ برتر صدرنشین 
نخواهند شد ولی شانس رسیدن به رتبه دوم را دارند. ملوان 
هم بعد از انتقادهای تند سیروس محجوب؛ مالک باشگاه از 
سرمربی شرایطش ناآرام است ضمن اینکه این تیم پنج بازیکن 
مصدوم هم دارد. ایمان صادقی، مازیار زارع، علیرضا رمضانی، 
مهرداد اولادی و صادق محرمی در این تیم مصدوم هستند. 
بنابراین می توانیم یک برد راحت را برای سپاهان پیش بینی 
 کنیم. مگر اینکه بازیکنان جوان ملوان در نصف جهان شگفتی 

خلق کنند.
 نفت مسجدسلیمان - استقلال؛

 حفظ صدر در برخورد با قعرنشین؟
 اولین حضور یکی از دو تیم پرطرفدار ایران در مسجد سلیمان 
شهری که مشهور به اولین هاست و اکثر مردمش عاشق فوتبال 
هستند جالب توجه است. آبی پوشان که در صدر جدول لیگ 
ــینی کار سختی ندارند. حریف  قرار دارند برای حفظ صدرنش
آنها تیمی است که تازه به لیگ برتر صعود کرده و هنوز بردی 
ــانزدهم جدول است. با این حال امیر  ــته و در رده ش هم نداش
قلعه نویی از این مسابقه به عنوان یکی از سخت ترین بازی های 
ــابقه  تیمش یاد می کند اما تیمی که فقط یک گل در ۶ مس

ــانده بعید است بتواند برای بازیکنان اسم و رسم دار  به ثمر رس
ــتقلال در این مسابقه حنیف  ــتقلال دردسرساز شود. اس اس
ــرو حیدری و یعقوب  ــین صادقی، خس عمران زاده و امیرحس
کریمی را در اختیار ندارد. به نظر می رسد که خط دفاع استقلال 
همچنان مشکل داشته باشد. با این حال نفت تیمی است که 
با ۹ گل خورده یکی از ضعیف ترین خطوط دفاعی را دارد و به 
نظر می رسد آبی پوشان بتوانند صدر جدول را حفظ کنند. در 
برخورد صدر و قعر جدول در شهر فوتبال خیز ایران که هواداران 
استقلال هم فراوانند به نظر می رسد امیر قلعه نویی ششمین 
بردش را به دست بیاورد مگر اینکه نفتی ها شگفتی خلق کنند.

 استقلال خوزستان - پدیده؛ رویای صدرنشینی؟
 پدیده نتایج بسیار درخشانی در لیگ برتر این فصل گرفته 
ــت و اکنون در رده سوم جدول قرار دارد. پدیده در صورت  اس
پیروزی مقابل استقلال خوزستان و شکست استقلال و توقف 
تراکتورسازی شاید صدرنشینی در لیگ برتر را در هفته هفتم 
تجربه کند اتفاقی که اگر رخ بدهد یک اتفاق رویایی برای پدیده 
است. استقلال خوزستان با عبدالله ویسی هنوز نتوانسته بردی 
به دست بیاورد و می خواهد اولین بردش را مقابل پدیده کسب 
ــی اگر در این بازی بازنده شوند شرایط  ــاگردان ویس کند و ش

بحرانی پیدا می کنند.
 سایپا - ذوب آهن؛ گل محمدی به دنبال اولین برد

 نارنجی پوشان سایپا بعد از یک مساوی مقابل فولاد خوزستان 
ــران زده ذوب آهن پذیرایی کنند.  ــد از تیم بح ــن مرتبه بای ای
شایعه های زیادی در مورد وضعیت کادر فنی و حتی مدیریتی 
این باشگاه منتشر شده که سعید آذری مدیرعامل باشگاه، تمام 
ــرده با این حال یحیی گل محمدی اگر  آنها را قویا تکذیب ک
می خواهد در ادامه لیگ حضوری مطمئن داشته باشد باید اولین 
برد خود را در کرج به دست بیاورد. مجید جلالی هم از ابتدای 
فصل همچنان زیر تیغ انتقادها قرار دارد و خودش می گوید که 
تاوان انتقاد از کی روش را پس می دهد. به هر حال جدال جلالی 
با گل محمدی که یکی از گزینه های دستیاری کی روش شده 

هم در نوع خود جالب توجه است.
 پرسپولیس - تراکتورسازی؛ جدال سرخپوشان

ــت دادن صبا به آرامش  ــان تهرانی بعد از شکس  سرخپوش
ــتم جدول هم جدا  ــیدند و اکنون می خواهند از رتبه هش رس
ــوند و کم کم خود را به جمع مدعیان برسانند با این حال  ش
ــازی حریف آسانی برای شاگردان علی دایی نیست.  تراکتورس
پرسپولیس با بازیکنان جوانش کم کم خود را در لیگ برتر پیدا 
کرده  و چهره واقعی اش را نشان داده است. تراکتورسازی که در 
رده دوم جدول است برای باختن به تهران نمی آید و آنها هم در 

این بازی برد می خواهند. جدال تاکتیکی رسول خطیبی و علی 
دایی دیدنی است و شاید بتوان این مسابقه را دربی قرمزپوشان 
ایران بنامیم. روی سکوها هم شاهد حضوری پرشمار و پرشور 
خواهیم بود جایی که پرشورهای تبریزی با تمام وجود تیم شان 
را تشویق می کنند و هواداران پرسپولیس هم می خواهند نشان 

بدهند که حامی واقعی تیم شان هستند.
 پیکان - فولاد؛ پیکان روشن می شود؟

 پیکان در ۶ هفته اول لیگ نه گلی زده و نه پیروزی داشته با 
این حال بازیکنانش بیانیه ای احساسی را منتشر کردند و مدعی 
شدند که در ادامه لیگ نتایج درخشانی کسب می کنند. حریف 
آنها تیم یکدست و قدرتمند فولاد است که شاید مهم ترین ایراد 
فولاد این باشد که بازیکنانش به راحتی پنالتی را هدر می دهند! 
هفته گذشته آنها دو پنالتی مقابل سایپا از دست دادند تا برد 
ــاوی عوض کنند. با این حال باید دید که رکوردهای  را با مس
ــد و موتورش روشن  منفی پیکان در این هفته پاک خواهد ش
می شود یا همچنان پیکان منصور ابراهیم زاده در انتهای جدول 

قرار می گیرد.
راه آهن - صبای قم؛ نبرد شکست خوردگان

 این مسابقه جدال شکست خوردگان است. راه آهن با شاهکار 
مدافعانش سه گل از پدیده خورد و صبای قم هم در خانه اش 
ــپولیس داد. اکنون صمد مرفاوی و حمید  ــه امتیاز به پرس س
استیلی باید برای این سه امتیاز تمام هنر مربیگری خود را به 
کار بگیرند. هر دو مربی سابقه حضور در استقلال و پرسپولیس 

را دارند. هر دو برای رسیدن به شرایط بهتر تلاش می کنند.
 برنامه هفته هفتم لیگ برتر به شرح زیر است:

پنجشنبه ۹3/۶/13
سپاهان - ملوان بندرانزلی -ساعت 18:۵۰-ورزشگاه فولاد شهر

ــاعت 18:۵۰-ورزشگاه  نفت مسجد سلیمان - استقلال -س
بهنام محمدی

گسترش فولاد تبریز  - نفت تهران -ساعت 17:3۰-ورزشگاه 
یادگار امام

استقلال خوزستان  ـپدیده خراسان-ساعت 1۹-ورزشگاه غدیر 
اهواز

جمعه ۹3/۶/14
ــگاه  ــاعت 18:۵۰-ورزش  ـفولاد خوزستان--س پیکان تهران 

دستگردی
 ـصبای قم--ساعت 18:۵۰-ورزشگاه تختی راه آهن 

سایپای البرز- ذوب آهن- ساعت 17:3۰-ورزشگاه انقلاب کرج
 ـساعت 18:۵۰-ورزشگاه  پرسپولیس - تراکتورسازی تبریز 

آزادی

هفته هفتم لیگ برتر فوتبال؛

صبا در تهران به دنبال جبران 
کار دشوار پرسپولیس برابر تراکتورسازی

پنجشنبه -سیزدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3527  

 درست در اولین ثانیه های بعد از پیروزی ارزشمند سرخپوشان در قم، بازیکنان این تیم 
داستانی را به میان کشیدند که توقع نمی رفت در این فصل نیز گریبان این تیم را گرفته 
باشد. آن ها همانند همیشه، از وضعیت مالی تیم شان گلایه داشتند. خیلی زود مشخص 
شد مبالغی که در ابتدای فصل به پرسپولیسی ها پرداخت شده، مربوط به فصل گذشته بوده 
است و آن ها هنوز پرداختی های مربوط به این فصل را در حساب خود ندیده اند. البته که با 

توجه به این مبالغ مربوط به فصل گذشته و مبلغ پاداش پیروزی برابر تیم صمد مرفاوی، 
گزاره مورد استفاده بازیکنان مبنی بر عدم دریافت 

»یک ریال« در فصل جاری طبعا درست ترین 
شکل حقیقت نیست اما مهره های تیم دایی 
توقع دارند باشگاه هر چه زودتر اقداماتی را 
برای فراهم کردن درصدی از  قرارداد آن ها 

ــم انجام دهد و موجبات  برای لیگ چهارده
رضایت آن ها را فراهم بیاورد. توقعی که به ویژه 
بعد از پیروزی ها به مراتب پررنگ تر جلوه خواهد 

کرد.
بدقولی دوباره اسپانسر این فصل پرسپولیس 
ــاردی این  ــدن چک جدید ۵ میلی و پاس نش
اسپانسر، از آن دست اتفاق هایی ست که شاید 

تنها مختص فوتبال ایران باشد. سوال اصلی در این 
ارتباط این خواهد بود که آیا وزارت ورزش به هنگام 

ــر برای پرسپولیس و پذیرفتن  انتخاب این اسپانس
شرایط آن، تضمین ها و تعهدهای لازم را نگرفته است 

تا این اسپانسر امروز به ساده ترین شکل ممکن سرخپوشان 
ــتفاده از نام  ــرکت در چند ماه اخیر با اس را قال نگذارد؟ این ش

پرسپولیس و قرار دادن نامش روی پیراهن این باشگاه، شهرت بسیار 
زیادی را در ایران به دست آورده است اما متقابلا حاضر به تقبل وعده های 

مالی اش نشده تا در پروسه ی تقریبا رایگان، به بهترین شکل ممکن برای خود 

ــای ورود این حامی مالی از پایان  ــغ کند. مدیران قرمزهای تهران که در اولین روزه تبلی
مشکلات مالی در تیم شان سخن گفته بودند، در فصل نقل و انتقالات بودجه کافی برای 
خریدهای گران قیمت در اختیار نداشتند و حالا نیز با پاس نشدن چک جدید، به بحرانی 

تازه نزدیک شده اند.
در روزهای اخیر علیرضا رحیمی به بازیکنان تیمش وعده داده است تا با ورود اسپانسر 
جدید، مبالغ مورد انتظار آن ها را به مرحله پرداخت برساند. او از مدت ها پیش به دنبال 
تغییر اسپانسر پرسپولیس بود و به نظر می رسد با 
ــت خوردن این چک تازه، بهانه را برای  برگش
مجاب کردن وزارت ورزش برای رضایت دادن 
ــت آورده است. با این  به این تغییر به دس
وجود در چنین مکانیزمی بعید نیست که 
اسپانسر قبلی نیز بدون تضمین های سخت و 
جدی، در میانه راه تصمیم به عدم حمایت مالی 

از پرسپولیس بگیرد.
ــر در  ــان از اظهارنظ ــادم، همچن ــا خ امیررض
ــائل درونی پرسپولیس خودداری می  مورد مس
ــود او و  ــد خ ــد، با این وجود به نظر می رس کن
همکارانش مسئولیت رقم خوردن بخشی از این 
ماجرا را بر عهده دارند. به نظر می رسد او همانند 
روزهایی ابتدایی فصل که به صورت مداوم در حوزه 
تصمیم سازی برای پرسپولیس ظهور پیدا می کرد و در 
تعیین این اسپانسر بدقول نیز نقش داشت، بار دیکر وارد 
گود شود و این اسپانسر را تغییر دهد و شرایط محکم تری 
را نیز برای اسپانسر تازه این باشگاه وضع کند. در شرایط فعلی، 
حقیقت آن است که اوضاع پرسپولیس علیرغم حرف ها و شعارهای 
ابتدای فصل، هیچ تغییری نسبت به فصل گذشته نکرده است و حالا تنها 

به حجم بدهی های این تیم اضافه شده است.

پرسپوليس و چک هايی که پاس نمی شوند

هری  داستان  رولینگ  جی.کی  که  زمانی  ایمان: 
ایران و  پاتر را می نوشت، اگر از فدراسیون فوتبال 
کارهایش خبر داشت، دیگر به عجیب و غریب بودن 
داستانش نمی نازید و احتمالا یک بخش از کتابش را به 

آن اختصاص می داد.
 در همه جای دنیا اتفاقات عجیب و غریب رخ می دهد. در 
شرق آسیا عجیب و غریب ترین غذاهای دنیا طبخ می شود، 
در جنوب شرق قاره کهن مرتاض ها زندگی نباتی دارند، در 
شاخ آفریقا هنوز قبایل آدم خوار هستند، در شمال قاره آمریکا 
هم یخبندان های وحشتناکی که شکل می گیرد برای مردم 
عجیبند و تا دلتان بخواهد افسانه و اسطوره در دنیا وجود 
دارد. شعبده بازان و تردستان هزینه های کلانی می کنند که 
مردم را شگفت زده و در نهایت سرگرم کنند؛ آنها به ظاهر از 
دیوار بتنی رد می شوند و خود را به دو نیم می کنند تا کمی 
مردم تعجب کنند اما غافل اند از این که مردانی در این سوی 
کره خاکی تنها با برگزاری یک جلسه – از نوع هیات رییسه 
فدراسیون فوتبال – کاری می کنند که دهان خلقی از تعجب 
باز بماند. تمام خرج این نمایش محیرالعقول هم چند کیلو 

میوه و شیرینی و چند فنجان چای است.
پس از ماجراهای قرارداد کی روش و بگیر و ببند و رفت و 
آمد به این سو و آن سو، مرد پرتغالی ایران را ترک کرد. از آن 
روز حرف و حدیث های مختلفی روی خروجی رسانه ها و از 
زبان آدم های متنوع منتشر شد و کار به جایی رسید که پس 
از وزارت ورزش و جوانان، رییس فدراسیون فوتبال هم تاکید 

کرد که ته دلش راضی نیست که کارلوس به ایران بازگردد.
بازگشته  ایران  به  کی روش  کارلوس  کنید  تصور  حالا 
است؛ یا نه یک مربی دیگر به ایران آمده و یا یک مربی 
داخلی هدایت تیم ملی را برعهده می گیرد، در نخستین 
هیات  که  می کند  اعلام  او  به  فوتبال  فدراسیون  گام، 
رییسه فدراسیون چند پیشنهاد برایش دارد؛ پیشنهادهایی 
که فنی اند و معلوم نیست چطور از جلسه هیات رییسه 

فدراسیون سر در آورده اند!
از زمان تاسیس فدراسیون جهانی فوتبال و فدراسیون 
فوتبال ایران دهها سال می گذرد. هزاران تیم باشگاهی و 
صدها تیم ملی در طول این دهه ها آمده و رفته اند. هزاران 
مربی انتخاب یا برکنار شده اند، ولی در هیچ کدام از آنها 
فدراسیون  امروز دوستان  نشده که  چنین شگفتی خلق 

نشین در ایران زحمتش را می کشند.
عزیزانی که خود را خادم فوتبال ایران می دانند، دور هم 
جمع می شوند و تصمیم می گیرند که به سرمربی تیم ملی، 
دستیار پیشنهاد بدهند. در همین حال اعضای کمیته  فنی 
واقعا چنین کمیته ای وجود دارد –  فدراسیون فوتبال – 
معلوم نیست مشغول چه کار مهمتری هستند که نمی توانند 

به کی روش دستیار پیشنهاد بدهند.
اساسا فدراسیون فوتبال ایرن جای خیلی خوبی است. 
کافی است با رای چند دوست که ترکیب آنها به مجمع 
معروف است – عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال شوید. 
آن وقت هم می توانید تا دلتان می خواهد بخندید، در استان 

خود انتخابات هیات فوتبال برگزار کنید و رییس شوید. تمام 
بالا و پایین داوری فوتبال را یک تنه در دست بگیرید و 
از همه مهم تر یک شبه راه صد ساله بروید و خادم فوتبال 

شوید.
نکته مهم تر این است که هنوز تکلیف خود کی روش معلوم 
نیست و اصلا مشخص نیست که او به ایران باز می گردد یا نه 

و با این حال فدراسیون به فکر انتخاب دستیار ایرانی است!
البته انتخاب دستیار ایرانی اصلا و ابدا کار اشتباهی نیست 
و پنج گزینه معرفی شده )حسین فرکی، وحید هاشمیان، 
مجید صالح، یحیی گل محمدی و رحمان رضایی( از سوی 
فدراسیون – به جز رحمان رضایی که سابقه مربیگری ندارد 
– افراد شایسته ای به نظر می رسند و احتمالا می توانند به 

تیم ملی کمک کنند.
مساله و سوال اصلی این است که چرا وقتی فدراسیون 
فوتبال کمیته  فنی دارد و چند مربی و کارشناس تحت این 
عنوان دور هم جمع شده اند، تصمیم مهمی مانند انتخاب 
مربی تیم ملی را اعضای غیر فنی و غیر کارشناسی می گیرند؟

اگر جی. کی. رولینگ پیش از نگارش هفتگانه "هری 
پاتر" با عکس اعضای هیات رییسه فدراسیون فوتبال ایران 
آشنا می شد، یک قسمت از داستانش را به فدراسیون فوتبال 
ایران اختصاص می داد و نامش را می گذاشت "هری پاتر در 
تالار عجایب" شاید امروز هم مخاطبان فوتبال ایران بیشتر 
کارهای  از  معروف  تردست  کاپرفیلد"  "دیوید  از هواداران 

محیرالعقول فدراسیون فوتبال شگفت زده می شوند.

کی روش انتخاب نشده، دستیارانش معرفی شدند؛

شعبده بازی هيات رييسه فدراسيون فوتبال!



5 علمی و سلامت

مصرف خودسرانه دارو و خطر آسيب کبدی 

یک متخصص بیماری های گوارشی ضمن تاکید بر لزوم تشخیص به موقع 
تغییر در ترشح آنزیم های کبدی به منظور درمان بهنگام آن، در عین حال 
نسبت به مصرف خودسرانه دارو به عنوان یک عامل خطر در ایجاد بیماری های 

کبدی هشدار داد. 
محسن اسماعیلی با بیان اینکه کم بودن آنزیم های کبدی دلیلی بر بیماری نیست، 
اظهار کرد: افزایش بیش از حد تعداد آنزیم های کبدی، بیماری است و زمانی که میزان 
این آنزیم ها در خون زیاد شود، تهدیدی برای وارد شدن آسیب به سلول های کبدی است. 
وی با بیان اینکه روزانه تعداد مشخصی از آنزیم های کبدی وارد خون می شوند، اما 
ورود بیش از حد این آنزیم ها به خون نشان دهنده آسیب سلول های کبدی و یک زنگ 
خطر است، افزود: ورود بیش از حد آنزیم های کبدی به خون می تواند به معنای آسیب 
دیواره سلول های کبدی باشد و این امر به علل متفاوتی اتفاق می افتد.  این متخصص 
بیماری های گوارش با بیان اینکه کبد چرب یکی از دلایل مهم افزایش آنزیم های کبدی 
در خون است، ادامه داد: میزان این آنزیم ها در خون نشان  دهنده شدت بیماری است. 
به عنوان مثال شمار آنزیم های کبدی در خون افرادی که به هپاتیت B یاC حاد مبتلا 
هستند، بسیار زیاد است. اما تعداد این آنزیم ها در نوع مزمن بیماری های مذکور به نسبت 
نوع حاد کمتر است.  اسماعیلی اضافه کرد: نارسایی ناگهانی قلبی نیز از آنجا که موجب 
کاهش خونرسانی به کبد می شود نیز از دلایل افزایش آنزیم های کبدی است. علاوه بر آن 
مصرف خودسرانه دارو نیز موجب آسیب دیدن کبد و افزایش آنزیم های کبدی می شود. 
وی با بیان اینکه افزایش آنزیم های کبدی با تشخیص به موقع قابل درمان و کنترل 
است، گفت: این اختلال شایع و در هر دو جنس زن و مرد به یک اندازه است. این بیماری 

با توجه به افزایش شمار مبتلایان به کبد چرب رو به افزایش است. 

غذای گلادياتورها را دوباره 
به سفره ها بياوريم 

 یک کارشناس تغذیه معتقد است، نان جو یکی از بهترین انواع نان است که 
در گذشته به عنوان غذای گلادیاتورهای رومی استفاده می شده، اما امروز از 

برنامه غذایی مردم کنار رفته است. 
مریم شیرمستی نان را یکی از مهم ترین ارکان غذایی ایرانیان دانست و افزود: نان های 
مختلفی جهت مصرف در بازار وجود دارد، اما لازم است نانی را انتخاب کنیم که کمترین 
ضرر و بیشترین سود را داشته باشد.  وی با بیان اینکه نان های تیره و سبوس دار از نظر 
غذایی غنی تر هستند، یادآور شد: فیبر و سبوس موجود در این نان ها احساس سیری 

بیشتری به فرد می دهند و احتمال ابتلا به دیابت و بالا رفتن کلسترول و تری گلیسیرد را 
کاهش می دهند.  به گفته این کارشناس تغذیه نان های سبوس دار علاوه بر ارزش غذایی 
بالا، حاوی مقادیر قابل توجهی از انواع ویتامین های گروه B هستند و علاوه بر آن برخی از 
آنها با آهن و اسید فولیک غنی شده اند.  شیرمستی گفت: نان سنگک و بربری از نان های 

حاوی سبوس هستند. بهتر است از نان های فانتزی که آرد سفید در آنها بیشتر 
است، کمتر استفاده شود. البته موضوع دیگری که بر کیفیت انواع نان اثر دارد آن 

است که آیا نان به صورت تخمیری عمل آمده یا به آن جوش شیرین اضافه شده است.  
این کارشناس تغذیه نان جو را نیز از جمله دیگر نان های مفید برشمرد و ادامه داد: 
این نان در گذشته غذای گلادیاتورها بوده و انرژی و قدرت بدنی آنها را افزایش می داده 

است، اما متاسفانه امروز از برنامه غذایی مردم کنار گذشته شده است. 
وی در پایان گفت: البته قیمت نان نیز در انتخاب مردم تاثیر دارد. علاوه بر آن نان های 

لواش سریع تر پخته می شوند و فرد زمان کمتری را باید در انتظار خرید نان بماند. 

 فصل سرما در راه است و با خودش میوه های جدیدی می آورد؛ از خرمالو و انواع مرکبات 
گرفته تا انار. انار، میوه  خوش خوراکی است که خیلی از خانواده ها آن را به اصطلاح دون می کنند 
و به همراه نمک و گلپر می خورند. انار خوردن در شب یلدا هم سال های سال است که به یکی 
از آداب این شب طولانی سال تبدیل شده. احتمالا از هر کسی درباره خواص انار بپرسید، در 
پاسخ می گوید که انار خون را تصفیه می کند ولی متخصصان تغذیه، فواید دیگری را هم برای 

انار ذکر می کنند…
 

تصفیه خون
می دانید که انار یک تصفیه کننده خون بوده و برای کبد بسیار مناسب است. به این دلیل از 
قدیم خوردن این میوه برای شفافیت پوست توصیه می شده است.از امام رضا)ع( نقل می کنند 
که: انار بخورید تا دهان تان پاکیزه و خوش بو شود.مطالعات متعدد نشان داده که عادت به خوردن 

این میوه مانع تشکیل پلاک های دندانی و بروز پوسیدگی دندان می شود.
.

تقویت قلب
نکته مهمی که باید درباره انار بدانیم خاصیت حفاظتی آن در برابر بیماری های قلبی است. 
 LDL انار احتمال ابتلا به بیماری های قلبی را با کاهش فشار خون، جلوگیری از اکسید شدن

و تشکیل پلاک در دیواره عروق پایین آورده و ریسک ابتلا به گرفتگی عروق را کم می کند.

.رب انار
یکی از فرآورده های پرمصرف این میوه رب انار است؛ فرآورده ای که به بهانه وفور این میوه 
در برخی مناطق مانند یزد و شهرهای شمالی کشور تهیه می شود. به این ترتیب که آب انار را 
جوشانده و آن را تغلیظ می کنند و به عنوان چاشنی به خصوص در خورش فسنجان و تهیه 
زیتون پرورده مورد استفاده قرار می دهند. البته این رب می تواند ترش و یا شیرین باشد که با 

افزودن کمی شکر و یا آب نارنج و یا آب غوره این مزه ها تقویت خواهند شد.

ترکیب انار و گل پر
خوردن این میوه و آب آن به دلیل ترکیباتی که دارد، یبوست آور است و خوردن اش به 
همراه هسته مانند یک ملین عمل می کند اما به دلیل ایجاد مشکلاتی به هنگام دفع، بهتر 
است که یک چهارم آن را با هسته و بقیه اش را بدون هسته میل کنید. ضمنا از آنجا که این 
میوه نفاخ است، مصرف آن با گیاه معطری مانند گل پر که طبع گرمی دارد، خاصیت نفاخ 
بودن را از این میوه می گیرد.خوردن انار یا آب آن به تنهایی سوء هاضمه آور بوده و سوزش 
معده به دنبال دارد. به این دلیل خوردن اش با گلپر توصیه می شود. یادتان باشد که خوردن 

کمی  گلپر زده بعد از غذا به هضم غذا کمک می کند.انار از مقدار 

آش انار
با این میوه می توانید آشی گرم تهیه کنید به نام آش انار که یزدی ها آن را پخته و بیشتر از همه 
میل می کنند. طرز تهیه اش به این ترتیب است که برنج و لپه را به همراه سبزی آش )جعفری 
و گشنیز( و کمی سیر طبخ کرده و سپس نیم ساعت قبل از برداشتن آش از روی حرارت به 
آن آب انار یا رب انار می افزایند و به جای نعناع داغی که به سایر آش ها اضافه می شود، به آن 

کمی گلپر می زنند.

منبع آنتی اکسیدان
این میوه سرشار از ویتامین C )یکی از آنتی اکسیدان های قوی( است و به این ترتیب، خوردن 
یک عدد از آن یا 1۰۰ سی سی از آب انار تامین کننده 1۶ درصد از نیاز روزانه به این ویتامین 
است. ضمنا منبعی از ویتامین B۵ و پتاسیم است و ترکیبات آنتی اکسیدانی آن هم از خانواده 
پلی فنول ها، دیگر مواد ارزشمند این میوه هستند. مزه گل انار نیز به دلیل تاننی است که در 
پوست اش دارد، درست مثل چایدر زیر چند خاصیت منحصر به فرد این میوه بهشتی و مفید 

را بر می شماریم:
تانن   ،)POLYPHENOL( فنولیک  پلی  قوی  اکسیدانهای  آنتی  از  غنی  انار   -

)TANNINS( ،)PUNICALAGINS( و )ANTHOCYANINS( میباشد
 -الاژیک اسید ELLAGIC ACID موجود در اناراز بروز سرطان جلوگیری کرده و رشد 

تومورهای سرطانی را کند میسازد.
 انار برای سلامتی قلب و عروق، جلوگیری از تصلب شریانها و سکته ها، جلوگیری از پیری 

زودرس و آلزایمر و پیشگیری از سرطانها بویژه سرطان پروستات مفید است
 ـآب انار خاصیت میکروب کشی و ضذ عفونی کنندگی دارد. 

- یک انار معمولی 4۰ درصد نیاز روزانه بدن به ویتامین C را تامین میکند. همچنین انار منبع 
خوبی از اسید فولیک، پتاسیم و آهن میباشد.

- کاهش فشار سیستولیک خون و کلسترول بد نیز از دیگر خواص انار میباشد.
-  آنتی اکسیدان های موجود در انار 3 برابر میزان آنتی اکسیدانهای موجود در چای سبز و 

شراب قرمز است.
- انار تشکیل پلاک عروق را تا 3۰ درصد کاهش میدهد. انار میزان نیتریک اکساید بدن را 

نیز افزایش میدهد.
- . انار خون ساز و تصفیه کننده خون است.

- انار عطش را برطرف کرده و خنک کننده است
- انار برای درمان اسهال، آرتریت، زردی و بواسیر مفید است.

-  انار اشتها آور است.
- انار در درمان کم خونی و افزایش انرژی بدن موثر و مفید است.

- انار تقویت کننده کبد و کلیه ها میباشد.
- خواص دیگر انار:

-  دم کرده پوست انار گلودرد را تسکین میدهد.
- انار برای التهاب معده مفید است.

- انار قابض است بویژه پوست ریشه درخت و پوست میوه آن.
-  جوشانده پوست ریشه درخت انار کرم معده را نابود میسازد.

- انار ادرار آور است.
-  برای درمان اسهال 3۰ گرم پوست انار را با 3 گرم دارچین در یک 
لیوان آب بجوشانید و بصورت خنک میل کنید. برای رفع گرفتگی صدا 
3۰  گرم پوست انار را به همراه 2 گرم زاج سفید جوشانده و غرغره 

کنید.
-  برای رفع دل درد روی دانه های انار نمک و فلفل زده و 

آن را میل کنید.
-  برای رفع تب یک لیوان آب انار را به همراه اندکی زعفران 

میل کنید.
-  پوست انار را در زیر نور آفتاب خشک کرده و تبدیل به پودر کنید. سپس آن 
را با اندکی فلفل سیاه و نمک مخلوط کرده و همراه با خمیر دندان، دندانها را مسواک 
بزنید. این مخلوط باعث سفید و درخشان شدن دندانها شده و برای سلامتی لثه ها 

نیز مفید است.
-  جوشانده پوست انار برای گلودرد و التهاب گلو مفید بوده و همچنین 

خاصیت ضد کرم نیز دارد.
- دانه انار برای حل کردن سنگ کلیه و مثانه مفید است.

فواید و خواص معجزه آسای
انار از میوه های بهشتی

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

جعبه ای  دارای  هوشمند  عطری 
تمامی  با  متفاوت  و  انگیز  شگفت 
حال  به  تا  شده  ساخته  نمونه های 

است.
کارشناسان شرکت سونی یک قوطی 
عطر تولید کرده اند که دوربین فیلم برداری 
دارد و می تواند از فردی که به خودش عطر 
می زند عکس بگیرد. گفتنی است که این 
دوربین حتی می تواند عکس گرفته شده را 
بر روی بدنه عطر به فرد عکاس نشان دهد. 

بررسی ها نشان می دهند، در این قوطی عطر از فناوری wifi  برای انتقال داده ها به تلفن 
همراه و سایر وسایل هوشمند مانند تبلت و یا گوشی هوشمند استفاده می شود. قیمت 
این دوربین عکاسی در حدود 12۰۰ دلار است. از جمله دیگر قابلیت های این دوربین 
عکاسی لمسی بودن صفحه نمایش آن و امکان استفاده مجدد از جعبه عطر آن است.

نخستين ضربان ساز بدون باتری جهان 
در یک دستاورد مهم برای بیماران قلبی، محققان سوئیسی موفق به ایجاد 

روشی برای تأمین انرژی ضربان ساز قلب بدون نیاز به باتری شدند. 
این ضربان ساز که بر پایه ساعت مچی اتوماتیک طراحی شده است، از حرکات قلب 

برای تأمین انرژی استفاده کرده و نیاز به تعویض باتری ندارد. 
»آدریان سوربوخن« از گروه مهندسی دانشگاه برن تأکید کرد: قلب یک منبع انرژی 
فوق العاده است، چراکه انقباضات تکراری آن در طول 24 ساعت شبانه روز و هفت روز 
هفته بی وقفه ادامه دارد.  محققان یک مدار الکترونیکی برای انتقال و ذخیره سازی 
سیگنال به یک ظرفیت بافر کوچک توسعه دادند؛ سپس سیستم به ضربان ساز سفارشی 
متصل شد. این سیستم در سه مرحله کار می کند؛ مرحله نخست انرژی را از قلب 
دریافت می کند و در مرحله دوم انرژی در ظرفیت بافر ذخیره می شود؛ درگام نهایی 
انرژی بافرشده برای تأمین انرژی ضربان ساز استفاده می شود. این سیستم ذخیره سازی 
انرژی که بر روی خوک های اهلی با موفقیت مورد آزمایش قرار گرفته است، از قابلیت 
همزمان بی سیم بودن و بی نیازی از تعویض باتری برخوردار است. گام بعدی این مطالعه، 
ادغام مدار الکتریکی برای ذخیره انرژی و ضربان ساز سفارشی بصورت مستقیم بر روی 
سیستم برداشت انرژی است که نیاز به استفاده از سیم را از بین می برد. نتایج این 

دستاورد در کنگره جامعه قلب اروپا )ESC( در بارسلونا اسپانیا ارائه شد. 

نور ليزر جايگزين دستگاه تست قند 
به دیابتی های مزمن  برای کمک  راه حل تشخیص  لیزر جدیدترین  نور 

می شود.
 پژوهشگران یک دستگاه لیزر جدید طراحی کرده اند که می تواند میزان قند خون را 

شناسایی کند بدون اینکه نیاز به نمونه برداری خون توسط انگشت دست بیمار باشد.
گفتنی است، گرفتن نمونه خون برای تزریق انسولین یکی از معظلات همیشگی 
بیماران مبتلا به دیابت است که این روش جدید که غیر تهاجمی است این مشکل را بر 
طرف کرده است. در این روش از شیوه خاص تابش نور لیزر استفاده می شود که می تواند 

اسید خون و همینطور قند خون را شناسایی کند.
این شیوه در تشخیص میزان قند خون بسیار دقیق است و می تواند باعث نجات جان 

میلیون ها بیمار دیابتی شود.

کشف قابلیت انجام محاسبات پیشرفته توسط نورونهای پوست؛

پوست انسان باهوشتر از تصورات پيشين! 
سوئدی  دانشمندان 
را  جدیدی  قابلیت  اخیرا 
در نورونهای پوست انسان 
کشف کرده اند که تا پیش 
از این تصور می شد فقط در 

مغز رخ می دهد. 
اومئو  دانشگاه  محققان 
درون  نورونهای  دریافتند 
پوست قادر به انجام محاسبات 
اطلاعات  و  بوده  پیشرفته 
به  ارسال  از  پیش  را  لمسی 

مغز، پردازش می کنند. بررسی های دانشمندان نشان داد، پوست در حقیقت داده های 
هندسی را پیش از ارسال سیگنال به مغز، محاسبه می کند. به گفته محققان، این 
انشعاب به نورون های درجه اول اجازه می دهد که نه تنها سیگنالی در مورد لمس 
شدن پوست را به مغز بفرستد، بلکه همچنین داده های هندسی را در مورد جسم 
لمس کننده پوست پردازش کنند. این پژوهش همچنین نشان داد که حساسیت 
نورونهای شخص در برابر شکل یک جسم به چینش مناطق بسیار حساس نورون در 

پوست بستگی دارد. 

لوزالمعده مصنوعی با قابليت پمپاژ انسولين 
محققان دانشگاه بوستون یک لوزالمعده مصنوعی طراحی کرده اند که با استفاده 
از تلفن همراه و دستگاه پمپ انسولین، بطور خودکار بر سطح قند خون نظارت 

کرده و دوز انسولین مورد نیاز را در بدن توزیع می کند. 
در دیابت نوع یک، بدن قادر به پردازش درست قند خون نبوده و به اشتباه سلول های تولید 

کننده هورمونهای انسولین و گلوکاگون - کنترل کننده قند خون – را نابود می کند. 
سطوح بالای قند خون باعث از بین رفتن عروق، نابینایی، بیماری قلبی، سکته و نارسایی 
کلیه و سطوح پایین )قند خون( منجر به کما یا حتی مرگ فرد می شود؛ بیماران مبتلا 
به دیابت نوع یک باید بطور منظم سطح قند خون را اندازه گیری کرده و دوز مورد نیاز 
انسولین را تزریق کنند.  با هدف کمک به این دسته از بیماران، محققان دانشگاه بوستون از 
سال 2۰۰8 طراحی لوزالمعده مصنوعی را آغاز کردند؛ این سیستم متشکل از تلفن همراه 

هوشمندی است که به دستگاه نظارت بر گلوکز و دو پمپ انسولین متصل است.  آزمایش 
بالینی لوزالمعده مصنوعی بر روی 2۰ بیمار بزرگسال و 32 بیمار نوجوان بستری در بیمارستان 
مرکزی ماساچوست در بوستون مورد آزمایش قرار گرفت که با نتایج امیدوارکننده ای همراه 
بود.  پمپ انسولین متصل به دستگاه نظارت بر گلوگز زیر پوست شکم کاشته می شود و پمپ 
خارجی دوم مخصوص گلوکاگون در اندازه تلفن همراه با چسب روی شکم چسبانده و به 

تلفن همراه متصل می شود. 
 این سیستم بطور خودکار سطح قند خون را کنترل و دوز مورد نیاز انسولین و گلوکاگون 
را به دفعات مورد نیاز در بدن توزیع می کند؛ از این طریق از افت یا افزایش سطح قند خون 
و در نتیجه آسیب دیدن بدن پیشگیری می شود.  گام بعدی که از هفته جاری آغاز شده 
است، آزمایش عملکرد این سیستم بر روی 1۰ بیمار خارج از بیمارستان است؛  بیماران فعالیت 
روزمره را انجام داده و اطلاعات سطح قند خون آنها از راه دور برای تیم پزشکی ارسال می شود 

تا در صورت بروز هرگونه مشکل، کمک های اولیه ارائه شود. 

در جست وجوی خواهر و برادرهای خورشيد 
دانشمندان دانشگاه کالیفرنیا در سانتاکروز شیوه جدیدی برای رهگیری خواهر 
و برادرهای خورشید ارائه داده اند. ستارگانی که بخشی از یک خوشه هستند، از 
لحاظ شیمیایی ساختار یکسانی دارند؛ با این حال بر اساس مطالعه جدید، ستارگانی 
هم که با یکدیگر زاده اما بلافاصله از هم جدا شده اند و هیچ نوع خوشه ای را شکل 

ندادند، دارای ویژگی های مشابه هستند. 
این ادعا می تواند به یافتن خواهر و برادرهای گمشده خورشید بینجامد حتی اگر این اجرام 

کیهانی در آن سوی کهکشان باشند. 
به گفته »مارک کرومهولز«، استاد ستاره شناسی و فیزیک نجومی دانشگاه کالیفرنیا در 
سانتاکروز، خورشید و خواهر و برادرهایش چند میلیون سال پس از تولدشان از یکدیگر 

دور افتادند. 

انسجام شیمیایی ستارگان حاضر در یک خوشه، نتیجه ترکیب شدن توفانی ابرهای گازی 
در مکان شکل گیری ستاره بوده است. یافته های جدید نشان می دهند حتی ستارگانی که در 
یک خوشه کنار یکدیگر باقی نمی مانند، دارای مشخصه های مشترکی با خواهر و برادرهایشان 
هستند و این که می توان از این موضوع برای رهگیری مکان تولد مشترک آن ها استفاده کرد. 
کرومهولز و تیم علمی اش از ابررایانه ها برای شبیه سازی دو جریان گاز بین ستاره ای استفاده 
کردند که برای ایجاد نوعی ابر با یکدیگر ترکیب می شوند. این ابر طی میلیون ها سال تحت 

نیروی گرانش خود و برای شکل دادن خوشه ای از ستارگان واژگون می شود. 
محققان حاضر در شبیه سازی هایشان رنگ های ردیاب را به دو جریان گازی افزودند و نتایج 
حاصله، رخداد توفان خشمگینی را هنگام ترکیب شدن این جریان ها نشان داد. این توفان 

رنگ های ردیاب موجود در شبیه سازی ها را ترکیب کرد. 
زمانی که این دو جریان آبی و قرمزرنگ ترکیب شدند، ابر شروع به واژگونی کرد و ستاره هایی 
را شکل داد. همه چیز در شبیه سازی ها به شکل بنفش در آمد و این موضوع نشان می دهد چرا 

ستارگانی که با یکدیگر زاده می شوند، دارای فراوانی های شیمیایی یکسان هستند. 

هوای مرطوب بهترين درمان برای 
بيماری های شايع پوستی 

استفاده از خنک کننده های تابستانی برای افراد مشکلاتی ایجاد می کند از 
جمله این مشکلات خشکی پوست و خارش آن است.

محمد گلشنی متخصص پوست و مو گفت: در فصل تابستان افراد به دلیل گرمای 
بیش از حد هوا به کولرها و سیستم های خنک کننده پناه می برند اما همین کار منجر 

به رسیدن آسیب به پوست آنها می شود.
وی ادامه داد: در کشور ما کولرهای آبی به آهستگی جایگزین کولرهای گازی شده 
است غافل از اینکه مردم متوجه این مسئله باشند که همین کولرهای آبی رطوب هوا 
را حفظ می کنند اما کولرهای گازی باعث خشکی پوست به دلیل سرمای بیش از حد 

می شود.
وی تصریح کرد: رسیدن هوای مرطوب به پوست بسیاری از مشکلات فرد نظیر اگزما، 
خشکی، خارش پوست و عوارض ناشی از صابون های قوی همچون صابون های قلیایی 

را کاهش می دهد.
اما خشکی هوا مشکلات و اختلالات را تشدید می کند

گلشنی گفت: به تازگی با پیدایش سیستم های تهویه مطبوع پیشرفته و جدید 
مشکلات ناشی از خشکی هوا رفع شده است چرا که این سیستم ها، هوا را تصفیه کرده 

و همچنین علاوه بر خنک کردن محیط، رطوبت هوا را در حد متعادل نگه می دارد.
وی اذعان داشت: پزشکان توصیه می کنند برای حفظ رطوبت پوست بهتر است از 
کرم ها و لوسیون های مرطوب کننده پوست استفاده شود. در این کرم ها معمولا علاوه 
بر مرطوب کننده،  ترکیباتی مانند منتول که حالت خنک کنندگی به پوست می دهد 
وجود دارد و این ماده همراه با خنک کنندگی، خارش پوست را نیز کاهش می دهد و 

عوارضی برای پوست ندارد.
وی افزود: از شامپوهای خنک کننده پوست به تازگی در بازار عرضه می شوند، بیشتر 
افرادی می توانند استفاده کنند که دچار خارش پوست می شوند. در اثر استفاده از این 
شامپوها، تحریک پذیری پوست کاهش می یابد و همچنین منجر به تنگ شدن عروق 
سطحی پوست می شوند که این امر کاهش جریان خون را به همراه داشته و باعث 

خنک شدن پوست می شود.

بهترين ادويه برای برطرف کردن 
جوش های دهانی 

برخی از خوارکی ها و ادویجات خاصیت دارویی دارند، ادویه ی )سماق( از 
آن دسته از ادویه جات مفید است که می تواند جوش های دهانی را از بین 

ببرد.
علی اصغر بصیری متخصص طب سنتی گفت: سماق خاصیت سرد و خشک دارد 

و معمولا این ادویه بسیارخوشمزه از پوسته ی خارجی دانه های سماق بدست می آید.
وی افزود: سماق برای افراد گرم مزاج خوراکی مناسب محسوب می شود و در درمان 
موارد خفیف اسهال ویروسی و اسهال مزمن می توان این ادویه را با برنج مصرف کرد. 

سماق در درمان بیماری های روده ای نیز می تواند یک داروی کمکی باشد.
وی در پاسخ به اینکه این ادویه می تواند در بروز جوش های دهان مفید واقع شود، 
اذهان داشت: سماق در درمان جوش های گرم دهان که به صورت قرمز رنگ هستند 

و سوزش بسیار دارند می تواند مفید واقع شود.

مبتلايان به اين بيماری به مسکن معتاد می شوند 
یکی از بیماری های خود ایمنی باعث اعتیاد شدید بیماران به داروهای مسکن 

می شود.
کارشناسان هشدار می دهند مبتلایان به بیماری آرتریت روماتوئید که دوز بالایی 
از داروهای مسکن استفاده می کنند که این دوز بالای مصرف می تواند در آن ها ایجاد 

خونریزی داخلی،  حمله قلبی، سکته مغزی و سایر بیماری های غیر واگیر مزمن نماید.
گفتنی است، بر اساس تحقیقات صورت گرفته حدود ۹7 درصد از بیماران مبتلا به 
آرتروز از داروهای مسکن در دوز های بالا استفاده می کنند و به نوعی به این داروها اعتیاد 

پیدا کرده اند.
بیماری آرتروز، در دنیا هر سال ۹ میلیون نفر را درگیر می  کند و دولت انگلیس برای 

مبارزه با آن هر سال ۵ میلیارد پوند هزینه انجام می دهد.
این بیماری  درمان ندارد و به تدریج باعث از دست رفتن قوای حرکتی بیماران می شود.

وقتی که آهن بدنتان را مسموم می کند 
آهن یکی از مهمترین ناصر مورد نیاز برای حمایت انسان است. در اکثر 
موارد، بدن افراد با فقر آهن مواجه است ولی زمانی پیش می آید که آهن 

بدن زیاد می شود.
تیرنگ نیستانی، متخصص تغذیه گفت: زیادی آهن در بدن، ایجاد مسمومیت 
می کند. دو نوع مسمومیت با آهن وجود دارد. نوع حاد و مزمن مسمومیت در نوع 
حاد مسمومیت آهن که معمولا در کودکان مشاهده می شود و با دسترسی به قرص 
آهن و مصرف آن به جای شکلات، با علائمی چون اسهال و استفراغ مواجه می شود با 

تشخیص سریع و به موقع، به راحتی قابل درمان است.
نیستانی ادامه داد: در مسمومیت مزمن آهن، که در طول زمان نسبتا طولانی اتفاق 
می افتد، فرد بیشتر از نیاز آهن مصرف کرده که بخشی از آهن اضافه داخل خون آزاد 
و بدون اتصال به پروتئین باقی می ماند. در این حالت آهن آزاد اضافی، در بافت های 
نرم بدن مثل پوست، کبد و کلیه ها رسوب می کند و منجر به بروز مشکلات کبدی، 

کلیوی و پوستی می شود.
این متخصص تغذیه اظهار داشت: آهن  اضافی در خون با اکسید شدن با سایر 
مولکول ها و تسریع در اکسیداسیون مولکول های حیاتی بدن، موجب ایجاد تغییر در 
ساختار و کارکرد این سلول ها شده و زمینه را برای ابتلا به بیماری های مختلف قلب و 

عروق به خصوص در مردان مهیا می کند.
نیستانی تاکید کرد: بهتر است افراد بدون توصیه پزشک و انجام معاینات و آزمایشات 

دقیق، خودسرانه اقدام به مصرف مکمل آهن نکنند.

خوراکی تلخ ولی ضامن سلامت قلب 
این خوراکی یکی از خوردنی های مورد علاقه بسیاری از مردم است. این 

خوراکی تلخ و خوشمزه، فواید زیادی برای قلب دارد.
مسعود کیمیاگر، متخصص تغذیه گفت: انواع شکلات که از کاکائو ساخته می شود، 
فواید خاص خود را دارد. در مورد نوع خاصی از شکلات که به شکلات تلخ معروف 
است و درصد کاکائو در آن بیشتر از انواع شیرین آن است، ترکیباتی به نام پلی فنل 

وجود دارد.
وی ادامه داد: ترکیبات پلی فنل در بسیاری از میوه ها و سبزیجات هم وجود دارد. 
میوه های با رنگ صورتی، قرمز و بنفش غنی از ترکیبات پلی فنلی هستند که می توان 

به هندوانه، توت فرنگی و چای اشاره کرد.
این متخصص تغذیه گفت: از آن جایی که ترکیبات پلی فنل محافظ قلب هستند 
نقش بسزایی در سلامت قلب و عروق دارند. به علاوه موجب پایین نگه داشتن چربی 
خون و افزایش طول عمر سلول ها می شود و بنابراین می  توان گفت شکلات تلخ که 

خوراکی مورد علاقه بسیاری از مردم است، می تواند برای سلامت قلب مفید باشد.

عفونت دهانی در کمين کودکان 10 ساله 
هر پانژین از یک التهاب ویروسی دهان و گلو به وجود می آید که از فردی به 

فرد دیگر منتقل شده و عمدتا کودکان زیر 10 سال را مبتلا می سازد.
بیماری  نوعی  هر پانژین  گفت:  دهان  بیماریهای  متخصص  فانی  مهدی  محمد 
ا لتهابی بوده که دهان و گلو را مبتلا می کند. این بیماری ناشی از یک ویروس به نام 
کوکسا تیبیروس است که از فردی به فرد دیگر منتقل می شود.وی ادامه داد: هرپانژین 
از 2 کلمه لاتین گرفته شده است هرپز که به معنای تاول های بسیار کوچک است این 
عارضه عمدتا کودکان زیر 1۰ سال را مبتلا می کند.وی افزود: این بیماری در 1 الی 2 

روز اول، به صورت سردرد و تب خود را نشان می دهند.
وی تصریح کرد: هرپانژین معمولا با آفت تبخال اشتباه گرفته می شود از علائم دهانی 
هرپانژین می توان به درد هنگام بلع، گلودرد همراه با سرخی در ناحیه حلق و اطراف 
لوزه ، تاول های بسیار کوچک با قطر 2 الی 4 میلی متر در داخل دهان تبدیل به زخم 

می شوند و احساس کسالت  اشاره کرد.
فانی گفت:غدد لنفاوی زیر گلوی کودک مبتلا به هرپانژین ممکن است در زمان 
معاینه قابل لمس شود کودک مبتلا به هرپانژین درمان خاصی ندارد. در صورت داشتن 
تب، بهتر است به کودک داروی ضد تب داده شود دوره نقاهت این بیماری ۵ الی 1۰ 
روز است.وی اذعان داشت: سعی کنید تب بالای کودک را با آب ولرم پایین بیاورید 
چرا که در غیر اینصورت ممکن است آب بدن او کاهش یابد. برای درمان بیماری بهتر 

است کودک مایعات بیشتری بنوشد.
شستشوی دقیق دست ها و دفع بهداشتی ترشحات بسیار مهم است.

تشخيص عفونت های مرگبار 
با بينی الکترونيکی 

تحقیقات جدید محققان دانشگاه لستر نشان داده که بوئیدن مدفوع با بینی 
الکترونیکی می تواند باکتریهای عامل عفونتهای مرگبار را شناسایی کند. 

 Clostridium کشنده  ابرباکتری  وجود  صورت  در  می تواند  الکترونیک  بینی 
difficile در مدفوع بیماران،آنها را شناسایی کرده و همچنین سویه آنها را تشخیص دهد. 
دلیل این امر آن است که سویه های مختلف باکتریها از خود مواد شیمیایی با بوی 

متفاوت منتشر می کنند که بینی می تواند آنها را تشخیص دهد. 
آزمایشات کنونی بجای بوئیدن خود باکتری، به بررسی علائم و جستجوی مدفوع به 

دنبال مواد سمی نشانگر وجود باکتری C-diff می پردازند. 
محققان دانشگاه لستر معتقدند که ابزار جدید می تواند برای غربالگری بیماران در آینده 
مفید باشد. برای مثال می توان بینی های الکترونیکی را به شوینده های لگن کنار تخت 

بیمار متصل و مدفوع بیمار را به دنبال باکتری C-diff بررسی کرد. 
این باکتری می تواند به عفونتهای جدی منجر شده و باعث دل پیچه، تب و اسهال شود. 
باکتری C-diff به بسیاری از آنتی بیوتیک های موجود مقاوم بوده و می تواند مرگبار 

باشد. 
دانشمندان توانستند ردپای شیمیایی ترکیبات مرتبط با سویه متفاوت باکتری را پیدا 
کنند. بینی الکترونیکی می تواند ردپای شیمیایی سویه های مختلف باکتری را شناسایی 

کند. 
محققان اکنون در حال بررسی قابلیت استفاده از بینی های الکتریکی برای شناسایی 
سرطان به وسیله بوی منحصربفرد مواد شیمیایی تولید شده توسط تومور ریه یا پستان 

هستند. 
به گفته آنها، در کنار قابلیت شناسایی حضور سویه های مختلف باکتریها، دانستن اینکه 
کدام سویه باعث بیماری می شود به پزشکان در ارائه درمانهای هدفمندتر کمک خواهد 

کرد. 

تی شرت هوشمند پزشک شخصی  شما 
یک فناوری نوظهور می تواند آنالیز بدن ورزشکار را بدون ایجاد مزاحمت 

برای او به انجام برساند.
با تازگی لباسی هوشمند تولید شده است که نوعی تی شرت است و دارای فناوری 
هوشمند مانند ردگیری علائم حیاتی بدن مانند ضربان قلب، کنترل سطح استرس و 
سایر علائم است و داده ها را پس از دریافت از طریق فناوری بلوتوث به گوشی  تلفن همراه 

هوشمند و یا تبلت منتقل می کند. 
گفتنی است از جمله مزایای این تی شرت عدم ایجاد مزاحمت برای کاربران است. این 

تی شرت مجهز به فناوری نرم افزارهای سازگار با اندروید و ios است. 

با اين وسيله سرطان روده را در خانه
 شناسايی کنيد 

اولین دستگاه تشخیص خانگی سرطان روده سرانجام رونمایی شد.
کلینیک تخصصی مایو در کشور آمریکا سرانجام اولین دستگاه تست خانگی تشخیص 
بیماری سرطان روده را طراحی کرده است. گفتنی است این دستگاه می تواند برای بالا 
بردن درک عمومی افراد و مبارزه با انواع سرطانهای روده مفید باشد.بررسی ها نشان 
می دهند تشخیص زودهنگام بیماری سرطان روده می تواند منجر به افزایش سطح امید 
به زندگی در افراد مبتلا باشد. سرطان روده تنها در کشور آمریکا 13۶ هزار نفر در سال 
2۰14 را درگیر نموده که از این تعداد ۵۰ هزار نفر جان خود را از دست داده اند. این 
وسیله می تواند توسط خانواده ها بکار رود و قدرت تشخیص بالایی دارد. سرطان روده در 

سنین ۵۰ تا 8۵ سال بسیار شایع است. 

اولين عطر هوشمند دنيا 
که از شما عکس می گيرد  
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اجتماعی6

انتخاب نامناسب دلیل وقوع 4۰ درصد طلاق ها؛

 مراکز تخصصی ازدواج به کمک می آیند

مرگ خاموش قربانی می گيرد 

 مدیرکل مدارس غیردولتی آموزش و پرورش؛
ارائه وام کم بهره و تسهيلات بانکی

 به مدارس غيردولتی

ایمان: مدیرکل مدارس غیردولتی آموزش و پرورش با تشریح سیاستهای 
حمایتی آموزش و پرورش از مدارس غیردولتی گفت: امسال با بسته شدن 
قرارداد بین مدارس دولتی و غیردولتی دانش آموزان به مدارس غیردولتی 

فرستاده می شوند.
مجتبی زینی وند مدیر کل مدارس غیر دولتی آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 
امسال برای حمایت از مدارس غیر دولتی، برنامه هایی در نظر گرفته ایم، اظهار 
داشت: ارائه وام کم بهره و تسهیلات بانکی به مدارس غیر دولتی و همچنین کاهش 
زمان صدور مجوز این مدارس در سال تحصیلی ۹3-۹4  از جمله این برنامه هاست.

وی افزود: سیاستهای حمایتی از مدارس غیر دولتی 7 محور دارد که در حال حاضر 
شیوه نامه و کلیات آن به استانها نیز ابلاغ شده است.

زینی وند کیفیت بخشی مدارس غیر دولتی در قالب دوره های ضمن خدمت 
معلمان را یکی دیگر از برنامه های حمایتی مدارس غیر دولتی عنوان کرد و گفت: 
در این زمنیه معلمان باید دوره های ضمن خدمتی را ببینند که برای به روز شدن 
اطلاعات و آشنایی بیشتر با کتب درسی می گذرانند.مدیر کل مدارس غیر دولتی 
آموزش و پرورش تصریح کرد: امسال با بسته شدن قرارداد بین مدارس دولتی و غیر 
دولتی دانش آموزان به مدارس غیر دولتی فرستاده می شوند. با این اقدام، از طرفی 
به لحاظ کیفی از مدارس دولتی حمایت می شود و از طرفی دیگر صندلی های خالی 
مدارس غیر دولتی نیز پر می شود.وی در ادامه تسهیل فرایند صدور مجوز مدارس 
غیر دولتی را یکی دیگر از اقدامات حمایتی از این مدارس عنوان کرد و گفت: در 
گذشته این فرایند بسیار طولانی بود اما در حال حاضر مدت زمان صدور مجوز کاهش 
یافته است.زینی وند اعزام معلمان و مأمور کردن آنها به مدارس غیردولتی برای کمک 
به این مدارس را از دیگر موارد حمایت از مدارس غیر دولتی عنوان کرد.وی درباره 
واگذاری بخشی از امور تصدی این وزارتخانه به مالکان مدارس غیردولتی توضیح داد 
و گفت: در واقع قرار شده تجهیزات بدون استفاده به مالکان مدارس غیر دولتی واگذار  
شود و به ازای آن دانش آموزان بدون پرداخت هزینه به این مدارس ارجاع داده شوند.

قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر؛ 

برخورد قانونی با زائران حامل مواد مخدر

ایمان: قائم مقام دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر گفت: با زائران حامل 
موادمخدر مطابق قانون برخورد شده و از ادامه این سفر معنوي باز می مانند.

 علیرضا جزیني با اعلام این مطلب گفت: ماده 17 قانون مبارزه با موادمخدر صراحت 
دارد افرادي که موادمخدر را حمل و نگهداري مي نمایند ضمن ابطال گذرنامه براي 
بار اول به مدت یک تا ۵ سال و در صورت تکرار از ۵ الي 1۵ سال ممنوع الخروج 

خواهند شد.
جزیني تاکید کرد: ستاد مبارزه با موادمخدر به جهت حفظ شان و جایگاه کشور 
و هموطنان ، این قانون را به صورت کاملاً جدي اعمال خواهد کرد و با زائران حامل 
موادمخدر مطابق قانون برخوردکرده و این دسته از افراد را از ادامه این سفر معنوي 

باز می دارد.
وي با بیان اینکه در سال گذشته حتي یک گرم موادمخدر در موسم حج از کشور 
خارج نشده است گفت: کشور عربستان قوانین بسیار سخت و مجازات هاي سنگیني را 
براي کساني که حتي داروهاي پزشکي حاوي کدئین به همراه دارند در نظر مي گیرد.

قائم مقام دبیرکل ستاد افزود: زائراني که نیاز به استفاده از دارو دارند حتماً با پزشک 
کاروان خود هماهنگ کنند و به صورت خودسرانه اقدام به حمل داروهاي پزشکي 

نکنند زیرا این کار عواقب سنگیني براي آنان به بار می آورد.
جزیني در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به کشف 41۵4 کیلوگرم انواع 
موادمخدر در یک هفته گذشته گفت: استان فارس با کشف 2۹۰۹ کیلوگرم حشیش 
بیشترین مقدار کشفیات موادمخدر را طي یک هفته گذشته داشته و رتبه بعدي 

مربوط به استان خراسان جنوبي با کشف ۵7۶ کیلوگرم تریاک است.

اظهارات مولاوردی در مورد ممنوعيت 
اشتغال زنان در کافی شاپ ها

ایمان:  معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده گفت، نمی توان 
درباره مسایل نگاهی یکجانبه داشت، از این رو درباره موضوع ممنوعیت 
اشتغال زنان در کافی شاپ ها نیز باید همه جوانب را مورد مطالعه و بررسی 

قرار داد.
»شهیندخت مولاوردی« با اشاره به اظهارات رییس پلیس اماکن ناجا درمورد 
ممنوعیت اشتغال زنان در کافی شاپ ها افزود: این مقام مسوول در نیروی انتظامی 
اشاره کرد، با توجه به اینکه قوانین حاکم بر کافی شاپ ها، همچون قوانین قهوه 
خانه ها است، از این رو اشتغال زنان در کافی شاپ ها نیز ممنوع است.وی ادامه داد: از 
این اظهارات این گونه برداشت می شود که قانونی درباره ممنوعیت اشتغال زنان در 
قهوه خانه ها وجود دارد که اکنون آن را به کافی شاپ ها تعمیم داده اند، حال باید 
دید آیا قانون صراحتا به این مساله اشاره دارد. معاون رییس جمهوری افزود: رییس 
اداره اماکن ناجا همچنین اشاره کرده، اشتغال زنان در فضای عمومی سفره خانه های 
سنتی ممنوع است، اما در آشپزخانه های این مکان ها ممنوعیتی وجود ندارد، اکنون 
باید بررسی شود، این مساله ناشی از برداشت و سلیقه شخصی است یا نه؟مولاوردی با 
بیان اینکه برای اعلام موضع معاونت امور زنان و خانواده در این باره نیاز به بررسی های 
کارشناسانه است، اضافه کرد: با توجه به وضعیت اشتغال و نرخ بیکاری زنان در جامعه، 
این مکان ها محلی برای کسب درآمد زنان نیازمند است.وی یادآور شد: باید کار دقیق 
و کارشناسانه صورت گیرد که در صورتیکه این ممنوعیت ایجاد شود، زنان شاغل در 
این مکان ها چه باید کنند؟ آیا آنها باید دستفروشی کنند یا تکدی گری؟معاون رییس 
جمهوری با تاکید بر لزوم یافتن راهی جایگزین برای رفع مسایل معیشتی این زنان 
تصریح کرد: اینکه راه را بر روی این زنان ببندیم در حالیکه پیشنهاد جایگزینی نیز 
وجود نداشته باشد، آنها را با بسیاری از آسیب های اجتماعی مواجه می کند.مولاوردی 
با تاکید بر اینکه اشتغال در مراکز یاد شده برای برخی از این زنان شاغل در آن حیاتی 
است، خاطرنشان کرد: نمی توان درباره مسایل نگاهی یکسویه و یکجانبه داشت، از 
این رو درباره ممنوعیت اشتغال زنان در کافی شاپ ها هم باید همه جوانب را مورد 
مطالعه و بررسی قرار داد.وی افزود: این حق مردم است تا بدانند طبق کدام قانون و 

مصوبه این ممنوعیت مطرح شده است.

چگونه از افکار بيهوده رها شويم
اساساً فکر کردن کار خوبی است و با اینکه بعضی از مردم به  اندازه کافی این 
کار را نمی  کنند، برخی در این زمینه واقعاً زیاده  روی می کنند. امروز می خواهیم 

درمورد کسانی حرف بزنیم که خیلی فکر می کنند.
بعضی ها آنقدر فکر می کنند که خود را خسته، مضطرب و بیمار می کنند. این افراد 
گرایش دارند که هر مسئله ساده  ای را پیچیده، هر چیز آسانی را سخت و هر مشکل 
کوچکی را بزرگ و بغرنج جلوه دهند. آنها عادت دارند وقتشان را برای آنالیز بیش از حد 
هر چیز و هر کس هدر دهند. آنها متخصص تفسیر غلط حرف های همه هستند و اگر 
کوچکترین راهی وجود داشته باشد که احساساتشان جریحه   دار شود، آن را پیدا می کنند. 
حتی به دنبال آن می گردند. آنها معمولاً افرادی وسواسی و ایده آلیست هستند. بیش از 

حد نگران می شوند. تقریباً درمورد همه چیز و همه کس. 
آنها سعی می کنند همیشه همه را خشنود نگه دارند و می خواهند که تغییر ایجاد کنند 
اما این فرایند تغییر آنها را می ترساند. برای خراب کردن امیال و آرزوهایشان به بقیه آدم ها 
نیاز ندارند، خودشان هم خوب از پس آن برمی آیند. آنها همان هایی هستند که بیش از 
حد فکر می کنند. بپذیرید که فکر و خیال هایی که دارید بی مورد هستند. همانطور که 
به غذاخوردن برای زنده ماندن نیاز داریم، به فکر کردن نیز نیاز داریم، لذا گاهی تشخیص 

اینکه فکرهای شما بی مورد هستند، کمی برایتان دشوار می شود.
 معیارهای چندی برای تشخیص وجود دارند که به چند مورد از آنها اشاره خواهیم کرد:

- آیا بارها و بارها فکرتان درگیر یک موضوع مشابه شده است؟ آیا با فکر کردن در مورد 
آن موضوع راه به جایی نبرده و راه حلی به ذهنتان نرسیده است؟

- آیا موضوعی خاص را از زوایای بسیاری مورد تحلیل قرار داده اید؟ آیا فکر کردن زیاد 
به همان موضوع، نتیجه ای معکوس را برای شما ایجاد کرده و نتوانستید آن مشکل را 

حل و یا مدیریت کنید؟
- آیا تمام دوستان نزدیکی که می توانند در مورد موضوعی به شما کمک کنند را در 

ذهن خود به صف کردید؟ آیا از آنها کمک خواسته اید؟
- آیا تمام دوستان شما به شما می گویند که فکر و خیالی که دارید بی مورد است؟ آیا 

دوستانتان شما را به خاطر افکار بی مورد و پوچی که دارید، دست انداخته اند؟
 اگر احساس می کنید خصوصیاتی که در بالا ذکر کردیم را در خود می بینید، نکات زیر 

به شما کمک می کند با این مشکل خود کنار بیایید. 
1. از صبر کردن برای ایده آل هر چیز خودداری کنید. جاه  طلب بودن خیلی خوب است 
اما خواستن ایده آل غیر واقع بینانه و غیرعملی است. باید به دنبال پیشرفت مداوم باشید 

و برای دست یافتن به تغییرات مثبت تلاش کنید. 
2. فکر و خیال نکنید. روی فکر و خیال تکیه نکنید، برحسب واقعیات عمل کنید. 

3. فعال تر باشید. از تئوری بیرون بیایید و وارد عمل شوید. از همین الان! هر روز حداقل 
یک کار انجام دهید که شما را به هدفتان نزدیک تر کند. حتی اگر از آن واهمه دارید. اجازه 

ندهید ترس توانایی هایتان را پایین بیاورد یا بر زندگیتان حکومت کند. 
4. درست ترین سوال ها را از خودتان بپرسید. سوال هایی که شما را از نظر ذهنی در 
وضعیتی مثبت، عملی، کاربردی و متمرکز بر راه  حل قرار دهد. مشکل را درک کنید اما 

تمرکزتان بر راه  حل باشد. 
۵. یک مدیر داشته باشید )یک مربی، دوست، یکی از آشنایان و ...( که بازخورد مرتبط، 
خاص، معقول و غیراحساسی به شما بدهد. خودتان نمی توانید درمورد خودتان بیطرف 
باشید. این فرد باید کسی باشد که حرف هایی به شما بزند که باید بشنوید نه حرف هایی 

که دوست دارید بشنوید. 
۶. برای اینکه از متوسط به عالی تبدیل شوید، برنامه بریزید و کاملاً به آن پایبند شوید. 

رفتارهای عالی خود را پیدا کنید و به آنها متعهد بمانید. 
7. دست از توجیه کردن برای کارهایی که نمی کنید بردارید. صادقانه تلاش کنید که 

تلاش صادقانه بسیار موثر است. 
8. دفترچه ثبت موفقیت داشته باشید. نوشتن افکار، تصمیمات، رفتارها و نتایجی که 
به دست می آورید راهی عالی برای حفظ نگرش، ایجاد تمرکز و انگیزه است. همچنین راه 

خوبی است که بفهمید چه چیزی برای شما موثرتر است. 
۹. از افکارتان بیرون بیایید. جایی آرام و زیبا فرای افکارتان پیدا کنید. جایی که آرامش، 
امنیت، لذت و آزادی وجود داشته باشد. دست یافتن به این نیاز به تلاش و تمرین دارد اما 
با تمرین می توانید تقریباً در هر مکانی و هر زمانی اینکار را انجام دهید. تا زمانی که امتحان 
نکنیم نمی دانیم که دست از فکرکردن برداشتن چقدر سخت است. برای رفتن به فرای 
ذهنمان باید هرج  و  مرج ذهنمان را دور بریزیم. ذهن جای خسته  کننده  ای است و بعضی 

وقت ها لازم است که از آن به تعطیلات برویم. 
1۰. بعضی از افکاری که در ذهنتان می چرخد باید بیرون ریخته شود، بعضی از آنها گیر 

کرده  اند و می ترسند بیرون بیایند. 
به افکار ذهنتان مثل یک بلوک آپارتمان نگاه کنید. به طبقه دوم این آپارتمان نگاه کنید، 
همینطور که در راهرو راه می روید، از پشت در آپارتمان شماره 22 صدای پیرزن دیوانه 
می آید که، »اینطوری باید آنرا انجام می دادی دیوانه...!« کمی اینطرف تر، آپارتمان زن پر 
حرفی است که همیشه در خانه  اش را باز می گذارد و یکدفعه بیرون می پرد و حواستان 
را پرت می کند. انتهای راهرو مردی زندگی می کند که همیشه شما را می ترساند، »اگر 
می دیدی چقدر احمق به نظر می رسیدی دیگر هیچوقت آنکار را انجام نمی دادی«. این 
آدم ها درواقع آن افکاری هستند که میل و انگیزه شما را با احساس گناه و اضطراب از 

بین می برند. 
شناسایی این افکار خیلی ساده است، ساکنینی که خیلی وقت است اجاره خانه  شان را 
نپرداخته  اند و هیچ منفعتی برای شما ندارند و برای بقیه ساکنین خوب آپارتمان هم ایجاد 
مشکل می کنند و باید سریعاً آنها را بیرون بیندازید. همین الان شروع کنید. آزاردهنده  ترین 
ساکنین آپارتمان را شناسایی کنید و حکم تخلیه  شان را تحویلشان دهید. اگر همکاری 
نکردند، گوششان را بگیرید و به زور بیرونشان کنید. این ساکنین خیلی وقت است که آنجا 
مانده اند و می دانند که چطور می توانند فریبتان دهند. اما شما تسلیم نشوید. یادتان باشد 

ساکنین عالی دیگری دارید که باید به آنها رسیدگی کنید. 
بیرون انداختن این ساکنین جا را برای آوردن ساکنین بهتر باز می کند. این آپارتمان را 
از آنِ خودتان کنید. آن را دوباره به زندگی برگردانید. دکوراسیون آن را عوض کنید، حتی 
می توانید برایش استخر هم درست کنید. این آپارتمان مال شماست و این شما هستید که 

تصمیم می گیرید چطور آن را بازسازی کنید. 

سند  نویس  پیش  تخصصی  کارگروه های  دبیر 
 40 تا   30 وقوع  کننده  نگران  آمار  از  ازدواج  ملی 
درصد طلاق ها به دلیل انتخاب نامناسب داده است. 
بتواند  که  مراکزی  اندازی  راه  معتقدند  کارشناسان 
با ارائه آموزش های لازم به دختران و پسران جوان 
در انتخاب همسر مناسب کمک کند در کاهش روند 
فعلی افزایش طلاق تاثیرگذاراست. در این میان اقدام 
اندازی  راه  و  ساماندهی  برای  جوانان  وزارت  جدید 
مراکز مشاوره تخصصی ازدواج و خانواده گامی رو به 
جلو برای متمرکز و تخصصی شدن خدمات مشاوره در 

کلینیکهای ازدواج است.
خانواده یکی ازمهمترین نهادها در هر نظام اجتماعی است 
که نه تنها دوام و قوام آن می تواند مانع از بروز بسیاری از 
آسیب ها در جامعه به ویژه در میان قشر جوان شود، بلکه 
خانواده موفق در کنار آرامشی که به افراد می دهد نسلی 
سازنده برای جامعه آینده تربیت خواهد کرد نتیجه این 
امر پیشرفت یک کشور خواهد بود. در این میان اما شاید 
مهمترین نکته چگونگی تشکیل خانواده موفق و دوام آن 
باشد. اینکه چگونه می توان شریک مناسبی برای گذر از راه پر 
پیچ و خم زندگی یافت و در طوفان ها و مشکلاتی که فرا روی 
همه ما قرار دارد به سلامت به سرمنزل مقصود رسید، گره ای 
است که می تواند به کمک مشاوران و متخصصان باز شود. در 
حال حاضر ما شاهد افزایش مراکز مشاوره در کشور و اقبال 
زوج های جوان به این کلینیک ها هستیم.با این وجود اما گاهی 
اوقات پیش می آید که این مراکز نمی توانند خدمات تخصصی 

مناسبی را در اختیار مراجعان خود قرار دهند.
موضوعی که موجب شد تا با  این هدف وحدت رویه در 
برنامه های مراکز مشاوره ازدواج و تحکیم خانواده کشور ایجاد 
شود، همچنین در حیطه های فکری، مدیریتی و برنامه ریزی 
در خصوص وضعیت این کلینیک ها مدیریت و ساماندهی 
صورت بگیرد، معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان 
اقدام به تدوین و امضای تفاهم نامه ای برای ساماندهی مراکز 
مشاوره تخصصی ازدواج و خانواده با همکاری سازمان نظام 

روانشناسی و مشاوره کشور کند.
البته در این میان بهبود کیفیت عرضه خدمات مراکز 
جوانان  خانواده ها،  استفاده  برای  خانواده  و  ازدواج  مشاوره 
تخصصی  علمی و  سطح  ارتقاء  کنار   در  جامعه  عموم  و 
روان شناسان و مشاوران نیز از دیگر اهدافی بود که مورد 
نظر قرار داشت. ضمن اینکه همکاری برای رفع خلاءهای 
قانونی و تدوین پیشنهادهای مرتبط برای تصویب در هیأت 
دولت، مجلس شورای اسلامی یا شورای انقلاب فرهنگی از 

دیگرمواردی است که به آن پرداخته شد.
براین اساس وزارت ورزش و جوانان موظف شد مشخصات 
مراکز مشاوره دارای مجوز از سازمان ملی جوانان سابق را 
همراه با سابقه فعالیت آنها به سازمان نظام روان شناسی و 
مشاوره اعلام کند تا پروانه و صلاحیت این مراکز از سوی 
سازمان نظام مورد بررسی قرار گرفته و مجوز فعالیت آنها 

صادر شود.
در این میان این امکان نیز برای مراکزی که از سازمان 
نظام روان شناسی و مشاوره مجوز فعالیت دریافت کرده اند 
فراهم شد که در صورت تمایل در دورهَ آموزشی و کارآموزی 
تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده شرکت کنند که توسط 
برگزار می شود.  وزارتخانه  امور جوانان  معاونت ساماندهی 
سرانجام در ششمین روز از آخرین ماه سال ۹2 این تفاهم 
نامه  در یک مقدمه و 7 ماده و یک تبصره در 2 نسخه  تدوین 
و به امضاء محمود گلزاری، معاون ساماندهی امور جوانان 
وزارت ورزش و جوانان و عباسعلی الهیاری، رئیس سازمان 
نظام روان شناسی و مشاوره کشور رسید تا به مدت 4 سال 
قابل اجرا باشد. این را هم بگویم که  در صورت توافق دو 
طرف  تصمیم گرفتند که در انتهای این مدت نیز تفاهم نامه 

را تمدید کنند.
نظارت بر مراکز اصلی مهم 

برای ارائه مشاوره های سازنده
اما درباره اینکه این تفاهم نامه و چگونه می تواند از مشکلات 
جامعه در زمینه خانواده و زوج ها باز کنند به عبارتی چه ضروتی 
موجب شد تا متولیان معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان  
چنین تدبیری را در دستر کار خود قرار دهند، موضوعی 
است که  محمد رضا کمن، مسئول کارگروه های تخصصی 
پیش نویس سند ملی ازدواج  به آن اینگونه اشاره می کند، 
اینکه دلیل حدود 3۰ تا 4۰ درصد آمار مربوط به طلاق و 
آشفتگی خانواده ها،  انتخاب نامناسب است که رقم قابل 
توجهی را شامل می شود. بنابراین راه اندازی چنین مراکزی 
می تواند با ارائه آموزش های لازم به دختران و پسران جوان 
برای انتخاب همسر مناسب همچنین آموزش مهارت هایی که 
در طول زندگی قادر است به دوام آن کمک کند تا این رقم ار 
آمار موجود در زمینه جدایی و طلاق های عاطفی کسر شود. 
رقمی که قابل توجه است.  نکته ای که شاید یکی از مهمترین 
دلایلی بوده اصلی ترین متولیان امور جوانان در جامعه به این 
نتیجه برسند تا با همکاری سایر سازمان ها و نهاد های ذی 
ربط در این زمینه گام های موثری بردارند. با این وجود  بهمن 
بهمنی، مدیرکل دفتر برنامه ریزی ازدواج و تعالی خانواده 
معتقد است که در حال حاضر این خدمات در کلینیک های 
مشاوره خانواده در حال انجام است، اما این خدمات نظارت 
شده نیست و در برخی از موارد هم ممکن است مشاوره هایی 

به افراد داده شود که به خانواده هاآسیب برساند.
افزایش آمار تقاضای مشاوره طی چند سال اخیر

واقعیت این است که اگر بخواهیم جوانان را به ازدواج و 
فرزندآوری ترغیب کنیم باید مشکلات پیشِ روی این افراد 
را برطرف کنیم. موضوعی که  پیش از این نیز معاون امور 
ساماندهی وزارت ورزش و جوانان نیز پیش از این به آن اشاره 
کرده است. اینکه برخی از جوانان نسبت به ازدواج بی انگیزه اند 
دو دلیل پررنگتر نسبت به سایر دلایل دارد. نخست معیشت  
و شاید مهمتر از آن نیافتن همسر مناسب است که موضوع 
معیشتی را می توان با ایجاد فرصت های شغلی برای این قشر تا 

حد زیادی بر طرف کرد اما یافتن همسری که یک عمر همراه 
و همدم فرد باشد موضوعی است که نیاز به تعمق بیشتر دارد. 
بنابراین همانطور که بهمنی  توضیح می دهد این موارد زمینه 
ای برای ایجاد مراکز مشاوره تخصصی ازدواج و خانواده شد تا 
خدمات متمرکز لازم را برای انجام مشاوره های پیش از ازدواج 
به مراجعات ارائه دهند، تا آنها  بتوانند با بررسی اصولی شرایط 
متوجه این نکته شوند که آیا شاخص ها و الزامات لازم برای 
شروع یک زندگی خانوادگی خوب و پایدار را دارند یا باید خیر.

این در حالی است که بر اساس اظهارات کمن تقاضای 
مشاوره ازدواج طی چند سال اخیر به شدت افزایش پیدا کرده 
است، اما متاسفانه اگر چه مشاوران موجود عملکرد خوبی در 
مجموع داشته اند، اما چون مبنای کارشان چندان پژوهش 
محور نبوده و گاهی حتی براساس تجارب و سلایق شخصی 
در این زمینه عمل شده است همیشه  نتیجه مورد انتظار 
حاصل نشده است. به عبارتی اگر تقاضا در این خصوص وجود 
داشته  باشد اما خدمات درست مشاوره ی انجام نشود این 
خدمات و مشاوره ها قادر نخواهند بود تا آشفتگی و از هم 
پاشیدگی خانواده ها را کاهش دهند که علت آن انتخاب 
نامناسب است . به این ترتیب با وجود مراکز متعدد در عمل 

این اتفاق در مورادی نمی افتد.
وظیفه حاکمیت مشاوره برای همسرگزینی است

بر این اساس می توان اینگونه عنوان کرد که مشاوره برای 
انتخاب همسر امری اساسی است و بسیاری از مشاوره ها در 
انتخاب همسر نقش بسزایی دارند به عبارتی در حقیقت 
وظیفه حاکمیت مشاوره برای همسرگزینی است تا به ازدواج 
مجردها و دوام خانواده ها کمک شود.در این میان اما آموزش 
همسران امر دیگری است که باید به آن توجه کنیم و بعد از 
این مرحله مشاوره بعد از ازدواج باید مد نظر قرار گیرد چرا 
که ممکن است بین زوج اختلافی پیش بیاید که این مشاوره 
می تواند در کاهش این امر مؤثر و آن را مدیریت کند. موضوعی 
که  موجب شد تا دکتر محمود گلزاری معاون ساماندهی امور 
جوانان اعلام کند با مشورت ها و اقدامات پیشِ رو، تا پایان 
تدوین  را  ازدواج  ملی مشاوره های  شهریورماه سند جامع 
خواهیم شد تا در کل ایران هر فردی بدون کار کارشناسی 
به جوانان برای ازدواج مشاوره ندهد؛ مراکز مشاوره ای که 
حاضر به اجرای چنین سندی باشند و صلاحیت تخصصی 
داشته باشند از نظر معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان 
همچنین سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور مورد تایید 

خواهند بود.
براین اساس همانطور که مسئول کارگروه های تخصصی 
پیش نویس سند ملی ازدواج بیان می کند سند ملی در یک 
روند علمی و پژوهشی درحال آماده سازی است و بعد از اتمام 
آن با توجه به آن عملکرد مراکز مشاوره تحت ازدواج و خانواده 
یکدست سازی خواهد شد.در حال حاضر نیز کارگروه های 
مختلف در حوزه های مرتبط در بجث تدوین این سند کار 
می کنند تا پیش نویسی آماده و در گروه های متمرکز به 
صورت کارگاهی توسط 1۰۰ کارشناس از کل کشور مورد 
بررسی قرار گیرد. البته کمن بر این نکته نیز تاکید می کند 
که با توجه به اینکه این کار اقدامی جدید و برای نخستین 
باز در حال انجام است حجیم و سنگین بوده و کارگروه های 
مختلفی روی آن کار می کنند تا در نخستین فرصت آماده 

شود.
افتتاح 33 مرکز تخصصی ازدواج در کشور

سخن دیگر اینکه این تفاهمنامه از ابتدای مهرماه شکل 
راه  آن  کلینیکهای  نخستین  و  می گیرد  خود  به  اجرایی 
اندازی خواهد شد.به عبارتی مهرماه امسال همزمان با هفته 
ازدواج سه کلینیک ها در تهران یک مرکز در هر استان آغاز 
به کار خواهند کرد و کلینک هایی که در حال حاضر در این 
زمینه فعالیت می کنند می توانند با مراجعه به سازمان نظام 
روانشناسی و مشاور مجوز فعالیت در این زمینه را دریافت 
کنند. مواردی که بهمنی به آن اشاره می کند. بنابراین امید 
می رود با اتخاذ چنین تدابیر به زودی شاهد کاهش آشفتگی ها 
خانوادگی، جدایی زوج ها باشیم. زیرا که این مراکز در قالب 
تخصصی به طور قطع نقش مهمی در کاهش آمار انواع طلاق 

در جامعه خواهند داشت.

برنج جان  با قرص  اثر مسمومیت  بر  نفر  روزانه دو 
خود را از دست می دهند. مرگ خاموشی که آمار آن 
طی سال های اخیر روند افزایشی داشته است. اغلب 
قربانیان قصد خودکشی نداشته اند اما پا در مسیری یک 
طرفه گذاشته اند که هیچ راه بازگشتی در آن نیست. 
عطاری ها هم به راحتی این قرص ممنوع را می فروشند 

و نظارت و برخورد با آنها تعطیل است.
قرص برنج که به نام فسفید آلومینیوم نیز شناخته می شود 
قرصی است که یک عدد آن قادر است هزاران شته را از بین 
ببرد. این قرص از خود گاز فسفید تولید می کند و از آن 
برای جلوگیری از آفت زدگی برنج در انبار استفاده می شود. 
مسمومیت با این قرص هم از راه استنشاق، هم از راه تماس 
پوستی و هم به صورت خوراکی اتفاق می افتد. مصرف خوراکی 
نفس،  تنگی  اسهال،  استفراغ،   ، معده  درد  تهوع،  باعث  آن 
احساس سرما، عطش ، سر درد، تشنج و کما می شود. اگر 
در فضاي مناسبي حدودppm 3- ۵ فسفین آزاد شود قابل 
استشمام خواهد بود که بویي بسیار نامطبوع همچون ماهي 
گندیده دارد. اگر میزان گاز متصاعد شده به حدود ۵۰ تا 1۰۰ 

ppm برسد استشمام آن هم خطرآفرین مي شود.
وقتي انسان این قرص را مي خورد در محیط معده که رطوبت 
و اسید معده وجود دارد، قرص به سرعت تصعید شده و گاز 
فسفین آزاد مي کند که از طریق سلول ها جذب مي شود و به 
سلول هاي قلبي، ریوي و انتهاي عروق سرخرگي) سرخرگ هاي 
ریز( آسیب وارد مي کند و به سرعت انسان را دچار اختلالات 
کبدي، کلیوي، تنفسي، شوک، نارسایي قلبي و افت شدید فشار 

و کما مي کند.
افزایش 6 درصدی قربانیان

بر اساس آمار پزشکی قانونی در چهار ماهه نخست امسال 
23۹ نفر بر اثر مسمومیت قرص برنج در کشور جان خود را 
از دست دادند. این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 
که تعداد متوفیات قرص برنج 224 نفر بود،  ۶.7 درصد افزایش 

یافته است.
از کل متوفیات قرص برنج در چهار ماهه امسال 14۰ نفر مرد 
و ۹۹ زن بودند این در حالي است که تعداد مردان فوت شده 
بر اثر مسمومیت قرص برنج در مدت مشابه سال قبل 12۹ نفر 
و تعداد زنان ۹۵ نفر بوده است. بر اساس این گزارش در چهار 
ماهه ابتدایي سال جاري بیشترین تلفات ناشي از مسمومیت با 

قرص برنج به ترتیب با ۹۹ نفر در استان تهران، 33 نفر در استان 
مازندران، 2۹ نفر در استان گیلان و 13 نفر در استان لرستان 
گزارش شده است. در این گزارش آمده است، در این مدت 
مرگ ناشي از مسمویت در بسیاري از استان ها کمتر از 1۰ نفر 

و در هشت استان صفر گزارش شده است.
مرگ هزار و 909 نفر در پنج سال

طی سال های 1387 تا 13۹۰ در ایران هزار و 311 نفر به 
علت مسمومیت با قرص برنج کشته شدند که از این تعداد ۶۹۶ 
نفر مرد و ۶1۵ نفر زن بودند. حال با احتساب آمار سال ۹1 
تعداد قربانیان این قرص طی پنج سال گذشته به هزار و ۹۰۹ 

نفر قربانی این قرص شده اند.
مسمومیت با این قرص بیشتر در رده سنی 4۰-2۰ سال 
بوده و بیشتر آنها به قصد خودکشی بوده است. آمار چهار سال 
اخیر )1387 تا 13۹۰( نشان می دهد مرگ با قرص برنج رو 
به افزایش است. این رقم از 214 نفر )1۰۵ نفر زن/ 1۰۹ نفر 
مرد( در سال 1387 به 228 نفر )1۰4 نفر زن/ 124 نفر مرد( 
در سال 1388 و در سال 138۹ با رشدی 78.1 درصدی به 
4۰۶ نفر )2۰2 نفر زن/ 2۰4 نفر مرد( رسید، تا اینکه باز در سال 
13۹۰ این رشد با شیب 14 درصد همچنان ادامه یافت تا این 
قرص بلای جان 4۶3 نفر )2۰4 نفر زن/ 2۵۹ نفر مرد( نفر شود.

جعفری-  غلامعلی  دکتر  ساعت  از 24  کمتر  در  مرگ 
متخصص سم شناسی- در این باره گفت: سم قرص برنج سمی 
است که بر روی سلولها تاثیر بدی می گذارد و تنفس سلولی را 
از بین می برد و باعث آسیب جدی به اعضا و ارگانهای دیگر بدن 
مثل کلیه ها و قلب می شود. مرگ با قرص برنج مرگ بسیار 
دردناکی است و فرد عطش زیادی به آب دارد. در این مرگ فرد 
تا زمانی که زنده است هوشیار و بیدار بوده و سوزش بدی در 
بدن خود احساس می کند. بر اساس علامت های بالینی فرد 
دچار خستگی و کمبود اکسیژن می شود. بطوریکه بدنش رو به 
کبودی رفته و دچار خفگی سلولی خواهد شد. این روند روندی 
غیر قابل برگشت است و مسمومیت با قرص برنج برابر با مرگ 
است. وی در مورد زمان مسمومیت و مرگ بر اثر مصرف این 
قرص گفت: معمولا افراد زیر 24 ساعت فوت می کنند که زمان 
مرگ بستگی به ایرانی یا خارجی بودن قرص، تاریخ مصرف، 

میزان مقاومت فرد و تعداد آن دارد.
این متخصص ادامه داد: متاسفانه برخی عطاری ها به راحتی 
این قرص را در اختیار مشتریان خود قرار می دهند. در یکی از 

موارد نادر زنی پس از مسمویت با قرص برنج زنده ماند. او بعد 
از بازگشت به زندگی اظهار داشت: برای گرفتن قرص برنج به 
عطاری رفتم که او پس از مشاهده اصرارهایم چند قرص به من 
داد. یکی دیگر از بیماران می گفت به عطاری رفته و ادعا کردم 
برای خودکشی قرص برنج می خواهم که او محل دیگری را به 
من معرفی کرد و گفت در آنجا قرص های برنج قویتری می توانم 

پیدا کنم تا راحت تر بمیرم.
 می خواهم زنده بمانم

اغلب قربانیان قرص برنج افرادی هستند که از مرگ آور بودن 
این قرص خبری نداشتند و تنها برای تهدید اعضای خانواده 
اقدام به خوردن این قرص کرده اند. این افراد پس از انتقال به 
بیمارستان از پزشکان می خواهند که آنها را نجات دهند اما پا 

در مسیری گذاشته اند که هیچ راه بازگشتی در آن نیست.
کافیست سری به بیمارستان لقمان بزنید با بیمارانی رو به رو 
می شوید که التماس می کنند پزشکان نجاتشان دهند. یکی 
از قربانیان زن 3۵ ساله ای به نام لیلا بود که در بیمارستانی در 
شرق تهران جان خود را از دست داد. پزشکان اورژانس پس از 
معاینات اولیه او ، متوجه مسمومیت زن جوان با قرص برنج 
شدند. بلافاصله کد بیمار بد حال در بیمارستان اعلام شد. 
پزشک مسمومیت همراه کادر درمانی بخش مراقبت های ویژه 
بیمارستان خود را بالای سر زن جوان رساندند. همان معاینه 
اولیه کافی بود تا تیم پزشکی متوجه شوند شمارش معکوس 
بخش  به  سریع  است.لیلا  شده  آغاز  جوان  زن  مرگ  برای 
مراقبت های ویزه بیمارستان منتقل شد. او باورش نمی شد که تا 
ساعتی دیگر می میرد. حالش زیاد بد نبود فقط کمی معده اش 
می سوخت و احساس تشنگی می کرد. آب می خواست اما 
پزشک معالج خوردن آب را برای او ممنوع کرده بود. صدای 
شیون لیلا بخش آی سی یو را پر کرده بود . " من نمی خواهم 
بمیرم. یکی کمکم کند. دو سال قبل از شوهرم جدا شدم و او 
حضانت دو کودک خردسالم را بر عهده گرفت. در این مدت 
خیلی سختی کشیدیم. برای اینکه همسرم را راضی کنم تا 
حضانت بچه ها را به من بسپارد تصمیم به خودکشی نمایشی 
گرفتم. به همین خاطر از عطاری قرص برنج خریدم و فقط یک 
قرص خوردم. نمی دانستم یک قرص هم باعث مرگ می شود. 
" دفتر زندگی لیلا سه ساعت بعد از خوردن قرص برای همیشه 

بسته شد.
شاهد مرگ تلخ یک خانواده بودم

مسمومین  مرکز  کودکان  بخش  رئیس  فلاح  آذر  دکتر 
بیمارستان لقمان در این باره می گوید: خوشبختانه میزان 
این قرص در سال هاي اخیر در کشور کمتر شده است. راه 
پیشگیري از مسمومیت با قرص برنج جمع آوري آن از بازار 
و نیز داروخانه ها است. وي درخصوص کشنده بودن این ماده 
گفت شاهد مرگ خانواده اي بوده است که این قرص را روي 
برنج خود گذاشته و همه با هم فوت کرده بودند! رئیس بخش 
کودکان مرکز مسمومین لقمان، مسمومیت با این قرص را 
یکي از مسمومیت هاي بسیار خطرناک عنوان کرد؛ به طوري 
که هنگامي که بیمار به پزشک مراجعه مي کند، کار چنداني 

نمي توان براي او انجام داد.
پلیس و وزارت بهداشت وارد عمل شوند

قرص برنج همچنان در کشور قربانی می گیرد و هر سال آمار 
قربانیان افزایش پیدا می کند. عطاری ها در حالی که فروش این 
قرص ممنوع است ، به راحتی اقدام به فروش آن می کنند و 

این قرص مرگبار در دسترس است.
به نظر می رسد در این زمینه مسوولان وزارت بهداشت 
و نیروی انتظامی باید اقدام جدی انجام دهند و برخورد با 
متخلفان را جدی تر دنبال کنند.جمع آوری قرص های برنج و 
در دسترس نبودن این قرص می تواند، نقش مهمی در کاهش 

آمار قربانیان داشته باشد.

آگهی مزایده اموال غیز منقول ) اسناد رهنی(
آگهی مزایده پلاک ثبتی 1۵7۹/17/24۶  اصلی واقع در بخش یک قم مربوط 

به کلاسه ۹1۰۰4۰3۰۰11۰۰214
به موجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی ۹1۰۰214 ، له: بانک تجارت ،  و علیه 
: آقای حسین آزمون و غیره مستند سند رهنی شماره  13۹۰/۰3/21-7۶۶31  
دفتر خانه اسناد رسمی شماره 14 قم ، ششدانگ پلاک ثبتی 17/24۶/ 1۵7۹ 
اصلی در صفحه ۵33 دفتر 1۶2 شماره ثبت 27841 اصلی واقع بخش 2 ثبت قم : 
واقع درمیدان سعیدی ـ خیابان فرهنگ ـ نبش کوچه شماره 2 ـ پلاک 2۰ متعلق 

به آقای محمد مه پور از  طریق مزایده به فروش میرسد :
حدود و مشخصات مورد مزایده:

شمالا : بطول 21/۰7 متر دیواریست به پلاک 247 فرعی 
شرقا : بطول 1۰/4۰ متر پی دیوار  اشتراکی  با زمین 1۵ فرعی 

جنوبا :  بطول  21/2۰ متر دیواریست به شارع 4 متری احداث شده از زمین 
1۵7۹

غربا : بطول 1۰/4۰ متر دیواریست به خیابان 1۰ متری احداثی
حقوق ارتفاقی ندارد.

مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر  کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح 
اعلام می گردد: 

1-  عرصه به مساحت 22۰  متر مربع از قرار هر متر مربع به مبلغ ۰۰۰ 
/28/۰۰۰   ریال ، جمعا به مبلغ ۶/1۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

2- اعیانی طبقه زیرزمین به مساحت 173 متر مربع  از قرار هر متر مربع به مبلغ 
3/8۵۰/۰۰۰ ریال،  جمعا به مبلغ ۶۶۶/۰۵۰/۰۰۰ ریال 

3- اعیانی طبقه همکف به مساحت 1۶7 متر مربع از  قرار هر مترمربع به مبلغ 
4/4۰۰/۰۰۰ ریال ، جمعا به مبلغ 734/8۰۰/۰۰۰  ریال 

مبلغ  به  متر  قرار هر  از  مربع  متر  به مساحت 13۶  اول  اعیانی  طبقه   -4
۶/۰۵۰/۰۰۰ ریال، جمعا به مبلغ 822/8۰۰/۰۰۰  ریال 

۵- امتیاز آب و برق و گاز   جمعا به مبلغ 2۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۶- حیاط سازی   جمعا به مبلغ 44/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

7- بنای  پارکینگ به مساحت 1۶/۵۰ متر مربع به مبلغ 3/3۰۰/۰۰۰  ریال   
جمعا به مبلغ ۵4/4۵۰/۰۰۰ ریال 

کل  ارزش ملک  به مبلغ 8/۵۰7/1۰۰/۰۰۰ ریال) به حروف هشت میلیارد و 
پانصدو هفت میلیون و یکصد هزار ریال ( ارزیابی گردیده است .

الی 12 روز دوشنبه مورخه 13۹3/۰۶/31  از ساعت ۹ صبح  مزایده مذکور 
در اجرای ثبت قم واقع درخیابان ساحلی انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 
8/۵۰7/1۰۰/۰۰۰ ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج و 
نیمعشردولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود درضمن بدهی 
های ملک اعم ازمالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده باشد یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 
خواهد بود خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت درمزایده به 
حساب این اداره واریز ویا به موجب چک رمزدار ارائه نمایند و درصورت توافق 
بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی با 
بستانکار یا بدهکار اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی 
غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می 
شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد و سند انتقال 

اجرائی منوط به ارائه مفاصا حساب از دارائی و شهرداری می باشد .
مهدی  روز خوش ـ مسئول واحد اجرای ثبت قم 
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ایمان: سخنگوی دولت با یادآوری دیدار هفته گذشته 
هیات وزیران با رهبر معظم انقلاب اسلامی گفت: رییس 
این  اجرای  پیگیری  مامور  را  خود  اول  معاون  جمهوری، 

منویات در همه دستگاه های اجرایی کرد.
»محمد باقر نوبخت« روز چهارشنبه پس از پایان جلسه هیات 
دولت در نشست خبری به همراه »محمود گودرزی« وزیر ورزش و 
جوانان و »عبدالرضا رحمانی فضلی« وزیر کشور، افزود: هیات دولت 
مراتب تشکر خود را از حمایت های رهبر معظم انقلاب اسلامی اعلام 
می کند و از نکاتی که در رهنمودهای ایشان بود، قطعا به نحو شایسته 

برخوردار خواهیم بود.
برای  امروز ریییس جمهوری  اظهار داشت:  سخنگوی دولت 
اجرایی شدن رهنمودهای رهبر معظم انقلاب، همه دستگاه های 
اجرایی و وزارتخانه ها را موظف کردند که هر کدام به اقتضای موضوع، 
برای اجرای آن رهنمودها، برنامه ریزی و به سرعت زمینه عملیاتی 

شدن آن را فراهم کنند.
نوبخت ادامه داد: آقای دکتر روحانی در جلسه امروز دولت از 
معاون اول خود خواستند که موضوع را تحت نظر داشته باشد و 
گزارش های اجرای این منویات و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب را 

به هیات وزیران و دفتر مقام معظم رهبری منعکس کنند.
وی اضافه کرد: قطعا سال دوم فعالیت هایمان با حمایت های 
ارزشمند و تاییدی که ایشان)رهبر معظم انقلاب اسلامی( نسبت به 
فعالیت های اثر بخش دولت داشتند با دستمایه بیشتر ادامه خواهد 

یافت و امیدواریم خدمات بیشتری به مردم ارایه شود.
سخنگوی دولت گفت: امیدواریم بتوانیم پایان سال بعد، زمینه 

رضایت مردم و رهبر معظم انقلاب را بیشتر از امسال فراهم کنیم.
وی با اشاره به اینکه در جلسه امروز هیات دولت گزارشی از 
وضعیت اجتماعی کشور توسط وزیر کشور و همکارانش ارایه شد، 
گفت: با توجه به ضرورت توانبخشی بین مناطق مختلف کشور به 
ویژه در برنامه ششم، تحلیل خوب و پیشنهادات اثربخشی ارایه شد؛ 
قرار شد ضمن دنبال کردن این موضوع در برنامه ششم، در جهت 

ایجاد توازن هر چه بیشتر بین مناطق مختلف کشور اقدام شود.
نوبخت اضافه کرد: همچنین با توجه به سیاست های اقتصاد 
مقاومتی، بر توسعه صادرات به ویژه به کشورهای منطقه و همسایه، 

تاکید شد.
به گفته وی، امروز بخشی از فعالیت های هیات وزیران و تصمیم 
گیری بر چگونگی توسعه روابط با کشورهای همسایه و آسیای میانه 

و تسهیل صادرات بیشتر به این کشورها متمرکز بود.
سخنگوی دولت اضافه کرد: ظرفیت صادرات ایران ایجاب می کند 

که صادرات گسترده به کشورهای همسایه داشته باشیم.

توجه برخی رسانه ها به آثار کذب 
بعضی مطالب منتشر شده

معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی رییس جمهوری در بخش 
دیگری از سخنان خود ضمن تاکید بر انعکاس صحیح اخبار دولت 
توسط رسانه ها اظهار داشت: به دلیل این همکاری از شما قدردانی 
می کنم اما در برخی موارد دولت از برخی رسانه ها گله مند است 
که به آثار کذب و بی پایه ای که متاسفانه منتشر می کنند بی توجه 

هستند .

نرخ ارز آزاد باید به نرخ مبادله ای نزدیک شود
نوبخت ادامه داد: هفته گذشته یک حرف بی اساس و سراسر 
دروغ در مورد نرخ ارز در آینده اعلام شد که دولت ضمن تکذیب 
قوی این حرف بی پایه و نادرست، مجددا بر ثبات بازار ارز و تثبیت 

نرخ فعلی ارز تاکید می کند.
این است که به تدریج سیاست  اینکه تلاشمان  بیان  با  وی 
یکسان سازی نرخ ارز را اجرا کنیم، تصریح کرد: این سخن به معنای 
آن است که باید نرخ ارز در بازار آزاد به نرخ مبادله ای در بانک مرکزی 

نزدیک شود.
سخنگوی دولت ادامه داد: تاکید می کنم به هیچ وجه بانک 
مرکزی در یکسان سازی نرخ ارز به دنبال رساندن نرخ مبادله ای به 
بازار آزاد نیست و منفعلانه عمل نخواهد کرد بلکه بازار باید خود را با 

واقعیت های نظام ارزی کشور تنظیم کند.
و  صادرکنندگان  تشویق  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  نوبخت 
تولید کنندگان در لایحه خروج از رکود گفت: در بحث تشویق 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان اصلاحاتی در این بودجه مدنظر بوده 

است که انجام خواهد شد.
وی همچنین در مورد طرح مهرآفرین و استخدام های انجام 
شده گفت: قبلا عده ای خارج از حوزه تخصصی استخدام شدند، این 
موضوع همچون بسیاری از موارد دیگر میراثی است که از گذشته به 

ما رسیده است و مجبوریم در آینده آن را ساماندهی کنیم.

معرفی فرهادی برای وزارت علوم
گمانه زنی رسانه ها است

سخنگوی دولت همچنین در مورد معرفی وزیر علوم و زمان آن 
گفت: اکنون وزارت علوم با سرپرست اداره می شود که آقای نجفی از 
افراد باسابقه در وزارت علوم و در گذشته وزیر علوم بوده است، مشکلی 
در این زمینه وجود ندارد بنابراین دولت طی مدت قانونی تعیین شده 

فردی را به عنوان وزیر پیشنهادی معرفی خواهد کرد.
وی همچنین در رابطه با معرفی آقای فرهادی برای وزارت علوم 
گفت: اینها گمانه زنی هایی است که از سوی رسانه ها مطرح می شود 

و در مورد وزارت علوم بموقع اطلاع رسانی انجام می دهیم.

انجام یا انجام نشدن سفر رییس جمهوری 
مشکلی در مذاکرات به وجود نمی آورد

سخنگوی دولت در مورد سفر رییس جمهوری به نیویورک نیز 
گفت: هنوز باید برنامه ریزی های لازم را انجام بدهیم اما اینکه سفر 
رییس جمهور به نیویورک تاثیری در مذاکرات هسته ای خواهد 
داشت باید بگویم که تیم هسته ای وظیفه مذاکرات را بر عهده دارند 

و رییس جمهوری مذاکره نمی کند.
نوبخت اضافه کرد: رییس جمهوری سیاست ها و حمایت های 
لازم را به تیم هسته ای ابلاغ کرده است بنابراین انجام شدن یا نشدن 

سفر رییس جمهوری مشکلی در مذاکرات به وجود نخواهد آورد.

مساعدت به روسیه
وی همچنین در پاسخ به پرسش دیگری در رابطه با عبور از 
شرایط پیش آمده برای روسیه گفت: توسعه روابط با همسایگان 
اولویت است که روسیه نیز از این اولویت برخوردار است. در حال 
حاضر اتفاقی که برای تحریم روسیه پیش آمده است زمینه ای را 
فراهم می کند که جمهوری اسلامی ایران در این راستا هر نوع 

مساعدتی را نسبت به روسیه داشته باشد.
نوبخت در رابطه با تاثیر اجرای طرح خروج از رکود در بیکاری 
گفت: نام دیگر خروج از رکود افزایش اشتغال است؛ چرا که با افزایش 

تولید فرصت شغلی نیز ایجاد می شود.
سخنگوی دولت همچنین دررابطه با حضور هیات های تجاری 
خارجی در ایران گفت: این امر نشان می دهد که چه زمینه هایی در 
جمهوری اسلامی ایران برای روابط اقتصادی با دیگر کشورها وجود 

دارد که برای عملیاتی شدن آن باید مقدمات لازم انجام شود.
نوبخت همچنین در پاسخ به پرسشی در مورد رسیدگی به 
بورسیه تحصیلی دکترای برخی افراد گفت: ما نیز استقبال می کنیم 

که این موضوع مورد تحقیق قرار بگیرد.
سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به پرسشی در مورد اصل 
113 قانون اساسی و وظیفه رییس جمهوری یادآور شد: بر اساس 
اصل 113 قانون اساسی رییس جمهوری وظیفه تصدی قوه مجریه و 
اجرای قانون اساسی را بعد از رهبری به عنوان عالی ترین مقام رسمی 
کشور برعهده دارد که برای ایفای آن از همه ابزارها استفاده خواهد 
کرد چون دولت معتقد است برخی کاستِی های موجود به دلیل عدم 

اجرای کامل قانون اساسی است.
همچنین در پاسخ به سوالی درباره یارانه شیر گفت: سال گذشته 
بیش از 3۰۰ میلیارد تومان یارانه شیر پرداخت کردیم و امسال از 
درآمد حاصل از هدفمندی یارانه 48۰۰ میلیارد تومان برای طرح 
تحول سلامت در نظر گرفتیم و ۵2۰۰ میلیارد تومان را برای کمک 

به تولید اختصاص دادیم.
وی در عین حال اضافه کرد: البته به دنبال توزیع یارانه نقدی 
به واحدهای تولیدی نیستیم بلکه می خواهیم مابه التفاوت نرخ 

تسهیلات گران قیمت و ارزان قیمت را به آنها بدهیم.
نوبخت همچنین در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه دولت 
گذشته 74 هزار میلیارد تومان از بدهی های خود را از اجرای نرخ 
جدید تسعیر به بانک مرکزی پرداخت کرد که کاری غیر قانونی بود 
اما دولت فعلی هم در لایحه حمایت از دولت 4۰ هزار میلیارد تومان 
را از همین طریق پرداخت کرده است، توضیح شما چیست؟ گفت: 
آن زمان قانون حاکم بند ب ماده 2۶ قانون پولی بانکی بود. آنچه 
اتفاق افتاد مخالف قانون بود چرا که قانون می گفت منابع ناشی از 
نرخ تسعیر باید صرف بازپرداخت بدهی دولت به بانک مرکزی شود و 

بقیه آن به خزانه برگردد.
وی افزود: اتفاقی که در دولت گذشته افتاد مغایر این قانون بود 
بنابراین دستگاه های نظارتی بر این کار ایراد گرفتند که بعداً مجلس 

آن را اصلاح کرد.
وی ادامه داد: دولت هر کاری را بخواهد در راستای سیاست های 
مهار تورم، خروج از رکود و انضباط اقتصادی انجام دهد، حتماً با اجازه 

مجلس خواهد بود.
نوبخت اظهار داشت: اقدامی که در دولت گذشته انجام شد فراتر 
از قانون بود اما هر دولت می تواند سیاست هایی را که دارد اگر در 
چارچوب قانون مصرح نباشد پیشنهاد اصلاح را مطرح کند که دولت 
محترم قبلی این کار را انجام نداد و فراتر از قانون عمل کرد بنابراین از 

سوی مراجع قانونی و نظارتی مورد انتقاد قرار گرفت.
نوبخت ادامه داد: در آن زمان دولت می توانست طی لایحه ای 

پیشنهادی را به مجلس بدهد و آنچه را که می خواهد انجام دهد.
وی با اشاره به اینکه در دولت تدبیر و امید در صورتی که قانون 
ظرفیت لازم برای اجرای سیاست های ما را نداشته باشد از مجلس 

اجازه می گیریم گفت: لایحه ای که برای خروج از رکود به مجلس 
دادیم نشان می دهد که ما به اختیارات مجلس احترام می گذاریم و 

آنجا که لازم می دانیم اجازه خواهیم گرفت.
سخنگوی دولت همچنین با اشاره به اهمیت توجه دولت به 
حوزه فرهنگ گفت: این حرف درست است که ما در ارتباط با بحث 
فرهنگ باید توجه خاص داشته باشیم و برای مصوباتمان یک پیوست 
فرهنگی ایجاد کنیم. برای برنامه ششم که آغاز فعالیت های مختلفی 
که دولت در پنج سال 13۹۵ تا 13۹۹ انجام خواهد داد یک پیوست 

فرهنگی مناسبی را انجام می دهیم.
نوبخت همچنین در مورد معرفی سفیر در سازمان ملل گفت: 
درست است که ما در سازمان ملل سفیر نداریم اما نماینده داریم که 
وظایفش را انجام می دهد، پس ما همچنان بر حقوقمان پافشاری 
می کنیم و هرگاه الزامی بود تصمیم مقتضی با توجه به منافع ملی 

اتخاذ خواهد شد.

تمام تخلفات دولت گذشته مستندسازی شده است
وی همچنین در رابطه با بودجه 13۹4 گفت: بودجه ۹4 انضباطی 
تعیین خواهد شد که این بودجه عملیاتی بدون تبصره های تکراری 

خواهد بود.
نوبخت همچنین در مورد پیشنهاد پروتکل الحاقی برای ادامه روند 

مذاکرات گفت: اگر لازم باشد مراحل قانونی را طی خواهیم کرد.
سخنگوی دولت درباره سوالی مبنی بر رسیدگی به تخلفات دولت 
گذشته گفت: همه آنها مستندسازی شده؛ البته ما به دنبال تشویش 
اذهان عمومی نیستیم بلکه وظیفه و کار قانونی خودمان را انجام 
می دهیم اما درست نمی دانیم از تریبون هایی که در اختیار داریم 
علیه کسانی که تریبون ندارند استفاده کنیم اما اگر ضرورتی باشد 

مستندات را در مراجع قانونی علنی خواهیم کرد.
نوبخت در رابطه با اموال بلوکه شده در امارات گفت: این موضوع 
تنها مربوط به امارات نیست و برای استفاده از آن بخش از دارایی های 
ارزی مان که از بلوکه خارج شده است چند کشور مطرح هستند و 

طبیعی است که مذاکره ای بین ما و بانک های مطرح وجود دارد.
سخنگوی دولت توضیح داد: از زمانی که اموال از بلوکه خارج شود 
همه بانک ها می توانند مورد معامله ما باشند البته ما همه بانک ها 
را قبول نمی کنیم بلکه با بانکی کار خواهیم کرد که بتواند سازگار با 
سیاست های مورد نظر ما باشد؛ بنابراین وقفه ای که حاصل شد برای 

استفاده به نحو شایسته و مورد نظر ما از اموال آزاد شده بود.
نوبخت همچنین در مورد نحوه استخدام ها در دولت جدید گفت: 
ما هم منابع مالی و هم منابع انسانی را بررسی می کنیم و متناسب 
با نیازهایمان عمل خواهیم کرد؛ البته اکنون دستگاه اجرایی متورم از 

نیروهای انسانی است.

ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی با اعلام اینکه امروز نیروهای نظامی ما هم 
برای ایران و هم برای کشورهای منطقه امنیت ساز هستند، گفت: برای تامین امنیت 
منطقه نیازمند ورود دیگران نیستیم و کشورهای مسلمان می توانند این کار را انجام 

دهند.
علی لاریجانی صبح چهارشنبه در جمع نیروهای مسلح استان بوشهر با بیان تبریک به 
مناسبت دهه کرامت و میلاد امام رضا)ع( اظهار داشت: حضور در جمع نیروهای مسلح استان 

بوشهر که مرزدارانی غیور هستند برای من افتخار بزرگی است.
رئیس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: استان بوشهر همواره از نقاط حساس کشور بوده 

است و در دو قرن اخیر همیشه مورد توجه دیگران بوده است.
وی افزود: مجاهدت های بسیار زیادی برای صیانت از ایران صورت گرفته است که بخش 
زیادی از آن از بوشهر بوده است و مجاهدانی از این سرزمین از ایران و مرزهای کشور دفاع 
کرده اند و این یک سنت درخشان برای منطقه است که با روحیه مجاهدانه از ایران دفاع 

می کردند.
لاریجانی ادامه داد: امروز شما در چنین جایگاهی قرار دارید که با امکاناتی که در اختیار 

شما است می خواهید نقش بازدارنده داشته باشید و توانمندی ایران را نشان دهید.
وی افزود: با توجه به شرایط سخت آب و هوایی این منطقه، مجاهدت شما سخت تر 
است؛ هم به دلیل شغلتان و هم به دلیل وضعیت آب و هوایی استان بوشهر و ملت ایران نیز 

قدردان شما هستند.
غربی ها هم اذعان دارند که ایران نقطه اتکاء منطقه است

لاریجانی با بیان اینکه شرایط منطقه بسیار غبار آلود و پرمسئله است، بیان داشت: در 
اکثر کشورهای منطقه وضعیت پایدار نیست؛ در مصر و لیبی و سوریه و عراق وضعیت آنها 
مناسب نیست ولی در چنین شرایطی ایران از یک ثبات برخوردار است و این مهم با پایداری 

مرزداران ایجاد شده است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه گاهی غربی ها هم اذعان دارند که ایران نقطه 

اتکاء منطقه است، ادامه داد: ثمره حضور شما این است که ثبات و امنیت پایداری در ایران 
به وجود آمده است.

وی در ادامه به وضعیت اقتصادی کشور اشاره کرد و بیان داشت: امروز کشور ما نیازمند 
خیزش اقتصادی است از نظر تورم دارای مشکلاتی هستیم که دولت و مجلس وقت زیادی 

را صرف این کار می کنند.
لاریجانی به اهمیت تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و افزود: موضوعی که رهبر 
معظم انقلاب در مورد اقتصاد مقاومتی مطرح کرده اند بسیار مهم است و حرف ایشان این 

است که اقتصاد باید مبتنی بر تولید باشد.
توسعه اقتصادی نیازمند امنیت روانی و امنیت دفاعی است

وی تصریح کرد: برای اینکه سرمایه گذاری و اقتصاد در کشور توسعه پیدا کند نیازمند دو 
اصل مهم هستیم که شامل امنیت روانی و امنیت دفاعی است که امنیت روانی را رسانه ها 
و رجال سیاسی با آرام کردن فضا ایجاد می کنند و امنیت دفاعی را هم نیروهای مسلح ایجاد 
می کنند. لاریجانی با بیان اینکه باید مسائل منطقه را رصد کنیم، ادامه داد: کشورهای منطقه 
قدرت درگیری با ایران را ندارند چون برایشان بسیار پرهزینه است و حتی قدرت های بزرگ 
هم اگر توان داشتند تاکنون با ما درگیر شده بودند ولی چون برای آنها پرهزینه است توان 
حمله به ایران را نداشته اند. رئیس مجلس شورای اسلامی به توان ایران در بخش دفاعی 
اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: امروز نیروهای نظامی ما هم برای ایران و هم برای کشورهای 

منطقه امنیت ساز هستند.
نیروهای نظامی ما در مانورها رشد پیدا نکرده اند

وی تاکید کرد: ایران یک خط قرمز را برای خودش ترسیم کرده است که اگر این خط قرمز 
تهدید شود ایران وارد عمل خواهد شد. لاریجانی اضافه کرد: برای تامین امنیت منطقه نیازمند 
ورود دیگران نیستیم و کشورهای مسلمان می توانند این کار را انجام دهند. رئیس مجلس 
شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به توان کشور در بخش های مختلف، 

اذعان داشت: نیروهای نظامی ما در مانورها رشد پیدا نکرده اند و در جنگ رشد کرده اند.

ایمان: سرپرست وزارت علوم گفت: دانشگاه نباید میدان 
رقابت های سیاسی باشد و اصول و ارزش های دانشگاه که 
ناموس آموزش عالی هستند نباید تحت تاثیر مسائل سیاسی 

قرار گیرد.
محمدعلی نجفی  روز گذشته در اجلاس سراسری روسای 
دانشگاه ها در مشهد با تاکید بر این نکته که 33 سال پیش به 
دعوت یک روحانی گرانقدر باهنر، و حدود دو هفته قبل به دعوت 
یک روحانی بزرگوار دیگر این مسؤولیت را پذیرا شده، اظهار کرد: 
در فاصله زمانی بین پذیرش این دو مسئولیت، تغییر و تحولات 
بزرگی در مسائل مربوط به علوم، تحقیقات و فناوری رخ داده ولی 
بسیاری از خواسته ها و انتظارات اصلی حضرت امام )ره(، مقام معظم 
رهبری و نظام از دانشگاه به قوت خود باقی است. سرپرست وزارت 
علوم به چالش های فراروی آموزش عالی اشاره کرد و ارتقای کیفیت 
آموزش عالی را مهم ترین چالش آموزش عالی دانست و گفت: در 
سال های اخیر به دلایلی، شاهد سیطره کمیت بر تصمیمات، برنامه ها 
و فعالیت های آموزش عالی بودیم.وی گام برداشتن برای نظام جامع 
تضمین کیفیت آموزش عالی را وظیفه مدیران همه دانشگاه ها 

دانست و تاکید کرد: دانشگاه بدون کیفیت، نمی تواند مبدأ تحول 
و تولید علم در جامعه باشد و به رسالت های اصلی خود عمل کند. 

نجفی چالش دیگر را کارآمد کردن نظام آموزش عالی کشور 
مختلف  ابعاد  و  وجوه  دارای  کارآمدی  این  گفت:  و  کرد  عنوان 
»کاربست علم در جامعه« و »توانمندسازی خروجی های دانشگاه ها«، 
»پیوند بین دانشگاه با بخش های مختلف اجرایی و اقتصادی کشور« 
و »بین المللی کردن دانشگاه ها« است و عدم وجود پیوند عمیق میان 
دانشگاه با نیازهای امروز جامعه را از نقاط ضعف آموزش عالی دانست. 
اقتصاد و منابع مالی  را  نجفی سومین چالش آموزش عالی 
دانشگاه ها عنوان کرد و افزود: ما به یک استراتژی مالی کلی برای 
آموزش عالی کشور نیازمندیم و در عین حال نمی توان یک نسخه 

مالی برای همه دانشگاه ها تجویز کرد. 
وی »برندفروشی« در دانشگاه ها را مورد نکوهش قرار داد و تأکید 
کرد: اگر چه مجموعه منابع مالی که در آموزش عالی کشور در 
گردش هستند، به ما اجازه داشتن حداکثر کیفیت را نمی دهد ولی 
باید تلاش کنیم هم در تأمین منابع مالی و هم در هزینه کرد این 
منابع، بی عدالتی صورت نگیرد و باید دانشگاه ها به میزانی که در حل 

مسائل ملی و منطقه ای نقش دارند، منابع مالی بیشتری کسب و از 
آن در جهت ارتقای علمی کشور استفاده کنند. 

سرپرست وزارت علوم به رویکردهای آینده آموزش عالی اشاره 
کرد و »تصمیم گیری براساس تصمیم سازی« را مهم ترین رویکرد 
آموزش عالی عنوان و به روسای دانشگاه ها توصیه کرد که در اداره 
دانشگاه ها نظام تصمیم سازی مبتنی بر خرد جمعی را به وجود آورند 
و از توانایی فکری و معرفتی کل نظام بهره گیرند و از طرفی، با 
مشارکت دادن استادان، دانشجویان و دانشگاهیان در تصمیم گیری ها 

در آنها انگیزه ایجاد کنند.
 نجفی، »کاستن از تمرکزگرایی« و »حرکت به سوی استقلال 
دانشگاه ها« را از دیگر رویکردهای وزارت علوم دانست و تأکید کرد: 
حدود و ثغور استقلال را باید مشخص کرد و دانشگاه مستقل باید با 
دیگر بخش های جامعه رابطه اصولی داشته باشد و تعهدی درون زا 

نسبت به مشکلات جامعه احساس کند. 
نجفی رویکرد بعدی وزارت علوم را »بین المللی کردن دانشگاه ها« 
عنوان کرد و این مسئله را هم از نظر اقتصادی و هم از نظر فرهنگی 
علوم،  وزارت  دانست. سرپرست  ایران  اسلامی  نفع جمهوری  به 

آینده نگری، آینده نگاری و آینده پژوهی را یکی دیگر از رویکردهای 
آینده آموزش عالی بیان و تأکید کرد که با توجه به اینکه نظام سنتی 
آموزش دچار تحول شده، نظام آموزش عالی کشور هم باید پذیرای 
نگاه نو و تحول آفرین باشد. تفکیک سنجش و پذیرش از رویکردهای 
مهم دیگر آموزش عالی از دیدگاه سرپرست وزارت علوم است که به 

گفته وی درحال بررسی است. 
نجفی درباره مسائل سیاسی در دانشگاه ها اظهار کرد: استراتژی 
ما این است که دانشگاه نباید میدان رقابتهای سیاسی باشد و مسائل 
سیاسی نباید مسائل علمی و آموزشی را به حاشیه براند و در یک 
کلام، دانشگاه نباید سیاست زده شود و باج سیاسی به کسی یا 

جریانی بدهد. 
سرپرست وزارت علوم از رؤسای دانشگاه ها خواست از ظرفیت های 
قانون بودجه برای حل مشکلات دانشگاه ها استفاده کنند، با ستاد 
وزارت همکاری بیشتر و دقیق تر داشته باشند و با نگاه محبت آمیز و 
با رحمت و عطوفت نسبت به دانشجویان سال تحصیلی را با نشاط، 
قوت و قدرت آغاز کنند و فارغ از جریانات سیاسی، هر کاری را به 

صلاح نظام آموزش عالی کشور می دانند، انجام دهند. 

 سخنگوی دولت اعلام کرد؛

دستور رییس جمهوری برای اجرای منویات رهبر معظم انقلاب

طنز قـمی

اخبـــار

هذیون
پریشب خواب میدیدم

که یه دندون شمارک اکَش دیفار بالا رفت
و با مخ بر زمین افتاد

گمونم مختصر فوتی نمود اونجا
و یک عم پینه دوز پیر در اعماق یه سرکو
قوقوسی های پر مهر و محبت را ولو میکه

و بچه گربه ای در حسرت یک موش مینالید
و موشی بر فراز دَبهّ ی بلغور می خندید

و انقه خورده بو اون دونه ی بلغور را حی غیثیون میکه
و شاید باغ وحشی بو

نمیدونم چه حالی داشتم اونشب
ولی جختنبلا از جا پریدم من

گمونم آش جو اونشب زیادی خورده بودم من
چه رویای پلیدی بو
خوش اومدی جونم

روحانی در جلسه هیات دولت:

خروج از رکود و مهار تورم گامی مهم 
در حل آسیب های اجتماعی

ایمان: رییس جمهور در جلسه هیات دولت با تشکر از رهنمودها و ابراز 
حمایت های مقام معظم رهبری در دیدار با اعضای دولت، گفت: دولت با تمام 

جدیت، خود را متعهد به پیگیری رهنمودهای ایشان می داند.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی طی سخنانی در جلسه دیروز هئیت دولت از 
تمامی اعضای دولت خواست همه ارشادات و توصیه های مقام معظم رهبری را اجرایی کرده 
و گزارش اقدامات انجام شده را در ارتباط با یکایک موارد ارائه کنند. وی همچنین معاون اول 
را مامور تهیه و ارائه گزارش کامل از تحقق رهنمودهای رهبری کرد. در ادامه این جلسه نیز، 
گزارش وزارت کشور از وضعیت اجتماعی کشور به هیات وزیران ارائه شد. در این گزارش 
آمارهایی از عدم تعادل های منطقه ای، آسیب های اجتماعی، محرومیت ها، پدیده مهاجرت، 
فقر، بیکاری و آثار و پیامدها و روند تغییرات آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت. روحانی در این 
رابطه گفت: آسیب های اجتماعی به عنوان یکی از دغدغه های جدی است که محصول عوامل 
مزمن و ریشه دار بوده و مستلزم اهتمام ویژه دولت و اتخاذ تدابیر سنجیده و راهگشا، مبنی بر 
تجربه سالهای پیشین در یافتن معضلات اجتماعی است. وی تامین عدالت اجتماعی و حفظ 
حقوق شهروندی همه اقوام و مذاهب را از سیاست های اساسی دولت دانست و تصریح کرد: 
فرهنگ سازی و نقش آموزش و پرورش به ویژه در مقطع ابتدایی برای اهتمام هوشمندانه به 
پدیده های اجتماعی حائز اهمیت است. رئیس قوه مجریه فقر و محرومیت را به عنوان یکی از 
عوامل مهم در بروز آسیب های اجتماعی ذکر کرد و افزود: تلاش ها دولت برای خروج از رکود 

و مهار تورم گامی مهم در حل ریشه ای این معضلات است.

ظریف وزیر امور خارجه: 

برای حل موضوع هسته ای اراده جدی داریم
ایمان : »محمد جواد ظریف« وزیر امورخارجه گفت: از نظر جمهوری اسلامی 
ایران مساله هسته ای قابل حل است و برای حل این موضوع اراده جدی داریم. 

ظریف روز گذشته پیش از ترک لوکزامبورگ با رییس مجلس و نخست وزیر این 
کشور دیدار کرد که طی آن روند روابط دوجانبه، تحولات منطقه ای، زمینه ها و فرصت 
های همکاری، فعال سازی دیپلماسی پارلمانی و ترسیم چشم انداز همکاری های آینده 
مورد گفت و گو و تبادل نظر قرار گرفت.ظریف در دیدار با »اگزاویه بتل« نخست وزیر 
لوکزامبورگ قدمت روابط دوجانبه را سرمایه خوبی برای استفاده از فرصت های پیش 
رو خواند.وزیر امور خارجه در این دیدار ساختار سیاسی و روند تحولات و پیشرفت های 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی ایران را تشریح و برگزاری انتخابات مختلف در دوره های 
متعدد و مشارکت بالای مردمی را در منطقه بی نظیر توصیف کرد.ظریف با تشریح دیدگاه 
های ایران نسبت به رسیدن به توافق جامع در مذاکرات هسته ای اظهار داشت: از نظر ما 
مساله هسته ای قابل حل است و جمهوری اسلامی ایران برای حل این موضوع اراده جدی 
دارد.وزیر امور خارجه مبارزه با افراطی گری و تروریسم را از موضوعات مورد توجه ایران 
خواند و با اشاره به طرح رییس جمهوری ایران در مجمع عمومی سازمان ملل و قطعنامه 
مبتنی بر آن همکاری و تلاش کشورها برای حل این معضل را ضروری دانست.رییس 
دستگاه دیپلماسی گفت: تروریسم و افراطی گری محدود به عراق و سوریه نیست و خارج 
از منطقه را نیز تهدید می کند.نخست وزیر لوکزامبورگ نیز در این دیدار تصریح کرد: ایران 
نقش مهمی در منطقه دارد و اکنون با روند مذاکرات هسته ای امیدواری نسبت به تعامل و 
گفت و گو و همکاری های موثر افزایش یافته است.وی با اشاره به برنامه ریزی برای برگزاری 
اجلاس تجار و بخش خصوصی در آذرماه آینده از سوی کشورش این رویداد را فرصت 

خوبی برای رونق بخشیدن به همکاری های بین دو دانست.

شمخانی در اجلاس خبرگان رهبری مطرح کرد:

ایران لنگرثبات در جغرافیای سیاسی منطقه
ایمان: دبیر شورای عالی امنیت ملی،  ایران را لنگر ثبات و تنها عامل عدم 
موفقیت رویکرد نظام سلطه برای ایجاد تغییرات جهشی در جغرافیای سیاسی 
منطقه دانست و گفت: ولایت فقیه، مردم سالاری دینی و وحدت ملی عوامل 

اصلی و بنیادین استقلال، ثبات، امنیت و اقتدار کشور است.
نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی بعد از ظهر روز گذشته با 
حضور در شانزدهمین اجلاس رسمی مجلس خبرگان رهبری آخرین تحولات سیاسی، 
دفاعی و امنیتی را در سطح منطقه و حوزه بین المللی تشریح کرد. شمخانی با اشاره به 
برنامه ریزی گسترده و بلند مدت غرب برای مقابله با موج بیداری اسلامی به عنوان تنها 
عامل محدودسازی راهبردی نظام سلطه اظهار داشت: گروههای تروریستی تکفیری که 
معتقد به هیچ آیین و مذهبی نیستند ابزار اصلی مقابله با بیداری اسلامی هستند. وی 
با تشریح راهبرد غرب برای ایجاد فرسایش در سرمایه های مادی و انسانی جهان اسلام و 
ایجاد زمینه برای درگیر کردن مسلمانان در داخل سرزمینهای اسلامی افزود: نظام سلطه 
بدنبال تحقق راهبرد مزمن سازی روند بی ثباتی در جهان اسلام و از میان بردن انسجام 
قدرت آفرین در میان مسلمانان است. دبیر شورای عالی امنیت ملی جمهوری اسلامی، 
ایران را لنگرثبات و تنها عامل عدم موفقیت رویکرد نظام سلطه برای ایجاد تغییرات جهشی 
در جغرافیای سیاسی منطقه عنوان کرد و افزود: ولایت فقیه، مردم سالاری دینی و وحدت 
ملی عوامل اصلی و بنیادین استقلال، ثبات، امنیت و اقتدار کشور است.شمخانی رفتار 
ضد انسانی و خشن تروریستهای تکفیری را مبتنی بر نامه مخدوش سازی چهره اسلام 
و مسلمانان در جهان و ایجاد انفعال راهبردی در مقابله با اهداف نظام سلطه عنوان کرد و 
اظهار داشت: بی شک تبلیغ و تبیین غیر واقعی از اسلام فراهم کننده فرصت استثنایی برای 
رژیم صهیونیستی در مسیر کشتار بی رحمانه مسلمانان مظلوم فلسطین و کاهش انگیزه 
افکار عمومی برای مقابله با جنایتهای این رژیم جعلی و خونخوار است. وی پیروزی غرور 
آفرین جبهه متحد اسلام در فلسطین، سوریه و عراق را که منبعث از ارزشهای والای اسلام 
ناب محمدی)ص( است را دلیل روشنی بر ناکامی و هزیمت جبهه استکبار عنوان کرد و 
افزود: تغییر آشکار و شیادانه مواضع غرب و بویژه آمریکا که بزرگترین حامی و پشتیبان 
گروههای تروریستی است و تلاش آنان برای همراه نشان دادن خود در مبارزه با تهدیدات 

فزاینده تروریستهای تکفیری مهمترین دلیل شکست برنامه های آنان در منطقه است.

نمایشگاه دهه کرامت در قم آغاز به کار کرد 
ایمان:  همزمان با دهه کرامت، نمایشگاه آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه )س(، ویژه گروه های سنی مختلف، در جوار حرم مطهر آغاز به کار کرد.  
این نمایشگاه که در سه بخش شناخت خود، شناخت خدا و شناخت خانواده برگزار می 
شود، آموزه های دینی را در قالب مشاوره، مسابقه و بازی و سرگرمی به مخاطبان ارائه می 
کند. در غرفه »گرای بی نهایت« برگزاری مسابقات مختلف عقیدتی، فکری و... در راستای 
خودشناسی و در غرفه »امواج کریمه« نیز عرصه برای ارتباط معنوی بازدیدکنندگان با 
حرم بانوی کرامت فراهم می باشد.  در عرصه ارتباط با خانواده نیز غرفه های »کودک«، 
»خانواده« و »زندگی پاک« و همچنین معرفی سیره علما و بزرگان دینی در غرفه 
»قهرمانان« در معرض دید بازدیدکنندگان قرار داده شده است. غرفه »پاتوق داستان«، 
»به سوی بهشت« و »دانش های قرآنی« نیز از  دیگر غرفه های این نمایشگاه می باشد. در 
غرفه دانش های قرآنی، سوره های این کتاب آسمانی با رویکرد روانشناسی، جامعه شناسی، 
علمی، نجومی، تربیتی و... مورد بررسی قرار می گیرد.  از دیگر بخش های این نمایشگاه، 
ارائه خدمات فرهنگی و دینی به زائران غیر ایرانی است؛ از این رو علاوه بر فارسی زبانان، 
زائران غیر ایرانی نیز می توانند از خدمات نمایشگاه دهه کرامت بهره مند شوند. نمایشگاه 
دهه کرامت، در پارکینگ ضلع شرقی حرم مطهر حضرت معصومه)س( همه روزه تا روز 

جمعه، 14 شهریورماه، در دو نوبت صبح و عصر در معرض دید علاقه مندان قرار دارد

علی لاریجانی رئیس مجلس: 

منطقه نیازی به حضور خارجی ها ندارد

نجفی در اجلاس سراسری روسای دانشگاه ها در مشهد:

دانشگاه  میدان رقابت های سیاسی نباشد
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نامحرمانه

خبـــر

نخستین روزنامه استان قم

درگذشت مادر عزیزتان 
را تسلیت عرض نموده، برای آن تازه 

سفر کرده غفران الهی، برای شما 
بزرگواران صبر جمیل و اجر جزیل 

مسئلت می نمایم.

جناب آقای 

علی خـرم دل

خانواده های عبداللهی و زند

حوزه های علمیه از سیاست بیگانه نباشند
گفته مي شود: آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید شیعیان تأکید کرده است: حوزه های 
علمیه از سیاست بیگانه نباشند و مسائل سیاسی را به دقت رصد کنند، اما از سیاسی کاری پرهیز 
نمایند. وي در دیدار اعضای هیئت رئیسه مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، در 
سخنانی با ابراز خرسندی از برگزاری این دیدار، 4 توصیه مهم به هیئت رئیسه مجمع عمومی 
جامعه مدرسین داشت و گفته است: "حفظ سنت های اصیل در حوزه های علمیه"، "حفظ وحدت 
و اخوت در حوزه علمیه، به ویژه در میان اساتید"، لزوم تقویت مراکز تخصصی حوزه به نحوی که 
پاسخگوی نیازهای روز جامعه باشند" و  "رصد مسائل سیاسی با پرهیز از سیاسی کاری" از مباحثی 

است که باید به آن توجه کرد.

پیروزی چمران، موفقیت طیف احمدی نژاد
 گفته مي شود : حسن رسولی عضو شورای مرکزی بنیاد باران گفته است: موفقیت چمران 
در انتخابات ریاست شورای شهر تهران، برای جریان اصولگرا و طیف آقای احمدی نژاد یک پیروزی 
شگفت انگیز است و برای دولت یازدهم یک علامت و یک هشدار جدی محسوب می شود. وی 
افزوده است: با اینکه کاندیدای اصلاح طلب و اطرافیان ایشان کمترین سهم و نقش را در دولت 
یازدهم داشته و دارند ولی بر اساس خط مش اخلاقی و نگاه به آینده از دولت یازدهم حمایت 
کردند. ضمن اینکه شخص آقای خاتمی و سایر چهره های اصلاح طلبان نیز حداکثر حمایت از 
دولت آقای روحانی را داشته و دارند. رسولی با بیان اینکه جریان اصلاحات همچنان در بخشی از 
زمینه ها مورد بی مهری قرار گرفته اند، گفته است: خود ستاد دولت، تیم فکری و اتاق فکر دولت 
بایستی آنچه که ظرف روزهای اخیر در صحنه سیاست رخ داد، همچون حذف آقای فرجی دانا و 
عدم حضور آقای روحانی در مجلس و آنچه که دیروز در شورای شهر اتفاق افتاد را زنگ هشداری 

برای دولت یازدهم قلمداد کند. 

خوشبین به رسیدن به توافق هستیم
گفته مي شود: عباس عراقچی مذاکره کننده ارشد هسته ای کشورمان گفته است: در مورد 
رسیدن به یک توافق بین المللی در مورد برنامه هسته ای پیش از پایان ضرب الاجل تعیین شده 
یعنی بیست و چهارم نوامبر، خوشبین هستیم خبر خوب این که هر دو طرف در مذاکرات هسته ای 
برای رسیدن به این توافق وظیفه شناسی دارند. وی درباره تحریم های جدید آمریکا علیه ایران با 
اعلام این که »این تحریم ها در تناقض آشکار با روح موافقت نامه ژنو است«، تصریح کرده است: ما 

تلاش می کنیم توافق نامه ژنو در حد یک توافق نامه بالقوه باقی نماند. 

تقوی: ما اپوزیسیون دولت نیستیم 
گفته مي شود : حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا تقوی رییس شورای سیاست گذاری 
ائمه جمعه کشور کنار گذاشتن اصولگرایی را بمنزله خداحافظی با اسلام دانسته است. وی با بیان 
اینکه ما اپوزیسیون دولت نیستیم و نیامده ایم که چوب لای چرخ دولت بگذاریم، بیان کرده است: 
معتقدیم که موفقیت دولت موفقیت نظام است و اگر دولت شکست بخورد ضرر آن به مردم می 
رسد؛ البته ما اگر نقدی به عملکرد دولت داشته باشیم آن را مشفقانه و منصفانه بیان می کنیم.رئیس 
شورای همگرایی اصولگرایان کشور با تاکید بر اینکه هر چه که توهین و تحقیر در کشور کم شود 
به روند پیشرفت کارها کمک می شود، به شکل گیری یک جریان در کشور برای سیاه نمایی عملکرد 
اصولگرایان اشاره کرد و گفته است: در دولت اصولگرا علی رغم وجود نقاط قوت های فراوان نقاط 
ضعف هایی هم وجود داشته است اما در کشور جریانی را طراحی کرده اند تا عملکرد اصولگرایان را 

سیاه نمایی کنند و اجازه ندهند تا اصولگرایان کمر بلند کنند.

80 درصد از بانوان با چادر و پوشش اسلامی موافق هستند
گفته مي شود : عزت الله ضرغامی رییس  سازمان صداوسیما در آیین افتتاحیه نمایشگاه و 
جشنواره "باز باران" با انتقاد از تولید کنندگان پوشاک و لباس کشور  گفته است: در ارائه مدل و 
پوشش مناسب خیلی بد عمل کردیم و اگر خانمی بخواهد یک چادر یا یک مانتو مناسب تهیه کند 
باید هزینه بالایی بپردازد. وی تاکید کرده است: باید لباس شیک، ارزان و پوشش ایرانی و اسلامی 
را در کشور عرضه کنیم و تنها این عامل می تواند مبارزه کند با گسترش بد حجابی در کشور و 
خیلی خوشحالم شهرداری در کنار خدمات ارزنده ای که به پایتخت می دهد در مقوله فرهنگی هم 
به طور جدی آمده است اقدامی انجام دهد. رییس سازمان صداوسیما با بیان اینکه در نظرسنجی 
که با هموطنان در سطح کشوری در تاریخ 2۵ مردادماه انجام دادیم حدود 8۰ درصد از بانوان با 
چادر و پوشش اسلامی موافق هستند اما آن لباس و پوشش مناسب متاسفانه در بازارهای کشور 
کیمیا است. وی ادامه داده است: قیمت یک روسری مناسب 3۰۰ هزار تومان بود؛ اگرچه من از 
خرید آن امتناع کردم اما باید بگویم آیا یک خانواده متدین می تواند این هزینه را برای خرید یک 

روسری مناسب بپردازد.

نگوییم مردم خودشان خوب را از بد تشخیص می دهند
گفته مي شود : حجت الاسلام "غلامحسین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضاییه گفته است: 
بسیاری از جنبه هایی که از طریق فضای مجازی منتشر می شود مغایر با اخلاق است و دولت و 
حکومت در برابر این موضوع مسئولیت دارند و نباید بی تفاوت از کنار آن بگذرند وي با بیان اینکه 
همه باید دراین زمینه احساس نگرانی بکنند گفته است: نگوییم مردم خودشان خوب را از بد 
تشخیص می دهند، نگوییم مردم خودشان این را انتخاب کرده اند، جامعه باید احساس تکلیف کند 

و بداند که شاید تمیز خوب از بد برای مردم آسان نباشد.

عربستان سعودی یک تبعه ایران را گردن زد 
گفته مي شود : عربستان سعودی یک تبعه ایران را، که به اتهام قاچاق مواد مخدر دستگیر 
شده بود، اعدام کرده است. این اعدام، از طریق گردن زدن با شمشیر صورت گرفته است.وزارت 
کشور عربستان، ایرانی اعدام شده را "رضا عباس فاضل ادریساوی" معرفی کرده و از اجرای حکم 
اعدام او در منطقه شرقی عربستان خبر داده است. وزارت کشور این فرد را به "قاچاق حجم زیادی 
حشیش" از طریق دریا متهم کرده اما اطلاعات بیشتری در این زمینه منتشر نکرده است.بنا به اعلام 
دولت عربستان، به همراه فردی که رضا عباس فاضل ادریساوی معرفی شده، سه تبعه سوریه نیز، 
به خاطر قاچاق مواد مخدر اعدام شده اند.با اعدام های اخیر، تعداد کسانی از ملیت های مختلف که 
در یک ماه گذشته در عربستان سعودی اعدام شده اند به 3۰ نفر می رسد. عربستان یکی از بزرگ 
ترین اجرا کنندگان حکم اعدام در جهان محسوب می شود و به خاطر این رویه، همواره مورد انتقاد 

سازمان های حقوق بشری قرار داشته است.

تقدیر شوراي شهر قم
 از تلاش جهادگونه شهردار

ایمان:  شوراي اسلامي شهر قم همزمان با سالروز آغاز به کار شوراهاي اسلامي شهر و روستا 
با اهداي لوحي از تلاش جهادگونه شهردار قم در مدیریت شهري عش آل محمد تقدیر کرد.

 در مراسم افتتاح تقاطع غیرهمسطح یادگار امام)ره( که با حضور آیت الله شاه آبادي، آیت الله میرعظیمی، 
استاندار قم، احمد امیرآبادي نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامي و جمعي از اعضاي شوراي اسلامي 

شهر قم برگزار شد، از تلاش هاي محمد دلبري شهردار قم با اهدا لوحي تجلیل شد.
متن لوح تقدیر شوراي اسلامي شهر قم از تلاش هاي محمد دلبري به این شرح است:

بي تردید توفیق خدمت در نظام مقدس جمهري اسلامي افتخار بزرگي است، اگر این خدمت گزاري در 
شهر مقدس قم و در راستاي میزباني زائرین کریمه اهل بیت)س( و تلاش در عرصه عمران و آباداني آن باشد.

بدین وسیله اعضاي شوراي اسلامي شهر قم از جدیت و تلاش جهادگونه جنابعالي در راستاي تحقق 
فرامین مقام معظم رهبري در سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملي و مدیریت جهادي در حوزه مدیریت شهري 

قدرداني نموده و این لوح به پاس زحمات بی دریغ اهدا مي شود.
امید است با استعانت از ایزد منان در ظل توجهات حضرت ولي عصر)عج( و زیرسایه ولایت مطلقه فقیه 

همواره موفق و سربلند باشید.

ایمان:  سه شنبه شب طي مراسمي باحضور  استاندار،  
شهردار،  رییس و اعضاي شوراي شهر  و دیگر مسولان 
تقاطع  مردم  از  کثیري  جمع  و  استاني   و  شهري  

غیرهمسطح یادگار امام به صورت رسمي افتتاح شد.
از  ارائه گزارشي  شهردار منطقه دو قم در این مراسم به 
اقدامات صورت گرفته در خصوص افتتاح تقاطع غیرهمسطح 
یادگار امام)ره( پرداخت و اظهار کرد: این پروژه به نام یادگار 
امام راحل)ره( مزین گردیده و امیدواریم که بتوانیم همچنان در 

خدمت مردم شهر قم به ویژه مردم منطقه دو باشیم. 
سجاد خدایي با تبریک دهه کرامت و فرا رسیدن سالروز 
تشکیل شوراهاي اسلامي شهر و روستا اظهار کرد: خداوند را 
شاکریم که توفیق خدمت به مردمي نجیب نصیب ما شده است 

و تا پایان عمر به این افتخار به خود مي بالیم. 
شهردار منطقه دو قم با اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب 
در سفر به شهر مقدس قم بر خدمت رساني به این منطقه تاکید 
یادگار  غیرهمسطح  تقاطع  پروژه  طراحي  در  افزود:  داشتند 
امام)ره( گزینه هاي مختلفي مورد بررسي قرار گرفت و با توجه 

به شرایط موجود گزینه زیرگذر به مرحله تصویب رسید. 
وي با اشاره به وجود موانع و معارضات اجراي پروژه یک 
سال به تعویق افتاد گفت: با حضور مهندس دلبري در منصب 
شهرداري قم این پروژه از خرداد ماه سال ۹1 عملیاتي شد و 
این تقاطع با طول ۵۵۰ متر در مدت 2۶ ماه با صرف هزینه اي 
معادل 11۰ میلیارد ریال و با تلاش شبانه روزي همکاران و 

همکاري مردم به سرانجام رسید. 
خدایي به اقدامات صورت گرفته در خصوص رفع معارضات 
به ویژه در بخش دکل هاي برق خاطرنشان کرد: با حمایت همه 
جانبه شهردار قم این پروژه با اقتصادي ترین شیوه ممکن به 

سرانجام رسید. 
وي با تقدیر از زحمات اعضاي شوراي اسلامي شهر قم در 
طول یک سال گذشته اظهار کرد: از تلاش پیمانکاران، مشاوران، 
سازمان هاي تابعه، شهرداري هاي مناطق و.... که در اجرا و 

تکمیل این پروژه همکاري داشته اند تشکر مي کنم. 
شهردار منطقه دو قم گفت: با ادامه مسیر این پروژه و اتصال 
آن به میدان ارتش و بلوار فردوسي میتوان شاهد ایجاد یکي از 
رینگ هاي اصلي شهر در این منطقه باشیم و امیدواریم که از 

سوي مسئولان امر موافقت لازم صورت گیرد. 
وي با اشاره به اینکه منطقه نیروگاه نه تنها از محرومیت 
فاصله گرفته بلکه جزو مناطق در حال توسعه است، گفت: از 
مردم مي خواهیم خدمت گذاران خود را در اجراي وظایف 

همانند گذشته حمایت کنند. 

آیت الله شاه آبادي: 
افراد لایق و دلسوزي در مدیریت شهري قم 

فعال هستند
 فرزند استاد اخلاق امام راحل نیز در این مراسم عنوان کرد: 
افراد لایقي امروز در حوزه مدیریت شهري قم فعالیت مي کنند 
که بسیار ارزشمند و دلسوز هستند و باید از زحمایت آنها همواره 

قدرداني کرد. 
بگویم  مي توانم  که  کسي  تنها  گفت:  شاه آبادي  آیت الله 

همیشه به فکر مردم است و دلش براي این مردم مي سوزد، 
مقام معظم رهبري است که امیدوارم خداوند سایه ایشان را 
بر سر ما محفوظ نگه دارند. وي بیان داشت: امروز هم شهردار 
محترم و هم مسئولان استان تلاش هاي بسیاري براي عمران 
و آباداني شهر انجام مي دهند که بسیار مهم است که از آنها نیز 

قدرداني مي کنم. 
آیت الله شاه آبادي عنوان کرد: افراد لایقي امروز در حوزه 
مدیریت شهري قم فعالیت مي کنند که بسیار ارزشمند و دلسوز 
هستند که باید از زحمایت آنها همواره قدرداني کرد. در پایان 
نیز مراسم افتتاح تقاطع غیرهمسطح یادگار امام با قرائت دعاي 

سلامتي امام زمان)عج( برگزار شد.

استاندار قم تاکید کرد: 
ضرورت توسعه معابر شهری قم

استاندار قم نیز در این مراسم گفت: با تاکید بر تلاش براي 
تحقق مدیریت یکپارچه شهري در قم خاطرنشان کرد: پروژه 
زیرگذر یادگار امام، نقطه عطفي در این زمینه محسوب مي شود.

با  والمسلمین محمد صادق صالحي منش  حجت الاسلام 
اشاره به ضرورت توسعه معابر شهري در راستاي توسعه پایدار 
زیرگذرها،  احداث  با  قم  شهرداري  بین  این  در  کرد:  اظهار 
تقاطع هاي غیر همسطح و پل هاي مختلف، سعي در گسترش 
شبکه معابر و تسهیل در عبور و مرور با هدف کاهش زمان 
مسافرت هاي درون شهري کرده که این اقدام قابل تقدیر است. 
وي افزود: زیرگذر یادگار امام که اتصال دهنده مناطق دو، 
چهار و شش شهري قم به یکدیگر، بدون عبور از مرکز شهر 
و افزایش ترافیک این بخش است گامي مهم در تحقق توسعه 

پایدار شهري و اقدامي در خور تحسین به شمار مي رود. 
استاندار قم با تاکید بر تلاش براي تحقق مدیریت یکپارچه 
شهري در قم خاطرنشان کرد: پروژه زیرگذر یادگار امام، نقطه 
عطفي در زمینه همکاري و تعامل خوب و همه جانبه دستگاه ها 

با مدیریت شهري محسوب مي شود. 
وي ادامه داد: از این پس مردم منطقه نیروگاه مي توانند 
بدون اینکه نیاز به تردد در مرکز شهر داشته باشند به بلوار 
امام رضا)ع(، بلوار امین و سایر بخش هاي مناطق یک و چهار 
امر موجب صرفه جویي در  این  باشند که  دسترسي داشته 
وقت، هزینه، سوخت و در نهایت، کمک به اقتصاد مقاومتي 

خواهد شد. 
حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش با تقدیر از شهرداري 
و دستگاه هاي دست اندرکار این پروژه گفت: دستگاه هاي استان 
باید با همین روحیه جهادي، در ادامه سال هم تلاش و کوششي 
مضاعف داشته باشند تا مجاوران و زائران کریمه اهل بیت)س( 
حلاوت و شیریني خدمت گزاري صادقانه و استفاده از پروژه هاي 

عمراني را بچشند. 
استاندار قم با اشاره به برنامه شهرداري قم مبني بر افتتاح 
یک پروژه عمراني عظیم در هر ماه بیان کرد: چنین برنامه اي 
گویاي عزم، اراده و همت والاي مدیران شهرداري براي ساختن 

شهري شایسته نام قم عش آل محمد)ص( است. 
حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش با بیان اینکه زیرگذر 

یادگار امام نقشي اساسي در کنترل ترافیک و افزایش ضریب 
ایمني شهري خواهد داشت گفت: باید احداث چنین سازه هایي 

در نقاط پرترافیک شهر طراحي و عملیاتي شود.

شهردار قم: 
عدالت اجتماعي را در مناطق مختلف شهر

حاکم خواهیم کرد
شهردار قم نیز در این مراسم گفت: عدالت اجتماعي را در 
مناطق مختلف شهر قم حاکم خواهیم کرد و مصمم هستیم تا 
سرانه فضاي سبز منطقه دو و منطقه شش قم را به استاندارد 

برسانیم. 
محمد دلبري با تبریک ایام فرخنده دهه کرامت اظهار کرد: 
این دهه بسیار مبارک و پربرکت است چرا که آغاز آن با ولادت 
دخت موسي بن جعفر)ع( مصادف بوده است و پایان آن نیز 
مصادف با ولادت ولي نعمت ما ایرانیان حضرت علي بین موسي 
الرضا)ع( است و چه نیکو این دهه به نام دهه کرامت نام گذاري 

شده است. 
وي با اشاره به اینکه اهل بیت)ع( همه کریم هستند تصریح 
کرد: براي ما ایرانیان و به ویژه مردم قم  افتخار میزباني حضرت 

فاطمه معصومه)س( و امام هشتم حضرت رضا)ع( و همچنین 
احمد بن موسي حضرت شاهچراخ)ع( سعادتي ارزشمند است. 
دوره  چهارمین  بکار  آغاز  سالروز  تبریک  با  قم  شهردار 
شوراهاي اسلامي شهر اظهار کرد: مردم با حضور پرشور خود 
در انتخابات سال گذشته حماسه سیاسي را رقم زدند و امروز 
یک سال از آغاز به کار شورا مي گذرد و به همه اعضاي شوراي 

اسلامي شهر خدا قوت مي گوییم. 
وي تصریح کرد: اگر امروز ما توفیق عمل کردن به وعده 
افتتاح هر ماه یک پروژه را یافته ایم به واسطه تعامل و همکاري 

خوب شهرداري و شوراي اسلامي شهر است. 
و میرعظیمي و  آبادي  آیات شاه  دلبري حضور حضرات 
استاندار محترم قم حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش 
در این مراسم را گرامي دانست و گفت: استاندار، شوراي اسلاي 
شهر و شهرداري سه ضلع مثلث خدمت در شهر مقدس قم 

هستند و عهده کرده ایم که از هیچ خدمتي فروگذار نکنیم. 
وي با بیان اینکه نمایندگان مردم قم در مجلس شوراي 

اسلامي حمایت هایي قابل توجهي در عرصه عمران و آباداني 
شهر داشته اند گفت: این پروژه مزین به نام حضرت امام)ره( 
و یادگار ایشان است. شهردار قم با اشاره به اینکه این پروژه 
با همکاري دستگاه هاي استاني و همچنین شرکت برق، راه 
آهن جمهوري اسلامي، شرکت آب منطقه اي و... به سرانجام 
رسیده است خاطرنشان کرد: ما به برکت اینکه در شهر قم 
تقارن مناسبت هاي هفته دولت، دهه کرامت و سالروز آغاز به 
کار شوراها را شاهد بودیم در این ماه دو پروژه شهید روحاني 
و تقاطع غیرهمسطح یادگار امام در مناطق کمتر برخوردار در 

راستاي عمل کردن به منویات رهبري به بهره برداري رسید.
وي تصریح کرد: عدالت اجتماعي را در مناطق مختلف شهر 
قم حاکم خواهیم کرد و مصمم هستیم که سرانه فضاي سبز 

منطقه دو و منطقه شش قم را به استاندارد مي رسانیم.
دلبري با اشاره به اینکه با کاشت نهال هاي مثمر جلوي 
ورود ریزگردها گرفته خواهد شد افزود: در این مسیر از همکاري 
مدیرکل منابع طبیعي و مدیرکل جهاد کشاورزي تقدیر مي 
کنیم و امیدواریم که بتوانیم کمربند سبز قم را با حمایت همه 

مسئولان به اجرا درآوریم. 
امیرآبادي: 

توجه به عمران و آباداني 
مناطق کم برخوردار قم ستودني است

نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامي نیز در این 
مراسم تلاش شهرداري قم در عرصه عمران و آباداني این شهر و 

توجه به مناطق کم برخوردار را ستودني توصیف کرد. 
مجموعه  تلاش  با  کرد:  اظهار  فراهاني  امیرآبادي  احمد 
مدیریت شهري این پروژه با وجود مشکلات بسیار زیادي از 
جمله جابجایي و تعویض دکل هاي فشار قوي برق به نحو 

احسن و در مدت زمان مناسبي به اجرا رسیده است. 
وي با اشاره به اینکه با افتتاح این تقاطع غیرهمسطح غرب و 
شرق قم به یکدیگر متصل مي شود اظهار کرد: با بهره برداري از 
این تقاطع ساکنین این منطقه دسترسي خوبي به مناطق چهار 

و هشت قم خواهند داشت. 
نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامي تصریح کرد: 
اینکه تقاطع موجب شود در هنگام عبور قطار دیگر کسي جان 
خود را از دست ندهد بزرگترین خدمتي است که مي توان در 

اهداف این پروژه مورد توجه قرار داد. 
وي تصریح کرد: امیدواریم که با حمایت استاندار قم راه آهن 
را از سطح شهر قم جمع کنیم و فضاي مناسب شهري در 

مناطق کمتر برخوردار ایجاد شود. 
امیرآبادي با اشاره به حذف پل روگذر بلوار امام رضا)ع( افزود: 
امیدواریم که با یک یا حسین دیگر شاهد جمع آوري پل روگذر 

بلوار امین باشیم. 
وي ادامه داد: با وضعیت مالي کنوني دولت اگر شهرداري ها 
در سراسر کشور تلاش نمي کردند ما نمایندگان مجلس و دولت 

شرمنده مردم بودیم. 
نماینده مردم قم در مجلس ادامه داد: اگر مردم در امور 
اداره کشور مشارکت داشته باشند امور پیشرفت مناسبي خواهد 

داشت. امیرآبادي تلاش شهردار قم مبني بر توزیع امکانات 
شهري در مناطق کم برخوردار را ستود و گفت: در هفته دولت 
بلوار شهید روحاني در منطقه آذر به بهره برداري رسید و امروز 

نیز شاهد افتتاح این پروژه عظیم هستیم. 
وي اضافه کرد: ایجاد یک بوستان بزرگ از تپه هاي شاه 
جمال تا جاده جعفریه نیز باید به همت شوراي اسلامي شهر و 
شهرداري در دستور کار قرار گیرد و اگر این بوستان ایجاد شود 
قطعاً در آب و هواي قم و جلوگیري از ورود ریزگردها بسیار 

موثر خواهد بود. 
نماینده مردم قم در مجلس شوراي اسلامي همچنین از روند 
پیشرفت پروژه مجموعه پل هاي جمهوري ابراز خرسندي کرد 
و گفت: این پروژه نیز از طرح هاي مهم شهري است و امیدواریم 

که با تلاش همگاني و وحدت و همسبتگي که بین مسئولان 
استان به وجود آمده است بتوانیم بهتر از گذشته در خدمت 

مردم بوده و خادم خوبي براي مردم عزیز باشیم.

حجت الاسلام آتش زر: 
وجه همت مدیریت شهری

توجه به مناطق محروم است
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آتش زر نیز در این 
مراسم گفت: وجه همت همه اعضاي شوراي اسلامي شهر و 
شهردار و پرسنل شهرداري توجه به مناطق محروم است وی 
با اشاره به اینکه این وجه همت همه اعضاي شوراي اسلامي 
شهر و شهردار و پرسنل شهرداري توجه به مناطق محروم است 
افزود: هفته گذشته پروژه شهید روحاني در آذر افتتاح شد و 
امروز نیز این پروژه به بهره برداري خواهد رسید.  وي تصریح 
کرد: نخستین روگذرهاي شهر قم در مناطق کم برخوردار دو و 
شش اجرا شد؛ رهبر معظم انقلاب در سفر پرخیر و برکت خود 
به قم از خیابان نیروگاه و شاه ابراهیم براي خدمت رساني بهتر و 
بیشتر نام بردند و امیدواریم که در این وظیفه خطیر خداوند ما 
را یاري کند. حجت الاسلام آتش زر با اشاره به اینکه چهارمین 

دوره شوراي اسلامي شهر یک سال فعالیت خود را سپري کرد 
افزود: با توجه به افزایش تعداد اعضاي شوراي شهر به 21 نفر 
دست شورا براي امور نظارتي بازتر شد. وي با اشاره به حضور 
اعضاي شورا در مناطق مختلف شهر و همچنین جلسات هیئت 
مدیره سازمان هاي زیر پوشش تصریح کرد: نظارت بیشتري 
نسبت به گذشته بر عملکرد شهرداري وجود دارد. آتش زر از 
تلاش شهردار قم و پرسنل خدوم شهرداري و کساني که به 
صورت شبانه روزي در عرصه عمران و آباداني شهر قم تلاش 
مي کنند تقدیر کرد و اظهار داشت: امیدواریم که در شوراي 
اسلامي شهر قم بتوانیم در خدمت رساني به مردم به ویژه مردم 

ولایت مدار این منطقه توفیق داشته باشیم.

مدیرکل راه آهن قم مطرح کرد: 
همکاري راه آهن و شهرداري براي توسعه شهري 

به 2۰  اشاره  با  مراسم   این  در  نیز  قم  راه آهن  مدیرکل 
کیلومتر خطوط راه آهن سراسري در داخل شهر قم گفت: اداره 
کل راه آهن استان قم آمادگي کامل براي همکاري با شهرداري 
قم براي توسعه شهري و اقدامات عمراني از جمله زیرگذر و 

روگذر را دارد.
امام  زیرگذر  ساخت  اتمام  به  اشاره  با  زادخور  فرشاد 
خمیني )ره( گفت: 3 کیلومتر بعد از ایستگاه راه آهن قم،  براي 
اتصال بلوار یادگار امام خمیني)ره( به بلوار امام رضا)ع( و منطقه 
2 ریل راه آهن قرار گرفته بود که با ایجاد مسیر انحرافي در ریل 

راه آهن حین ساخت پروژه این کار صورت گرفت. 
وي با بیان اینکه این جابه جایي در ریل راه آهن با همکاري 
و معرفي پیمانکار از سوي اداره کل راه آهن و پرداخت هزینه از 
سوي شهرداري قم انجام شد بیان کرد: ساکنین منطقه 2 قم 
براي رفت و آمد به بلوار امام رضا)ع( در گذشته دچار مشکل 
بودند که با ساخت این زیرگذر مشکلات این منطقه در این 

خصوص حل شد. 
وي در پایان با اشاره به 2۰ کیلومتر خطوط راه آهن سراسري 
در داخل شهر قم، گفت: اداره کل راه آهن استان قم آمادگي 
کامل همکاري با شهرداري قم براي توسعه شهري و اقدامات 
عمراني از جمله زیرگذر و روگذر را دارد و امیدواریم که با تلاش 
و همکاري همه مدیران شاهد توسعه و پیشرفت روز افزون شهر 
قم باشیم و اقدامات قابل توجهي در عرصه عمران و آباداني شهر 

قم که آغاز شده به سرانجام برسد. 
گفتنی است، در این مراسم از خانواده شهید غلامحسین 

رستمي با اهداي لوحي تجلیل شد.
همچنین در بخش دیگري از مراسم از دست اندرکاران پروژه 
تقاطع غیرهمسطح یادگار امام قم از جمله مجید خدایي شهردار 
منطقه دو قم، اقبالیان معاون حمل و نقل و ترافیک، حسن 
حیدري مدیر کارگاه موتوري، مدیر معدن شهید مولوي، مشاور 
اجرایي سازمان زیباسازي شهرداري قم، مدیر امور حسابرسي 

شهرداري قم و... قدرداني به عمل آمد.
در بخش دیگري از این مراسم اهالي بلوار یادگار امام با 
اهداي لوح تقدیري از تلاش هاي محمد دلبري شهردار قم در 
عرصه عمران و  آباداني شهر و همچنین توجه به مناطق محروم 

از دلبري تقدیر کردند.

با حضور مسئولان استانی و شهری قم:

تقاطع غیرهمسطح یادگار امام)ره( افتتاح شد


